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ba
Report of: SA b7C Office: JACKSON
Date: February 9, 2006
Case ID#: 44A-IN-30112
62D-IN-30045
NARRATIVE OF THE OFFENSE
1. SYNOPSIS:

On August 24, 1955, Emmett Louis Till, a fourteen-year-old black male from Chicago,
Illinois, visiting relatives in Lefiore County, Mississippi, entered the Bryant Grocery & Meat Market
in the town of Money, Mississippi. Till exited the store and shortly thereafier Carolyn Bryant, tﬁe
store owner's wife, exited as well. Upon Carolyn Bryant's exit, Till whistled. The relatives
accompanying him knew his whistle would cause trouble and they left in haste, taking Till with them.

On August 28, 1953, at approximately 2:30 a.m., Roy Bryant (Carolyn Bryant’s husband),
J.W. Milam and at least one other person appeared at the home of Mose Wﬁght, Till's great uncle,
looking for the boy who had "done the talking” in Money and abducted Till from the home.
Following Till’s abduction, Roy Bryant and J.W. Milm were arrested by the Leflore County
Sheriff’é. Department and charged with kidnaping,

On August 31, 1955, a naked body presnmed to be Till's was found floating in a section of
the Tallahatchie River running along the border between Tallahatchie and Leflore Counties. A
seventy-five pound cotton gin faﬂ was tied with barbed wire to the neck of the floating body and
there was extensive trauma to the head. Upon discovery of the body and its subsequent
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identification as Emmett Till, Roy Bryant and J. W. Milam wére indicted on charges of murder in
Tallahatchie County.

From September 19, 1955 through September 23, 1955, Roy Bryant and J.W. Milam were
tried for Till’s murder in the Circuit Court, Second J udiciql District of Tallahatchie County,
Seventeenth Judicial District of Mississippi, and acquitted.

On November 8, 1955, a Grand Jury in Leflore County met to consider kidnaping charges
against Milam and Bryant. The Grand Jury returned a No Bill and no other charges, to date, have
been filed on Milam, Bryant, or any other person in connection with Till’s kidnaping and murder.

Milam and Bryant later confessed to kidnaping and murdering Till to William Bradford Huie,
a reporter, and the account was published in Look magazine on January 24, 1956.

J.W. Milam died in 1981 and Roy Bryant died in 1994. The judge at trial, Curtis M. Swango,
Jr.; the Court Reporter, James T. O’Day; prosecuting attorneys, Gerald Chatam, Robert B. Smith, III

and Hamilton Caldwell; and defense attorneys J. J. Breland, C. Sidney Carlton, J.W. Kelium and

John W. Whitten are deceased. Defense attorney is the sole surviving court »e
b7C

officer who participated in the trial. Additionally, the original coﬁrt, District Attorney, and
investigative records related to the 1955 investigation have appafently been lost.

To date, no investigation into this matter, with the exception of the original 1955
investigation, has been conducted by the Federal Bureau of Investigation, the Mississippi Bureau of
Investigation, or any other law enforcement agency.

The instant investigation was opened on May 7, 2004, at the request of the District Attorney,
4" Judicial District, Greenwood, Mississippi, in an effort to determine if other individuals were
involved in these crimes and to bring forth state indictments against these individuals if it is deemed
appropriate.
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1I. BACKGROUND:

Fifty years have passed since the events under investigation'here. The persons alleged to
have been involved in the kidnaping and murder of Emmett Louis Till were born, raised, lived and
worked in the Mississippi Delta. At the time of these events in 1955, the Mississippi Delta was a
place where racial attitudes now considered abhorrent were the norm for a significant segment of

society. “Jim Crow” laws were a framework through which the races interacted; and “Negro

Justice”, an unwritten, de facto, separate legal system, served as the foundation for jurisprudence

between blacks and whites. The sweeping reforms of the civil rights movement which occurred in

the decades following these events caused vast changes which led to the integration of the black

commurnty into main stream society.

This background contains geographic and population data concerning the counties in which

the crimes took place; Mississippi Delta socioeconomic information; information regarding

segregation, education and other social issues; and a summary of precipitating events leading up to

August 1955,

8
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MAP 1 - TALLAHATCHIE, LEFLORE and SUNFLOWER COUNTIES
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A. Geographic/Societal Points of Interest: The geographic areas of importance in this

investigation center on the Mississippi counties of Leflore, Sunflower, and Tallahatchie. Till was
kidnaped in Leflore County, taken by force to Sunflower County, his body was discovered on the
border of Tallahatchie and Leflore Counties, and the trial of Milam and Bryant occurred in

Tallahatchie County.

These three counties are all situated, in whdle or in part, within the Mississippi Delta area. In
1955 these couﬁties were populated by a majority of black citizens and were mainly comprised of
vast plantations which were sharecropped by black tenant farmers. The exception was thé "Hill"
area of Tallahatchie County, the easternmost portion of the county, which was comprised of much
smaller farms apd where sharecropping was rare. 1.2

1. Leflore County: Leflore County, like neighboring Tallahatchie and Sunflower

Counties, is now, and was in 1955, a primarily agrarian county. It is comprised of 606 square miles,
the majority of which are farmed. Greenwood is the county seat and the municipality of the greatest
population. In 1950 Greenwood had a total population of 18,061 persons, with approximately 'ﬁﬁy
percent of the population being black. The median per capita income was $1,891. In 1950 Leflore
County had a population of 51,813, with sixty-eight percent of the population being non-white, of
which 17,893 were of voting age and 297 were registered to vote. Forty-three percent of the
working population was engaged in agricultural work and 4.7 percent of the working population was

employed in manufacturing jobs. The median annual per capita income was $918, with the average

! Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmett Till Case”, (Master’s Thesis, Florida State
Umversnty, 1963), 17t0 18
? United States Commission on Civil Rights, Report of the United States Commission on Civil Rights 195 9 59
10
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annual income of black families being $595. The average adult had completed 6.4 years of school

with black adults averaging 4.3 three years of education. **

2. Sunflower County: Sunflower County is comprised of 693 square miles, all in
the fertile Mississippi Delta area. It is approximately fifty miles long, running north and sﬁﬁth,
eighteen miles wide for one-half iis length and fifteen miles wide for the other half. In 1950

Sunflower County had a population of 56,031, with sixty-eight percent of the population being non-

white, of which 8,949 were of voting age and 114 were registered to vote. Indianola, the county seat,

had a population of 4,369 in 1955. The town of Drew is located approximately thirty rnilles north of
Indianola and, in 195 0, had a population of 1,681 persons. The majority of the working population,
sixty-seven percent, was employed in the agricultural sector, and one percent of the working
population was employed in manufacturing jobs. The median annual per capita individual income
at the time was $744, with the average annual income of black families being $544. The average
adult had completed S.I‘! years of school, with black adults averaging 4.1 years of edqcation. In the
eight years following the Brown v. The Board of Education decision in 1954, only four Sunflower

County black citizens were registered to vote.> %’
Sunflower County was the home of United States Senator James O. Eastland, a staumch

segregationist who was in office during 1955, and who owned a plantation near the town of

Doddsville, eleven miles south of Drew. Additionally, the first Citizens” Council, a segregationist

* United States Bureau of Census, /930 Census of the Population, Volume {1, Characteristics of the Population, Part 24,

Mississippi.
? United States Commission on Civil R.ights, Report of the United States Commission on Civil Rights 1959, 60

3 United States Bureau of Census, 1950 Census of the Population, Volume II, Characteristics of the Population, Part 24,

Mississippi
© Let the People Decide, Black Freedom and White Resistance Movemenis in Sunflower County, Mississippi, 1945 =
7986, ). Todd Moye, 2004, 226
7 United States Commission on Civil Rights, Report of the Unitéd States Commission on Civil Rights | 959 60
i1 }

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE
This document containg neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is foaned o your agency, it and its
contents are not to be distributed outside your agency,




ar

A

—
1

s

I

N .
‘

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE

organization and the model for other segregationist organizations, was formed in Indianoia,
Mississippi.

3. Tallahatchie County: Nicknamed the "Free State of Tallahatchie”, Tallahatchie
County is comprised of 644 square miles, divided geographically, politically and socially intd two
distinct sections: the Delta, to the west; and the Hills, to the east . The county is bisected by the
Tallahatchie Ri\;er and has two county seats, located in the towns of Charleston and Suﬁﬁer.
Glendora, where J.W. Milam lived and operated a store, is located on the west side of the county, in
the Delta area. Glendora had a population of 178 persons tn 1950. 59

In 1950 the county had a population of 30,486, with 19,408 persons (sixty-three percent of

the population) being non-white, of which 9,235 blacks were of voting age and none were registered
to vote. In 1950 the county’s total labor force consisted of 9,476 persons, of which 6,541 were
engaged in agricultural jobs. The median annual‘per -capita individual income was $607, with the
average annual income of black families in the county being $462. The average adult had completed
5.7 years of school with black adults a\}eraging 3.9 years of school attendance. In 1950 1,262 homes
had flush toilets with 173 of these homes being occupied by blacks. % !

4. Delta Socioeconomics: In 1955 there were definitive socioeconomic strata within
Mississippi Delia society. Black persons were considered to be at the bottgm of the socioeconomic
scale. The next level above blacks was the white sharecropper, followed by the white bﬁsiness
person who catered to the black community. The white subjects in this investigation fall into the

latter category. All other segments of white society, farmers, store owners who catered to the white

* Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmett Till Case”, (Master’s Thesis, Florida State
Umversny, 1963), 20

® United States Bureau of Census, /950 Census of the Population, Volume 11, Characteristics of the Population, Pan 24,
Mississippi
" United States Bureau of Census, 1950 Census of the Population, Volume II, Characteristics of the Population, Part 24,
Mississippi
" United States Commission on Civil Rights, Report of the United Stares Commission on Civil Rights 1959 60
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community, business leaders etc., were perceived to be socioeconomically superior to these two
segments of the white community.'? The Milam and Bryant families operated a number qf small
country stores throughout the counties of interest. Each of these stores catered to the _l:_olack
community.

Few opportunities for employment outside of the agricultural sector were available for blacks

in the Delta. For those blacks who were able to attend more than a few years of school, career

prospects were few.

J. W. Milam operated an agriculture service business in addition to a store in Glendora,
Mississippi, and had interest in at least two other stores, one owned by his half-brother Roy Bryant
and the other by his brother Thomas Lamar “Bud” Milam. At least one other brother, Leslie Milam,
managed a farm. Other brothers and sisters, including Louise Campbell and her husband Melvin
Campbell and mother, Eulah Bryant, operated stores which primarily catered to the black.
community.

B. Segregation and Precipitating Events:

1. Segregation and the Mississippi Deita: In 1955 the state of Mississippi was a
segregated society, as was most of the South. After the Civil War many states had enacted laws,
termed “Jim Crow” or “Black Code”, to maintain a separation of blacks and whites in the use of
certain public facilities. By 1907 the list of public places where segregation was mahdatory included

theaters, water fountains, street cars, boarding houses and other public institutions. '*'* By 1955

" pPersonal experiences of members of the investigation team and anecdotal evidence related to mvestlgators by persons
interviewed and/or interacted with during the investigation

Y Let the People Decide, Black Freedom and White Resistance Movements in Sunflower County, Mississippi, 1945 -
1986, }. Todd Moye, 2004, 24

" Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmert Till Case”, (Master’s Thesis, F!onda State
University, 1963), 29 to 30

* United States Commission on Civil Rights, Freedom to Free, Century of Emancipation 1863-1963, A Report of the
United States Commission on Civil Right, 1963, 60
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segregation of the races was a core concept that permeated almost every aspect of M;ssissippi Delta
society.

In the Mississippi Delia, separate black and white public bathroom facilities, drinking
fountains, restaurants and other means of keeping the races apart were the norm. It was common for
black persons to refer to white persons as "Mr.,” "Mrs.,” "Miss,” "Sir,” or "Ma'am;" however, it was
out of the norm for a white person to refer to a biack person in kind. Blacks avoided contradicting
whites, did not offer to shake the hand of a white person ﬁrst, commonly talked with their eyes
turned down to the ground when speaking to whites, did not speak unless spoken to ﬁmt by whites,
and commonty used the back door when entering white homes. When purchasing itex;as froma
white store owner, blacks did not normally place the money direc-:tly into the white person’s hand;
instead, they would place the money on the counter. This exchange avoided skin contact between

blacks and whites. Change would be returned to blacks without making skin contact as well, '&17 18

19

who was interviewed during the course of this investigation, recalled dealing with

at her store in Money, Mississippi, “...when you’d buy somethin’, you

know, she’d drop the money in your.hand and she never would touch your hand or nothin’, you
know...” ”...She never would allow you to touch her hand.”?®

2. Negro Law: In the Mississippi Delta, a de facto institution of separate just:.ce was
n place for whites and blacks. The white population could rely on the normal vestments of
government and call on the local sheriff's department for assistance in criminat matters. This was

not the case for blacks. The black population was dealt with in a manner which some historians

.

Misc ao/s

""Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmett Till Case”, (Master’s Thesis, Florida State
University, 1963), 2 to 13 .

** Personal experiences of members of the investigation team and anecdotal evidence related to investigators by persons
igterviewed and/or interacted with during the investigation
1

rvieed sl ineracied with durin e nvesigaion
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have called “Negro Law,” a system where the gravity of the crime was determined m large part by
1ts impact on whites. o
Many of the older white and black persons interviewed and/or interacted v_vith‘ during this

investigation related the manner in which whites were to interact with blacks when problems arose.
| If a white person had a problem with a black person, the issue would be taken up with the black
person's "land owner", the person who owned the fann where the black person, or tha:t person’s
= family, sharecropped. The "land owner" would then take care of the problem by a nL'llmber of means.
‘_ These means included the pz;ying off of debts and other non-violent solutions, but alsé inciuded
beatings, whippings and other uses of force. Much the same was done in the case of black on black
érime!problems. The victim's "land owner” would take up the issue with the subject's "land owner"
t and the issue would be resolved. The biack community had almost no recourse when dealing in
problems with whites, especially crimes committed against blacks by whites. Only in the most
extreme circumstances did law enforcement become involved. |

In addition to separating the races in public, Jim Crow laws were in place to enforce many
other forms of segregation,' including laws forbidding interma;riage of the races, cohabi_tation of the
races, sexual conduct between persons of different races, and a system of separate schools for black
and white children. The black school system and the white schdol systemn were drasticl:ally different.
Funding and facilities were drastically disproportionate, with the black schools receiving far less
than white schools and the black schools operating in substandard facilities. %
Not all events and/or practices were segregéted. White and black children played together

while white and black adults hunted, fished and attended sporting events together. Movie theaters

# Let the People Decide, Black Freedom and White Resistance Movements in Sunflower County, Mississippi, 1945 —
1986, 1. Todd Moye, 2004, 5t0 7
2 Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmett Till Case”, (Master’s Thesis, Flonda State
University, 1963), 2to 15
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were segregated, with sections for both races, In Tallahatchie County during the early 1950s, the
local black high school played its “big football game of the year” at the white high sc:hool because
the seating and lighting were better. % !
3. Brown v. The Board of Education: Qn May 17, 1954, the United _IStates Supreme

Court, in its decision on Brown v. The Board of Edu.;:an'on, decreed schools be desegl_:'egated, that
“separate but equal” education was unlawful. In Mississippi there was a str-ong reaction to the ruling,
The editor of the Jackson Daily News, Frederick Sullens, wrote: o

"Human blood may stain southern soil in many places because of‘this decisioh, but the dark

red stains of that blood will be on the marble steps of the United States Supreme Court

building. White and Negro children in the same schools will lead to miscegenation. It means

racial strife of the bitterest sort. - Mississippi cannot and will not try to abide by the

decision.” *

Citizens, lawmakers and community leaders also reacted to the ruling. Mississippi Senator
James O. Eastland, Governor Hugh L. White, judges and many other officials spoke t;ut'publicly,
voicing their opposition to the Court’s ruling. Previouély, private organizations had Been- formed in
seventeen Mississippi counties to promote segregation. Following the ruling the movement to
organize these groups gained speed. »° :

4. The Citizens’ Councils: On July 11, 1954, the Indianola Citizens” Council was

formed to promoté segregation. The Indianola Citizens’ Council's plan for organization served as a
model and soon other similar segregationist groups were formed throughout Mississi}-apil. 2%

On October 12, 1954, the Association of Citizens’” Councils of Mississippi (ACCM) was

formed. ACCM headquarters were initially located in Winona, Mississippi, then in 1955 moved to

Greenwood, Mississippi. The ACCM Annual Report: Augusi 1935 states the organization had

= bid , 42
** Ibid., 64 10 65

:: The Citizens® Council, Organized Resistance fo the Second Reconstruction, 1954-64, Neil R. McMillen, 1994, 15 to I8
Ibid,, 1610 20
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60,000 members in 253 Councils throughout Mississippi.?’ The Councils openly pfomoted the
cause of segregation through legal means and did not officially advocate violence. Zsf Howeifer, at
least one Council flyer of the time reflects the organization’s use of intimidation and the fact the
threat of violence was sanctione.cl. # -

The Councils attempted to have an effect on the Till matter. During Hugh Steven Whitaker’s
research in 1963, he interviewed the jurors who rendered the acquittal of Bryant and Mllam in Till’s
death and leamed that every juror had been visited by members of the Council to rlnallce sure they tthe
jurors) voted “the right way”. 30

5. Other Significant Events in 1955: On May 7, 1955, Willie George Washington
Lee, a black minister in the town of Belzoni, Mississippi (located approximately twen%y«tluee miles
south of Indianola, Sunflower County, in neighboring Humphreys County), and the first black
pérson to register to vote in the Humphreys County, was murdered. Lee had been killed with a
shotgun. No one was arrested or charged for the crime. Humphreys County Sheriff I.;J . Shelton
made public statements that the metal fragments in Lee's jaw were probably fillings frbm his teeth.
A coroner's jury ruled that Lee had died of bleeding from a wound caused by No. 3 buckshot, 3" 32

On.May 31, 1955, the United States Supreme Court issued an implementation decree calling
on the states to desegregate the schools with "all deliberate speed”. Within sixty days black parents

had petitioned school boards in Clarksdale, Jackson, Natchez, Vicksburg and Yazoo City to gain

* fbid, 251026 .

2 Ibid , 360

2 Ibid., 191

* Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmett Till Case”, (Master’s Thesm, Florida State
University, 1963), 154

¥ Let the People Decide, Black Freedom and White Resistance Movements in Sunflower County, M:ssm:pps, 1945~
1986, J. Todd Moye, 2004, 80

2 Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emment Till Case”, (Master's Thesxs, Florida State
University, 1963), 82 to 84
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entry to the all white schools for their children. Senator Eastland responded to the ruling, stating the

decree:

"...calls for an immediate start for the mixing of the races in the schools...To resist is _
the only answer. We must resist them in the courts, in our legislative halls, and by the
ballots of our people. 1 know Southern people wiil not surrender their dual school

system and the1r racial heritage at the command of this crowd of ramal politicians in
Jjudicial robes.”

On August 13, 1955, Lamar Smith, a sixty-thfee year old farmer, World War 1I veteran, and
black voting advocate, was murdered in Brookhaven, Mississippi, on the courthouse lawn, in front of
the sheriff. Three white men were arresfed for the murder however; a grand jury did not return any
34,33

indictments in the case.

6. The Scene of Events: The societal issues and realities noted above set the stage

_ for the kidnaping of Till which occurred on August 28, 1955. The white citizens of Mississippi were

bombarded daily with news surrounding the end of segregated schools, efforts by blacks to register
to vote and the heated calls for the defense of their segregated way Iof life. Senators, _Colngressn';en,
the State Assembly, the Governor and most public officials were calling on the popul':ati:cm to defend
the status quo, to defy the Supreme Court impllemen'tation ruling, oppose federal effo&s to enforce
segregated schools and to continue poll practices which disenfranchised blacks. The ;c‘ear that they
would lose control of their way of life permeated the lower socioeconomic segments of the white
community. This segment of the community, in particular, believed they had the mo#t “to lose if the

black community truly became equal. 36

* [bid., 86 to 87
* Ibid, 96 t0 97
3 The Citizens' Council, Organized Resistance to the Second Recom:mcnon 19354-64, Neil R. McMillen, 1994, 217
3 Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmett Till Case™, (MMaster’s Thesis, Florida State
University, 1963), §2 to 100 g
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IIl. DETAILS:

A, Persons Involved:

1. Emmett Louis Till, also known as Bobo and Bo:

Date of Birth: July 25, 1941

Place of Birth: - Chicago, lllinois

Date of Death: August 28, 1955

Burial Location: Burr Oak Cemetery, Chicago, IHinois

Till, who was fourteen years old at the time of his death, was born and raised ig Chicago,

| LI

Illinois. His mother, Mamie Bradley, later Mamie Till-Mobley, was born in the town of Webb,

Tallahatchie County, Mississippi. Till had visited Mississippi on thfec other occasions prior to

August 1955; as an infan; as a toddler; and again when he was nine years oid. Till had a speech

 impediment due to a childhood illness, but was understandable when he'spoke. Till was large for his

20
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-

age, weighing about 150 pounds. Family accounts relate that Emmett Till was a fun loving, gentle

person who loved practical jokes and making other people laugh. 7%

Till's father, Louis Till, died in Europe during 1945. Records released to the press in October

1935 indicate that Louis Till, a Private in the U.S. Army assigned to the 177th Port Company, 397th

Port Battalion, was executed on July 2, 1945 by the U.S. Army for the rape of two women and the

murder of another in Italy. *® The American Batile Monuments Commission verified Louis Till was

executed and is currently interred at the Oisne-Aisne Cemetery, Fere-en-Tardenois, France > 4!

Ry

L

| wright Home - Circa 1955

2. The Wright Family: The Wright family, headed by Mose Wright (deceased),
was the family with whom Till was visiting when he was abducted. Mose Wright was born in

Lexington, Mississippi, and was sixty-four years old in 1955, Mose Wright was commonly referred

*" Death of Innocence, The Story of The Hate Crime That Changed America, Maime Till-Mobley and Christopher

2603 ]1 o 82 ‘
I Misc ofs

Lu Wiltiam Bradford Huie “Why the Army Hanged Emmett Till’s Father.” Confidential, May 1956
Misc ofs 1
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to by many people in the community as Preacher or Preacher Wright. The Wright family home was

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE

located approximately three miles east of Money, Mississippi, along the Dark Ferry Road on the

Grover C. Frederick farm. The Wright family members living in the home at the time of the

abduction were Mose and Elizabeth Wright (both deceased), as well as their sons, Maurice Wright

(deceased),

and

(Till’s cousin from Chicago who

was also visiting) and Mose Wright’s grandson, Curtis Jones (deceased), were also iti the home at

the time of the kidnaping. Till had traveled from Illinois to Mississippi with Mose Wright and

]following a funeral Mose Wright had attended in Chicago.

3. The Crawford Family: The Crawford family home neighbored the anht S

home on the Grover C. Fredenck farm, and was situated just west of the Wright home,

approxrmately 100 yards toward Money, Mississippi. Jonas and Floridy Crawford (both deceased)

had four children who were living at home during August 1935, They were

and

The Crawford family and the

Wright family enjoyed a close relationship, as both families sharecropped land together on the

Grover C. Frederick Plantation. The children of both families were constant compantons.

4. The Walker Family: In 1955 the Walker family 1ived in Glendora; Mississippi.

Robert Walker, Sr. worked for the Central Hlinois Railroad and his wife, Henrietta Walker worked

as a teacher in the local black public school. Living in the Walker home at the time of Till's

abduction were Robert Walker Sr. and Henrietta Walker (both deceased), _ "

and|

]. The Walker home was situated in such a

manner that one could see the Milam home and J.W. Milam’s store from the residence.

. 5._ The Milam/Bryant Family: Eulah Bryant/Milam, nee Morgan, had at least eight

sons and three daughters fathered by two different men. They were Roy Bryant (deceésed); Roy’s

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE
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twin brother, Raymond Bryamt (deceased); J.W. Milam (deceased); Leslie F. Milam (deceased);

Stanley Lamar “Bud” Milam (deceased); Dan Milam (deceased); James Bryant

bé
b7C

(deceased); Edward Bryant (deceased);| |and

The brothers were particularly close, operating businesses together, regularly playing cards and
drinking together. Various members of the family were engaged in the grocery business throughout
the Mississippi Counties of Leflore, Tallahatchie and Sunflower, with stores physically located in

Swan Lake, Glendora, Minter City, Itta Bena, Ruleville and Money, Mississippi. During his

~ research into the Till matter in 1963, Hugh Steven Whitaker interviewed individuals who knew J W.

Milam and Roy Bryant. Whitaker stated “they were invariably referred to as ‘peckerwoods,’ ‘white

trash,” and other terms of disapprobation.” *?

bé
b7C
| | Roy Bryant, Circa 1955
Circa 1955
6. |& Roy Bryant (deceased): | _ !
| was born o inl ] Mississippi and grew up in the
|father worked on various farms and the family lived in| ' |

*“ Hugh Steven Whitaker, “A Case Study in Southern Justice — The Emmett Till Case®, (Master’s Thesis, Florida State -
University, 1963), 144
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Press accouats relate] |won |

I jbut] [Roy Bryant.

met Roy Bryant when|  [was[_ | The couple married

two years later in at t the ti ili’s death Twas b6
y At the time of Till’s ' w e

stood| ~ |and weighed| ]

After Roy Bryant’s acquittal for niurdering Till, the couple moved to |:| The couple

| ~} During their marriage, they hadD children,] 'boys andDgirl. One son,

Roy Bryant Jr., died in 1995, | fand currently lives witl‘D

A son) ' - Jand

another son, | .: |

[ ~ Jand the | } For purposes of clarity | is referred

to ay |throughout this report. | . is cwrrently

ncl resides in |

Roy Bryant was born on January 31, 1931 'ip Charleston, Tallahatchie County, Mississippi.

In 1955 Bryant was twenty-four years old, weighed one hundred-ninety pounds and was six feet tall.

Bryant served in the U.S. Army with the 82nd Airborne Division as a paratrooper, enlisting in June

' ; bé
1950 and serving until his discharge in 1953. During August 1955 Roy an co- b7C

owned and operated Bryant's Grocery & Meat Market, located in the town of Money, Leflore
County, and resided in living quarteré located in the rear of the store.. The business was owned by
Roy Bryant and his half-brother, J.W. Milam. Roy Bryant also worked part-time for J.W. Milam,
driving truck and delivering goods.

While living in Orange Texas Roy Bryant was trained in weldmg, at which he- worked for

: bé
- many years. After thg ' IRov Bryant moved back to MlSSlSSlppl and ¢

24
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remarried in 1980 to In his later years, Roy Bryant went partially blind from his

: E? o ecarlier welding work and operated a store in Ruleville, Mississippi. Bryant was convicted in the

Northern District of Mississippi on Food Stamp Fraud violations in 1984 and 1988. [ |

Bryant died of cancer on September

1, 1994.

b6
b7cC

b6 [ k.. Miiam

b1C ] Circa 1955

7. John Wiiliam Milam (deceased) &| } John William Milam, i?‘c

known as J.W. Milam, was bom in Tallahatchie County, Mississippi on February 18, 1919, and
attended school through the tenth grade. During World War IT, J. W. Milam served hond_rably in the
U.S. Army with the 2" Armored Division from March 1941 through March 1946. Milam entered
military duty as a Private. He later received a battlefield commission to Lieutenant, aﬁd Iwas

- awarded a Purple Heart. In 1955 Milam was six feet two inches tall and weighed two hundred

25
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twenty pounds. was bom inl IOn bé
b7C

and married J.W. Milam on whenl - —l

In 1950 the Milams moved to the town of Glendora, Tallahatchie County, Mississippi, and in

1955 the Milams owned a general store/service station and home there. J.W. Milam’s store sold

grocery goods primarily to the black community in the area. _ and did

not work in the store. Milam allegedly sold moonshine from the store, in addition to the standard b6

b7C
grocery items and fuel for automobiles. J.W. Milam also owned a trucking business hauling_
agricultural products fér cuétomers. On occasion, he hired his half-brother, Roy Bryant, to drive
truck for him. Milam died of bladder cancer on December 31, 1980 currently
resides in Mississippt.
[ cumently a: advised that during the late 1940s and early 1950s he
operated a substantial bootlegging business in the northern part of Mississippi. Two of BIc
customers were J.W. Milam and Roy Bryant. Endstly sold half-pint bottles of whiskey to the
brothers, who always paid “up front and in cash.” ©®
8. Leslie F. Milam (deceased) &I Add Reed (deceased) e
witnessed Leslie F. Milam at his farm located on the Clint Shurden Plantation on the morning of o
Emmett Till’s kidnaping about the time another witness observed Till at the farm. |
Leslie Milam, a brother of J.W. Milam and half-brother of Roy Bryant, was born on
December 23, 19235. was born on| |and married Leslie Milam on
| when In 1955 the couple lived on a farm that Lesl.ie ' E?c

Milam managed located on the Clint Shurden Plantation, approximately two miles west of the town

of Drew, Sunflower County, Mississippi. Leslie Milam served in the Army Air Force during World

Misc O/5
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War I and died on August 30, 1974,

g b6
remarried following Leslie Milam’s deathand 4

1s pow

currently reside iny

9. Melvin L. Campbell (deceased) & Melvin L.

Campbell toldI

that he

]is not related to the Milam/Bryant family. The couple

béa
b7C

had been with Roy Bryant the night that Roy Bryant

and J.W. Milam kidnaped and killed Emmett Till. Additionally, J.W. Milam related to a confidential

source that Campbell was present during the kidnaping and murder of Till.

Melvin Louis Campbell was born on September $, 1923.

was born on

and is the

married Melvin P®
_ b7C

L. Campbell on |In 1955 the Campbells owned and operated-a small country store

n Minter City, Leflore County, Mississippi. The couple lived in the rear of the store (like Roy and

and sold various household goods, food and automotive supplies, including tires.

Like the other family stores, the Campbell’s store catered to the black community in and around the

area. Melvin Campbell died on November 9, 1972. During the late"l9803, worked

in Roy Bryant’s, store in Ruleville, Mississippi.

bé&
k7C

urrently resides inl |

L and is]

10. Elimer O. Kimbrell (deceased): A man named Kimbréll, first name unknown to

L but a close friend of J.W. Milam’s, who lived in Miﬁsissippi, b6

was identified by

1n re

b7C
cent interviews as accompanying Milam and Roy

Bryant when they appeared with Emmett Till at Bryant-Donham’s home/store.
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Elmer O. Kimbrell, a white male, was born on February 12, 1922 in Sunflower
County, Mississippi. During 1955 Kimbrell lived in Glendora, Mississippi and may have worked at
the Glendora cotton gin at the time. In Decémberl 1955, Kimbrell shot and killed Clintdn Melton, a
black man. Melton, an employee at a gasoline service station in Glendora, had allegedly filled the
gasoline tank on Kimbrell’s vehicle when Kimbrell had only asked for three dollars worth of
gasoline. Kimbrell left the station, retrieved a gun, returned and killed Melton. When sheﬁﬁ’ 3
deputies arrived in Glendora, they found Kimbrell at J.W. Milam’s home. ** Kimbrell was écquittecl
when prosecuted for Melton’s murder. Kimbrell died in Tennessee in 1985,

11. Hubert Clark (deceased): Clark is identified in 1955 press accounts, \;w'ithout
atiribution to any source, as having been present in the truck which carried Emmettl'l"ill. s
Additionally, J.W. Milam identified Clark to Confidential Source] |as having been mvolved in gg} ]
Till’s kidnaping and murder. ¢ |

Clark, a white male, born on November 24, 1920, was a friend of J.W. Milam’s.

Clark served in the U 8. Navy during World War I1 and died of a heart attack on November 15, 1972

12.| } who is still alive, has been identified by several

b6
witnesses as having been involved in either the kidnaping of Emmett Till or efforts to clean-up after 7€

the crime, has consistently denied any involvement or first-hand knowledge about the

crime.

|was bomn on and was raised in

| ] worked fo | b7C

J[ lived with and when he wésn‘t

“ - “Attention Focused On Till Case Defendant In Aftermath of Shooting in Glendora, Accused Man was

guened in Milam Home”, Clarksdale Press Register, December 8, 195 |

cht, Mi /
o - Mose Wn ht, “How 1 Escaped From Mississippi.” Jet, 1955] | 18c ofs
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he rented a room at a juke joint (a gambling and drinking
establishment). Additionally,:jhad another Due to his relationship
with: some of the children in the community called fand E?C
I_—_has referred to himself [ [home in Mississippi
was situated close enough to that a person could view
| | moved from Mississippi to |1n|__|and later E_?C
moved tcl Iin | |eontinues to reside in |and SN | ]
recently| Jand, according to family members,

| | |

‘ 13. Levi Collins, also known as “Too Tight” Collins (deceased): Colliﬁs has been
identified by several witnesses as having been involved in both the kidnaping of Emmett Till and
efforts to clean-up after the crime. |

Collins, a black male, was born on September 28, 1935, Collins was married to

Treola Tyler on January 20, 1952 in Minter City, Mississippi, and the couple had four children. In
1955 Collins worked for J.W. Milam driving trucks and tractors. Following the Till incident, Collins
was t_akeﬁ t© Chicago, llinois by reporters working for the Chicago Defender. When interviewed,

he denied involvement in Till’s kidnaping and murder. At some point in time, Collins and his wife

b6

divorced and Treola Collins moved to Seattle, Washington. There she married and | o

remained in Seattle until her death in 1996. Collins eventually returned to Mississippi and died on

November 28, 1992 in Jackson, Mississippi.
29
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14. Johnny B. Washington (deceased): Washington was identified by

as having assistedr Roy Bryant and J.W. Milam by forcinq . linto a

pickup truck the evening prior to Till’s kidnaping.

Washington, a black male, was born on February 7, 1928 at Money, Mississippi. -

Washington marrie on| Jin Money, Mississippi and the

couple lived on the Ruddock Bananas Plantation outside of Money. In 1955 Washington worked for
Roy Bryant delivering groceries and performing odd jobs. The couple divorced inm
7

Washington married again and died during October 1980 in Chambersburg, Pennsylvania. 4

15, Otha Johnson Jr., also known as “Oso” (deceased): Johnson related to his son,

that Johnson accompanied J.W. Milam and Roy Bryant the mght Emmett Till

was kidnaped and murdered.
Johnson, a black male, was born on April 17, 1934 Johunson lived and worked in the
Mississippi Delta in the towns of Drew, Webb, Glendora and Minter City. In 1955 Johnson worked

for I.W. Milam doing odd jobs, driving trucks and tractors. Johnson lived in Glendora, Mississippi

with in 1955 and they had at least two sons. After separating from

:'Johnson eventually moved to St. Louis, Missouri and then Chicago, [}linois. Johnson met

there and they married in| in The couple remained together

until his death on March 21, 2002 in Southaven, Mississippi.

16. who lived on a farm outside OD Mississippi, witnessed

some of the events surrounding the kidnaping and was a witness at trial.

I:was bominl Mississippi inl At the time of Till’s kidnaping

and murder,: years old and lived with on the| ' |

| Misc ors
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located just outside of] Mississippi. Following the events that are the subject of
this investigation, oved to [llinois and has been employed there since the
working in al is now known as but for the purposes of _
clarity he is referred to as throughout this report.

17. Mary “Amanda” “Amandy” “Maody” Bradley (deceased): Brz-ldley
witnessed some of the events surrounding Till’s kidnaping at a farm outside of Drew, Mississippi
and was a witness at (rial,

Bradley lived at the Clint Shurden Plantation on Leslie Milam’s farm daring the
events surrounding Till’s murder in 1955 and at the time she was fifty years old. Efforts to

definitively identify Bradiey have been unsuccessful. Anecdotal evidence/stories related to

investigators indicate Bradley is deceased.

18. | |alleged1y witnessed events related to Till’s

murder at the Clint Shurden Plantation, is pictured in news accounts of the time and was subpoenaed

to trial. did not testify and efforts to identify and locate him or his relatives have been

unsuccessful.

19, News accounts of the time allege that witnessed events

related to Till’s murder at the Clint Shurden Plantation and efforts to identify and locate him or his -

relativcs have been unsuccessful.

20.| | Several witnesses have identified a man named
| las having been involved in Till’s kidnaping. |4
male, was a resident of I:I, Mississippi at the time. Efforts to identify and locate] | or

his relatives have been unsuccessful.
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B. Kev Locations:

Ty
L

CAHELS D

T Tk el ‘.‘H

Bryant’s Crocery & Meat Market - Circa 1955

Photograph from “Getting Away With Murder:
The True Story of the Emmett Till Case™ by Chris Crowe

\ ' 1. Bryant's Grocery & Meat Market: Bryant's Grocery & Meat Market was
located in Money, Mississippi. The building housing the store was a two-story brick structure with
the store on the first floor in the front of the building; a living area on the first floor immediately

behind the store area, which the Bryants occupied; and an apartment above the store. The upstairs

apartment was occupied b6
biC

| ) 32
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2. Grover C. Frederick Farm: The Grover C. Frederick farm was locatgd

approximately three miles east of Money, Mississippi on the Dark Ferry Road. The Wright and

Crawford families were sharecroppers for Frederick. The Wri ght family resided there in the former

Frederick home and the Crawford family resided in 2 home on the property as well. The:
westernmost home was the Crawford home. Situated approximately one hundred yards east of the
Crawford home was the Wright home. Situated approximately two hundred yards west of the

Wright home was the Frederick home. *®

Appendlx A - Transcript - State of Mississippi vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchle
County, Seventeenth Judicial District, September 1955 - Testimony of Mose Wright, 3, 20 to 21
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Glendora Cotton Gin

Glendora Aerial Yiew

Farm Service Agency Photograph
March 27, 1957

3. Glendora, Mississippi: Glendora, Mississippi was the location of J.W. Milam's

home and store home; and the location where several witnesses observed

Milam's truck to have blood in the bed. The Glendora Cotton Gin was located approximately one
hundred yards from Milam’s home. The McGarrh Store is the location at which Elmer Kimbrell

shot and killed Clinton Melton in December 1955.
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Clint Shurden Plantation Aerial View '

Farm Setvice Agency Photograph
December I, 1956

4. Clint Shurden Plantation: The Clint Shurden Plantation was located

approximately two miles west of Drew, Mississippt. Leslie and Milam resided on the farm

b6
bIC

as well a.ci Add Reed and Mary “Mandy” “Amanda” “Amandy” Bradley. Accordingto

[ ] Till was brought to the Clint Shurden Plantation.*

I —I Misc ©/S
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IV. INVESTIGATION OF THE OFFENSE: The kidnaping and murder of Emmett Till has been
the subject of numerous books, academic studies, documentéry films and news stories. Duriﬂg the
course of this irivestigation some authors and producers of these works p;ov.ided copies of transcripts
and raw film footage of interviews they had conducted during the course of their work. Throughout
this report the statements made during these interviews are proQided in the interest of corroboration,
or lack thereof, to contemporary inte_rviéws conducted duriﬁg the course of the investigatif}n. The
circumstances surrounding these interviews cannot be detenﬁined or evaiuéted. The circumstances
surrounding third party witness interviews — how the witnesses were prepared, and, what, if .;ctny_,

inducement or influence was involved - is not known.
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A. Time Line:

Saturday — August 20-21, 1955: Emmett Till and residents of
Chicago, Ilinois, travel to Mississippi with Mose Wright. -

Wednesday — Augl_xst 24,1955 - Evening: Till entered Bryant’s Grocery & Meat
Market in Money, Mississippi. Carolyn Bryant-Donham alleged Till accosted her

and exited the store. Bryant-Donham followed Till out so she could retrieve a pistol
from a car and upon Bryant-Donham’s exit, Till whistled at her.

Saturday — August 27, 1955 - Evening:l | a black teenager, entered
Bryant’s Grocery & Meat Market in Money, Mississippi. s verbally
confronted by Roy Bryant about being from Chicago. | . ]
related that a similar incident fhkdf the same instance) occurred on this night and she

told Roy Bryant that the bo wasn’t the nght person and the
confrontation ended.

Sometime between Wednesday — August 24, 1935 and Saturday — August 27, 1935 -
Dusk} I a black teenager, was walking north from Money, Mississippi,

when J.W. Milam, Roy Bryant, J.W. Washington andE : came
up behind him in a pickup truck. Washington, at Roy Bryant’s direction, took]

and threw him in the truck. koid Roy Bryant thar—:’—.
wasn’t the right person an |was released. '

Sunday — August 28, 1955 — 2:30 a,m.: Roy Bryant and J.W. Milam came to Mose
Wright’s home, east of Money, Mississippi, looking for the boy that “did the talking”
in Money, Mississippi. Till was taken from the home and someone with a “lighter
voice than a man’s” identified Till as the right person as they left.

Sunday — August 28, 1955 - Time Unknown, Early Moming: Roy Bryant, J.W.
Milam and a man named Kimbrell brought Till to at
Bryant’s Grocery & Meat Market in Money, Mississippi.

Sunday — August 28, 1955 ~ Time Unknown. Early Morning: fnd
Leslie Milam were awakened by either J.W. Milam or Roy Bryant. | ' {
overheard Leslie Milam telling whomever to take the boy back where they got m.

Sunday — August 28, 1955 — 6:00 — 700 a.m.: Willie Reed observed four white men
and three black men in a truck with Till entering Leslie Milam’s farm on the Clint -
Shurden Plantation outside of Drew, Mississippi. Reed then heard the sounds of
somecne being beaten inside a barn.

Sunday — August 28, 1955 — 6:30 — 7:00 a.m.: Willie Reed came to Mandy
Bradley’s home. Bradley observed four white men and a truck by a barn at Leslie
Milam’s farm. One of the men was tail and bald.
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Sunday - August 28, 1955~ 8:00 a.m.. Add Reed walked past a shed and an oat bin
on Leshie Milam’s farm and observed Leslie Milam and another man there.

Sunday - August 28, 1955 — Early Moming: | Iand] 'Iobserved a
fire in a barrel outside of J.W. Milam’s home in Glendora, Mississippi.

Sunday — August 28, 1955 — Moming: | | Jobserved
Otha Johnson Jr., Levi “Too Tight” Callj JW. Milam with Milam’s truck at
Milam’s gas station/store in Glendoraj saw that something was under a

tarpaulin in the bed of the truck and blood was dripping from the bed of the truck.
When| lasked about the blood, J.W. Milam threatened him. Milam

called for a man| Jknew as| ~Jto join the group, they drove to th
Glendora Cotton Gin and then departed town.

Sunday - August 28, 1955 — 10:00 a.m.; Levy “Teo Tight” Collins paid
25 cents to clean blood out of the back of J.W. Milam’s truck while it was
parked by Milam’s gas station/store in Glendora.

Sunday — August 28, 1955 ~ 2:00 p.m.: Leflore County Sheriff George Smith
questioned Roy Bryant about Till’s disappearance. Bryant admitted to taking Till
from Mose Wright’s home and bringing him to Carolyn Bryant-Donham at the store -
in Money. He further claimed that Till was then released. Bryant was placed under
arrest.

Monday — August 29, 1955 — Time Unknown: J.W. Milam appeared at the Leflore
County Jail. Milam talked with Deputy John Ed Cothran and admitted to taking Till
from Mose Wright's home, taking him to Money, Mississippi and letting him go.
Milam was placed under arrest.

Wednesday — August 31,1955 —6:30 —7:00 am. Robert” Hodges

discovered a body floating in the Tallahatchie River north of Phillip, Mississippi.

The body was later identified as being Emmett Till.

Wednesday — August 31, 1955: Till’s body was recovered from the Tallahaichie’
River and transported to the Century Burial and Funeral Home in Greenwood,
Mississippi. It was later transported to Chicago for viewing, a funeral and burial. . -
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B. Sequence of Events:

bé

b7C

1. Saturday/Sunday - August 20-21, 1955: Emmeit Till, Mose Wright and

[ TJeparted Chicago, IMlinois via train and arrived in Mississippi. Till andl were

scheduled to return to Chicago two weeks later. Till’s mother, Mamie Till-Mobley, had given Till

his deceased father’s ring prior to his leaving Chicago. ** "%

2. Wednesday - August 24, 1955:;

SUN MOON
Begin Civil © ] 5:03 am. ' Moonset on the 9:53 pm.
Twilight Preceding Day
Sunrise 5:29 am. Moonrise 12:17 p.m.
Sunset 6:37 p.m. Moonset 10:34 p.m.
End Civil Twilight | 7.03 p.m. Moonrise on the b:ih pm.
Following Day
Weather
| High Temperature | 92 degrees
Low Temperature 71 degrees
Precipitation None

Meteorological. Light and Weather Data

All moon and light data used throughout this report was obtained from the United States Naval Observatory,

Astronomical Applications Department Weather data used throughout this report was obtained from the Greenwood
Commonwealth newspaper. »

a. August 24, 1955 - 8:00 p.m. - Money, Mississippi: Till, his cousins, and

members of the Wright family traveled to Money, Mississippi and visited Bryant's Grocery & Meat

Market. With Till were

4

Maurice Wright (deceased) and Curtis Jones (deceased). Also at the store that evening
was| |and the] ] Upon arriving several black

persons were already present at the store on the front porch, playing checkers. Till enteréd the store

% Death of Innocence, The Story of The Hate Crime That Changed America, Maime Till-Mobley and Chrlstopher
Ben.son 2003
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who entered the store and came out

with Till. Shortly after Till and exited the store ~ |exited as

well, Upon

exit, Till whistled.

¢ Carolyn Bryant-Denham: During thé trial of _J .W. Milam and Roy Bryant for the
murder of Emmett Till, Bryant-Donham testified on behalf of the defense, out of the
presence of the jury. Bryant-Donham stated that on the evening of August 24, 1955
she was tending_ the store alone. Her sister-in-laﬁ, ] uam'té Milam, was in the living

quarters at the rear of the store, taking care of the Milam and Blryant children. At

~ about 8:00 p.m., a "nigger man came in the store and he stopped there at the candy

case." Bryant-Donham waited on the customer, but did not recall at the time of her

testimony what he had purchased. Bryant-Donham placed the itemn oﬁ the candy case

~ and held her right hand out for the money. Instead of taking the money from her hand,

the customer "caught my hand”, holding her hand by grasping all the ﬁngers in thg
palm of his hand with a strong grip. When he grabbed her hand he asked "How abéut
a date, baby?" Bryant-Donham "jerked" her hand loose and turned to _gol’ to the back
of the store. The customer followed her down the counter to the cash reg_ister,‘
“caught” her by the waist with lns hands and said, "What's the matter, La’py? Can't
you take it?" Bryant-Donham, Iwith difficulty, freed herself from his grasp. He then
stated, "Ybu needn't be afraid of me" and used language Bryant-Don‘hani did not use,

including “one unprintablé word”, and "with white women before.” nyant-Donham

stated this incident left her “just scared to death.” About that time "this other nigger

came in the store and got him by the arm”, telling the customer "come on and let's go™.

The customer left the store unwillingly, stating as he went out "Good-by". Upon the
40
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customer’s leaving Bryant-Donham “called out” to Juanita Milam "to watch me" and
Bryant-Donhaﬁl ran out the door to Juanita Milam's car to retrieve her [Bryant-
Donham’s] pistol. ‘When Bryant-Donham exited the front of the store, she saw the
customer again, "standing by one of the posts on the front porch" and "He whistled
and then came out in the road.” Bryant-Donham retrieved the pistol from under the
driver’s seat, turned around and observed the custorher getting in a car. J uanita
~ Milam had. been at the store so that Bryant-Donham would not be alone while her
husband, Roy Bryaﬁt, was in Brownsville, Texas tai(ing a load of ShIin;‘lp :there from

. s 4
New Orleans, Louisiana.’

described that when she “called

out” to] | Ithat “_..I had screamed for | and screamed for L2

“...as soon as he touched me I started screaming forI:|. . and the statements

bé made to her by the customer on this day had left her with the impression he would be
b7C '

back at a later time. Addi'tionally, stated that during the incident she

had reached for a pistol which was normally kept underneath the store counter, but

the weapon was not there and she retrieved the pistol from under the driver’s seat of

vehicle, whichl ' thad been driving. 53,36

1so stated she was not the person Who initially told Roy Bryant what had

happened in the store saying, “...I didn’t say anything and one of the reasons LI

didn’t say, ever say anything more about it, was because I was afraid that, what I was

worried about was he’s gonna go find and beat him up.” And “...I told what

5 Appendix A - Transcrtpt State of Mississippi vs. J.W. Mnlam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie
. s Rov Brvant 258 tq 277

Misc O/S
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had happened, 1 asked her not to tell 3. W., because I didn’t intend to tell Roy, because

I was afraid of what they would do.” %758
b6 _

b7C

Additionally, on this night 'recalled sleeping at

ome. >

. Recently, stated she was not at the store when this

incident occurred saying “I thought [ was in Greenville.” stated she “...would

not have been babysittin for her...” and that when Roy went out of town did

not stay with saying . ..I'm sure [ didn’t, no.” and

speculated that| may have made the story up stating *...the only way

I'can figure it is that she did not want to take care of the store. She thought this wild
story would make Roy take care of the store instead of leavin’ her with the kids and
the store. Thatisa[____ Jpoint of view.” “...the only.th'mg to me that would upset
her would be if she wanted Roy to stay at the store more...” A review of Juanita |
Milam’s trial testimony reveals she did not make any statements, nor was shé
questioned about, the incident at the store or her presence at Bryant’s Grocery &

Meat Market on the day Till whistled at Carolyn Bryant-Donham. !

stated that Till had not been in nyant‘s Grocery & Meat

E’ch Market prior to Wednesday, August 24, 1955. On that day| Till,:

]I and others went to the store. Till went

into the store alone, or ag {was leaving, with Ientering the store

~ Appendix A - Transcnpt State of Mississipp! vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District ofTa.llahatchle Mise O/ 5
Cou enth Judicj Septe - Tastj W, Milam, 277 to 281
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as Till finished his purchase. “...Maurice told me to go in behind him and make sure
he didn’t say anything that he shouldn’t have, but 1 don’t know if he said anything
before I got there, I don’t know. But while T was in there, he didn’t. He paid for his

items and we left together, we walked out calmly, I dida’t think anything was wrong

at the time...”| . did not grab Till and pull him out of the store.

was not yelling or screaming when they left and everyihihg appeared , .

normal. Shortly after Till and exited the storef | o
exited-as well. When éxited, Till whistled. Everyone knew Till's
whistling was trouble so they ran to the car and left town. %2 |
. [ Jadvised that on a Wednesday evem’n[

( I | Maurice Wright, Till and approximately three 6ther family members
went into Money, Mississippi to Bryant's Grocery & Meat Market. :went into

' _ the store just prior to T.ill, and:]exited the store as Till was entering.” _ Egc
observed Till exiting the stdre with they didn’t appear rushed and
nothing was unusual about their exit. | exiting .;,hc;;rtly
thereafter and Till whistled. Everyone knew Till's whistling was trouble so they ran
for their car and left Money, Missil-ssippi and went home to Mose Wright’s
" house, 5% 6566 |

| ' i “advised that on 8 Wednesday Till, bs

L Maurice Wright and ’

Misc 0/5
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went to Money, Mississippi and visited Bryant's Grocery & Meat Market.

‘When the group arrived at Bryant's Grocery & Meat Market, there were about seven
other black people already in front of the store. Prior to Till going into the store,
several of the group dared Till to say something to the white woman in the store

because Till had shown them a photograph of a white woman in his wallet (the kind

of photograph that comes in a new wallet). came out of the

store heading toward her car and Till whistled. believes Till was whistling

at a bad move by the checker player. &8

. stated he was at the store on the day that Till whistled at

and was present when Till whistled. %

e Confidential Source] A confidential source, hereinafter referred to'asl .

advised thatl was already present at Bryant’s Grocery & Meat Mar'ke_t when Till

arrived with his ¢cousins. observed Till entering the store, purchasing bubble
gum from Iand exiting the store with without incident.
didn’t hear | Jpelling or screaming alnd did not obs;we Till
accdstinq ' in any way. Following Till’s exit :Ireca:lled a whistle
occurring but no other details about_ it observed Till, Wright and 6thers

getting into a vehicle and the vehicle leaving. When the incident occurred, the sun

had set and it was dark outside. *°

Misc O/3

44

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI aﬁd is Joaned to your agency; it and its

contents are not 1o be distributed outside your agency.

e O —




LAW ENFORCEMENT SENS{TIVE t

b2

bé e Note: Tiil's surviving relatives
b7C
b7D do not recall being present at the store during this incident.

» Curtis Jones (deceased): Jones and his cousins snuck out of church t6 goto
Bryant’s Meat Market and Grocery on this day and Jones was present at the store
during the whistling iﬁcident. Jones recalled -Till having a picture of a white girl in
his wallet. Additionally, someone challenged Till about saying something to the.

white woman in the store prior to Till entering the store.

e Note: —la.nd stated Jones was not

b6 _
bic present at the store when the above noted incident occurred.

Additionally,:bdvised Jones recanted his staternents prior to his

death and apologized to Mamie Till-Mobley. 7

Misc O/S
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3. Saturday - August 27, 1955:

SUN MOON

Begin Civil Twilight | 5:05 am, Moonrise on the 2:02 p.m.

: Preceding Day
Sunrise 5:31 am. Moonset 12:08 am.
Sunset 633pm. Moonrise 2:49p.m.
End Civil Twilight 6:59 p.m. Moonset on the 1.00 a.m.

Following Day
| Weather .
High Temperature 86 degrees
Low Temperature 71 degrees
Precipitation None _
Meteorological, Light and Weather Data

a. August 27, 1955 — Daytime - Money, Mississippi. Roy Bryadnt, who had

been hauling a load of shrimp to Brownsville, Texas earlier in the week, returned home to Money,

Mississippi.

| Tn a recent interview,

Irecalled that on

_the morning prior to Bryant’s arrest he was home. “Well I just remember that when

b6
bicC

didn’t I have something I wanted to tell him and I told him no...

customer had accosted

mad at me.”|

told him what had occurred.

46
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detailed account of the black customer grabbing her hand, grabbing her waist and

how she had screamed fod ko come and help her. ™ g”erc _
b. August 27, 1955 - Evening - Money, Mississippi:
. H I lived near Money, Mississippi, and had just returned to
Mississippi from a su@er vacation {rip to Chicago, lilinois. entergd Bryant’s Egc

Grocery & Meat Market, accompanied by his uncle and his. mother. When he entered

the store, Roy Bryant and were inside. Roy Bryant asked

[ Iwherehe was on “that Thursday or Friday or something,..” “I didn’t

. know what the devil he was talkin’ about, so he, he acted like he wanted to do

something to me...” mother intervened... “and she said what's goin’on? And

ah, he just started out off and he say you all got to teach this boy how to say I said

yes sir, no sir.”* At about the same time} |said something to

Roy Bryant thaf ____Jcould not hear. The fext day, father went and told

their landowner about thel incident. The landowner went to find out if Roy Bryant

had a problem with and learned that Roy Bryant was in jail for kidnaping

Preacher Wright’s grandson the night before. &

. On the evening prior to Till’s kidnaping, a Black boy e
eﬁtered Bryant’s Grocefy & Meat Market and Roy Bryant was aggressi\ie_ly quizzing prc
the boy. Initially, did not' recall exact details about the incident. 7
However, in another interviéw recalled “...1 know that there was a

lady and her little boy or her grandson or somebody was in the store and, [ don’t

Misc 0O/S
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know, Roy said something to ‘em, and I remember telling him to leavehim alone that,

you know, that wasn’t him”, meaning it wasn’t Emmett Till. 7

b Sometime between the incident at the store and Till’s kidnaping, at

about dusk] ___Jwalked north, out of Money, Mississippi, on the road home to his

house on

I had been to a store in the town of Money and

had purchased some syrup (molasses) and snuff, which .hc was taking home. A truck

pulled up behindD and stopped. In the cab of the truck were Roy Bryant; J.W.

Milam;

and in the back of the truck was

J.W. Washington, a black man [possibly Johnny B. Washington]. Roy Bryant

instructed Washingion to throwE into the back of the pickup truck and

Washington did so.|

not the nigger! That’s not the one.” Roy Bryant said “who?”

|came out of the truck and told Bryant "that’s

responded “That’s the: boy. That’s not him, but he was there with, with

”

him.

Roy Bryant then instructed Washington to throw

50, breaking |t015, front teeth off. ®

¢ Confidential Sourece

also said “Roy, 1 keep telling ya, that’s not the one.”

off the truck. Washington did

A confidential source, hereinafter referred to asI '

79
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c. August 27, 1955 - Evening - Money, Mississippi

| Jalso recently advised that ™. J. W

~ alone at night there.

came to that back door and got Roy and they left and I was there all night by myself.
Alone. With two boys.” 5 And “Well, after he left with J.W.,  know the boys \;vere
asleep. I had them on the bed there in that first room. Iknow I was just scared to
death, sittin’ there, didn’t know what, and | think that was the first time I'd ever been
s 81 . -

d. August 27, 1953 - Night - Glendora, Mississip.pi:

e Otha Johnson, Jr., also known as Oso (deccased): John'éon, a black male,

related to his that on the night of August 27, 1§55 Johnson
was at J.W. Milam’s store in Glendora, Mississippt and a group bf white men werel
sitting around drinking when they decided to take Till. Otha Johnson, Jr, drove J.W.
Milam and others throughout the night during the events surrounding Till's kidnaping

and murder. ¥

" was gambling at a place in Glendora, Mississippi when J.W.

Milam, Roy Bryant and Tallahatchie County Sheriff H.C. Strider came asking for

directions to Mose Wright’s house. |indicatcd that he saw|:|(possib1y

Too Tight (likely Leroy Collins) and Oudie B. Brown with

Milam, Bryant and Strider in Glendora, **

Misc ©/3
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e Note: Ialso states in the interview he accompanied

bé
pic when] transported Till’s body. account of the injuries to Till
are not consistent with the physical findings of the Medical Examiner.
4. Sunday - August 28, 1955:
' )
SUN MOON )
Begin Civil Twilight | 5:06 am. Moonrise on the 323 p.m. '
Preceding Day '
Suprise §:22 am. Moonset 1:00 a.m.
Sunset 6:32 p.m. Moonrise 3:32 p.m.
End Civil Twilight | 6:58 p.m. Moonset on the 1:56 a.m.
Following Day
Weather '
High Temperature 91 degrees
Low Temperature 73 degrees
Precipitation | None
Meteorological, Light and Weather Data

a. August 28 1955 - 2:30 a.m. - Money, Mississippi: At approximately 2:30

a.m. Till was taken from Mose Wright's home on the Grover C. Frederick farm. Present in the home -

were Mose Wright (deceased); his wife Elizabeth Wright (deceased); grandson Curtis Jones

[ —————

(deceased); F son Maurice WrigHt (deceased); I

- and -great nephew Emmett Till. The drawing depicted below is based on descriptions

from “ ' and from Mose Wright’s testimony during the trial of Milam

an_cl Bryant for Till’s murder. The person’s names are depicted in the rooms in which they were

slecping when Till was taken from the home.

Misc ofs
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2:00 a.m., someone came to the front door of the home saying, ."Preacho'_::r -- Preacher".
Wright asked who it was and the person responded, "This is Mr. Bryant. I want to
talk to you and that boy.” Wright opened the door of the home and found JW Milam
"standing there a‘t the door with :-1pistol in his right hand and he had a flashli ght in his
left hand." Additionally, another man was "standing at the screen door, and Mr.

Bryant was standing kind of out away from the door." Milam asked Wright if he had
51
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"two boys there from Chicago” and Wright responded "Yes, Sir.” Milam then said "I
want that boy that done the talking down at Money."
Wright started to lead Milam and Bryant to the bedroom Till was sleeping in

and Milam stated "If this is not the right boy, then we are going to bring him back and

. put him in the bed." When they approached Till's bed, Milam "said for him to get

up.” Till "got up and dressed. He sat on the side of the bed and dressed.” After that
"...they started out, then he asked me if I know anybody there and | told him, ‘No, Sir.
I don't know you.” And then he said to me, ‘How old are you?’ And then.I said ‘Sixty
four.” And then he said, “Well, if you know any of us here tonight, théh you will |
never live to get to be Sixty five.”" | |

As Milam, Bryant and Till were e?citing the house they walked :through
Wright's bedroom, where his wife was present. "She had gotten up out of bed, and
then he said to her, ‘You get back in bed, and I mean, I want to hear the springs.’"
Wright's wife "...said that we will j:uay you whatcvér you want to charge 1f you will

just release him. She said that we would pay them for whatever he might have done

if they would just let him go." Milam and Bryant did not respond to her.

After exiting the home, Wright stood at the screen porch door énd observed a
car to be "parked towards Money.” Before Milam and Bryant entered?the car with
Till, "They askea if this was the boy, and someone said ‘Yes™. When asked if the
voice was that of a man or a woman, Wright replied, "It seemed like it was a lighter
voice than a man's." After receiving the response from the person in the car, they

"...drove off towards Money."
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Wright could not identify what type of automobile was useld by Milam and
Bryant. The vehicle was operated without headlights. After the vehicle d_eparted,
Wright "...stood on the porch there for maybe twenty minutes or more."

When asked i-f anyone else, with the exception of Milam and Bryant, was
thére at the time of Till's kidnaping, Wright responded *There was one man V;/hO
s-tood there at the screen door." "...he was standing kind of with h.i-s head down like
this here peering. He was trying to hide, it looked like.” "He acle& like a colored
man.” |

Wright stated he did not see Till, or anyone else, getting into a car and didn't
see anyone in the car when it drove off. Wright did not observe headli:ghts, tail lights
or interior lights on the car. Wright was asked about_ the voice he heard out by the car
being the voice of one of the three men. Wright responded, "It was jus:t a voice.
They took him out there, and somebody said, ‘Is this him?’ and then a voice said,
‘Yés.’ But it wasn't one of them.” Wright could not tell if the vehicle used to take
Till from his home was a truck or a car because of the darkness. |

Wright described Till as having "...stammering speech. Sometimes ﬁe couldn't
" geta word out.” Additionally, Till weighed abput one hundred fifty pounds and "He
looked like a man.”

Wright testified that when Milam and Bryant came into his home there were
no lights on in the home and no lights were tumned on. The only lighting was the
flashlight carried by Milam, Wright believed Till was sleeping in his shorts and
maybe a shirt. When told to get up and put his clothes on, Till put on a shirt, trousers

and shoes. Wright described in detail where each individual in the home was
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sleeping on the night Till was; kidnaped and the structural layout of the horlne. Wright
* stated he did ﬁot see Till or anyone else getting into a car and didn't see anyone in the
car when it drove off,
Wright described that following Till being taken from his home he went, got

gasoline, "went to a store" and returned home about 8:00 a.m. *>%

| | The night Till was kidnaped, the entire Wright family went into

Greenwood, Mississippi. The family returned home andl went to bed. Till

“and were asleep in the same bed when, “...I heard this noise ah...ruckus

going on in tﬁe room, that’s when [ woke up and [ saw ah...Bryant, [ récognized him,
I saw Milam, but I didn’t know who he was, and he had the gun, and ah...it was
ah...automatic, at the time I said it was a .45, which, that’s the only automatic we
knew about.;’ “I kind of raised up to see what was going on. He (Milam) told me to

b6 lay back down and go back to sleep.” “.. .that’s when they made Emmett get up and
b7C

put his clothes on, and during that time (Elizabeth Wright) was

ah...begging them not io ~ to ah...take him, they offered them money...”" “Milam he

was, he was forceful and was telling Emmett to hurry up, put his clothes on,

(Mose Wright) was begging not to take him, then they said well we not gonna, we

just gonna take him up the road and just whip him...” The two men too_k Till and left.

* Appendix A - Transcript — State of Mississippi vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie

%%&mh Judicial District, September 1955 - Testimony of Mr. Mose Wright, 4 to 62 . Misc ofs
(4

“I Saw Them Take Emynett Till — The tape-recorded story by Eramett Till’s Uncle Moses Wright, Frons
Page Detective, October 25, 1955,
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Irecal[ed a ring that Till had wom and had allowed to wear fora

while. After |retumed the ring, Till constantly wore it, never taking it off. ¥ %8

. On the Saturday following the incident at Bryant's Grocery &

Meat Market, Till, Maurice Wright | ~ |nd others went into

Greenwood, Mississippi. After returning home, everyone went to bed witl:
and Maurice Wright sleeping in the same bed. |___|awoke to voices and someone
was asking about "a fat boy from Chicago, and ah.. I said oh my goodness » i the
first thing I said, I'm — I’m getting ready to die.” Two men came into his bedroofn,

“...when they stepped in there I saw that pistol and their flashlight...” «_..I remember

them saying they looking for a fat boy, and at that timej and Emmett

was kind of chunky, so they pasa;ed on by and they went to the next room...” *. .I-
could hear ‘em talking, and I can’t remember exactly what the conversation was, I -1
think I remember one thing he wanted to put his socks and ~ ah...he was saying yeé

and no, yeah, no, and they was cursing, they were very upset over that...” After the .

men took Till, there was silence in the house and “nobody talked to

anybody 5 89,90, 9
[ |I did not awaken during the incident and did not |
|_
hear or see any of the events that transpired. Iadvised that Mose

Misc /S
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Wright, related to him that Mose Wright may have heard Johnny B. Washington’s
voice at the Wright home the night Till was kidnaped. *2

¢ Curtis Jones (deceased): Jones, who was sleeping at the time of the abduction,
stated he “was awakened by a group of mens in the house.” “So I woke ub, rubbing
my eyes, yoﬁ know, and I $een all these white guys, you know, standing ﬁround, some
of ‘em had shotguns and stuff. And it like this should of scared me, 'bu:t, Ilwent back
to sleep before thejr left. 1 Went back‘ to sleep, and when I woke up the next, uh,

morning I thought 1t was a head, was a dream.” **

+ Confidential Sourcej ' |

members of his family and members of the

Wright household had been to Greenwood, Mississippi earlier in the evening. On the

Misc QO/S
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way home “...when we came back outta Greenwood there was another guy rode with
us lived down the road farther. We seen Mose Wright at this little store on the

place...” “.. .Getting’ gas that late at night. But we ain’ think ta stop an’ ask Mose

what was wrong.” *

“Old man Mose Wright come there to the house that Sunday

morming...” *...and told us they got Emmett. An’ den me and Mose jump in the car

and went down to Money lookin’ for ‘em.” Ifurther explained “...So T let

utin[ |house. Let and Maurice at Mose Wright house, let them off

an’ then turn around an’ come on back. [ went an’ in the house an’ I was sittin’ on

the side of the bed...” ... An’ Mose Wright come up an’ said uh, they took my

boy...” “...Then me an’ Mose Wright hop in the car an’ we went up thc%rc in Money

| We went up there lookin’ for ‘im, so we didn’t see ‘em, turn around

an’ come back...” “...We didn’ get out. So we come on back...” Mose Wright told

|that Milam and Bryant were there when Till was taken and a “...woman

was in the background...” and “For a fact there was two people back there he

Said » 97,98

stated Johnnie B.
Washington, was at home with her the hight Till was kidnaped and murdered. % ;

b. August 28, 1955 - Early Morning - Monex,' Mississipp :

recently stated that sometime in the

early moming hours, before daylight, someone who sounded like a black person came

Misc O/S
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to the residential entrance of the store (the back door) and knocked on the door.

Egc stated she was scared because she was alone with her'two phildren
and did not answer the door. 10101102
Additionally, advised that she was at home in Money,
Mississippi witl‘r:Iwhen sometime during the night Roy Bryant, J.W.
E?c Milam and Kimbrell appeared at the home/store with Emmett Till. “.1 thiﬁk they ’

came back and I think that Kimbrelt man was, was with, with ‘em...” ...1 think it

happened pretty much like he, like they said. I think they probably asked me who, if

I believe. Because [ really think no matter

1 thoughtl » “I think he (Roy

Bryant) told me he was gonna take him back.” 103, 104, 105, 106

¢. August 28, 1955 - Early Moming - Clint Shurden Plantation, Drew

Mississippi:

advised that on the night which

b6

b7C [ater léarned was the night that Emmett Till had been kidnaped, J.W.

Milam and/or Roy Bryant came to their house sometime after midnight. While

and heard

did not see the men, she heard one of the two talking tc::

Leslie Milam, tell the man something to the effect that "they

Misc 0/3
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needed to get away from here and take him back to where they got htm."

later realized they had been talking about Emmett Till. Leslie Milam came

back:afler J.W. Milam and/or Roy Bryant appeared at the house. o7

In a subsequent interview|

' |recalted the individuals wh

on this night as being both Roy Bryant and J.W. Milamn.

also reiterated that Leslie Milam

also stated,

“now what he did that day, [ don’t know...” “... After he left the house...” “...cause

he was gone » 108, [09

d. August 28, 1955 - Day Break - Money, Mississippi :

Sometime around daybreak,

ent

down the street and utilized a telephone to call

Melvin Campbell,

in Minter City, Mississippi, to ascertain the whereabouts of Roy Bryant. Campbell

told they had been playing poker all night and Roy Bryant-would be
home later, ''% 111112
did not recall 2 telephone call from
to on this moring. Additionally, could not

recall if Melvin Campbell had been home or away from home the previous-. night. 112

Y
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e. August 28, 1955 - 6:00 am - Clint Shurden Plantation. Drew. M_islsissiggi:
¢ Willie Reed: Reed, a witness in the 1955 prosecution, testified that on Sunday,
August 28, 1955, Reed saw J.W. Milam when Milam was coming to a well::at Leslie
Milam's farm. Reed is familiar with Leslie Milam’s farm because Reed lives with his
grandfather, Add Reed, on the Clint Shurden Pla.ntatioﬁ, in a home just acrdss the
bayou from Leslie Milam’s farm Sometime between six and seven o'clgck in the
momning, Reed left his home to go to Glenn .Patterson’s store. When goi-:ng from his
home to Patterson’s store, Reed had to pass by Leslie Milam's place, whére.fhere was
a green barn with doors. As Reed was walking, a white over green, 1955 Chevrolet
truck passed him. Reed testified he saw four white men in the cab of the -truck, thre;a
black men on the sides of the back of the truck and a black boy sitting down in the
bed of the truck. Reed identified Till as the boy in the back of the truck 'from a
photograph he saw in the newspaper and which he was sho% at trial, R;eed testified
he was unable to see the three black men in the bed of the truck with Till well enough
to identify them. Reed then saw the truck parked in front of a bamn. Reed heard
someone hollering and it sounded like someone was whipping someone in the barn.
After passing the bamn, Reed went to Mandy Bradley's house and told.her- what he had
heard. Reed then went to the well to get Bradley a bucket of water. Whlle at the well,
Reed could hear “some licks like somebody was whipping somebody a.nd he could
hear someone hollering from inside the barn. J.W. Milam then came from the bam to
the well and got a drink of water. Regéd recalled J.W. Milam having a pistol on his
belt. After leaving the well, Reed went to the store. On his way home fr&;:)rﬁ the store,

Reed did not hear or see anything and the truck was gone. Reed knows Leslie Milam
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and J.W. Milam. Reed had seen J.W. Milam on abOL;t three or four occasioris prior to
August 28th. Reed had never seen Emmett Till prior to that Sunday. When asked,
“...you don't know whether that was Emmett Till or not, do you?" Reed replied that
Till favored the picture he had just lookéd at. Reed had been in the barn on ;me
occasion, did not know who had control of the barn, but stated Leslie Milam lives
next to the barn, *'*

In contemporary interviews, Reed identified only two white men and two
black men accompanying Till in the truck as it entered the farm. Reed identified the
‘white men 2s Milam and Bryant and the two black men as Levi “Too Tight” Collins
and Hubbard 115, 116, 117, 118 "

e Add Reed (deceased): Reed was sixty-five years old in 1955 and the gra}ldfather
of Willie Reed. They lived together on the Clint Shurden Plantation. Récd‘$ home
was just across a bayou from Leslie Milam's home. On Sunday, August 28th, at
about 8:00 o'clock in the morning, Reed {eft his home, walking east, turned ;Jorth,
crossed a bayou and crossed Leslie Milam's place. Reed passed by a shed and an oat
bin on Leslie Milam's place and observed two men, Leslie Milam and and;her man
Reed did not know. Reed also observed a pickup truck to be parked at 2 building.
Willie Reed had left home prior to Add Reed leaving the house and Willie‘. Rjeed had

not yet returned home when Add Reed departed.'*®

Appendtx A- Transcnpt Staze of MISSISSIppI vs LW, M:Iam and Roy Bryant Second District of Tallakatchie

Reed, 210 to 245

Misc O/53

serond District of Tallahatchie

= L VY S okl 14 J » c
Coumy, Seventeenth Judicial Dssmct Septcmber I955 Testunony of Mr. Add Reed 245 to 249
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& Mary “Amanda” “Amandy” “Mandy” Bradley (deceased): In 1955, Bradley

was fifty years old and lived on Leslie Milam's place. Leslie Milam's house could be
seen from Bradley's home. Bradley knew Willie Reed, who lives south of Leslie
Milam, on Clint Shurden's land. On Sunday, August 28", between six-thirty and
seven o'clock a.m., Willie Reed came to Bradley's house. Reed mentioned to.Bradley
something unusual he had seen or heard that momming and Bradley looke';i out the

window. Bradley saw four white men and a truck by the bam. Bradley did not know

- who the four white men were. The men were coming in and out from the barn; one

man went to the well and got a drink of water then returned to the barn. The man
who got the drink of water was tall and bald headed. Bradley saw the truck when

they backed it up under the shed, the same shed they were going back and forth from

and Bradley saw the truck as it drove away. '

+ Confidential Sourcy A confidential source, hereinafter referred to as

that Glenn Patterson (deceased) revealed to I:'mat the pickup truck containing

Till’s body passed by Patterson’s house as it left the Clint Shurden Plantation.

Patterson also revealed tg that Patterson believed Till was shot while at Leslie

Milamn’s farm.'!

| advised that on the day following Till’s kidnaping,

“I was, ah, playin’ beside the road and I saw Mr., ah, Mylam’s (sic) truck coming by

' Appendix A - Transcript — State of Mississippi vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie

County, Seventeenth Judicial District, September 1955 - Testimony of Amandy Bradley, 250 to 258
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and it had a -- had a cover over the door we called a tarpaulan (sic), had 2 tarp over it,
. and I heard somebody hollerin’ on the truck, but [ didn’t see nobody.” 122

In a later interview:described his home as being located near

| | west of Money on the way tof |

also stated he b6
' b7C

saw Milam’s truck pass him, with Milam and Branch [Bryant] inside, on either 2

Tuesday or Wednesday and that it could not have been a Sunday. | Ialso

stated the truck passed him about lunch time, '*

f. August 28 1955 - before daylight — Glendora, Mississippi

I | In 1955

and her family lived in 2

home that was located near

Sometime in the middle of the nighf |and her sister

" . . . ' . b6
r:l were at home, sitting at a window, trying to get some air, when they noticed p7c

a fire burning in a barrel behind J.W. Milam’s home.

later leamed that

someone had burmed something in the barrel. Ilater saw shoes that had

burned in the fire and was told the shoes were Emmett Till's, 12 1%

| ] recalled “I remember the shoe. Like at night my sistcr an’ |

1 » . » e > b6
was in the bed an’ you know you had your windows up down south...” “An’ we say ¢

like maybe two or three guys, back then you would bring your garbage up a tall barrel

you,..” “... They put somethin’ in that an’ set it on fire..

later learned it was

Till’s shoe which had been bumed. '2

12 -

123 .
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g. August 28, 1955 - earlv moming — Glendora, Mississippi

" at the time, recalled many years later,

that he and is father, who is now deceased, waiked past J.W. Milam’s store on a

Sunday moming. Upon passing the store, saw that Milam’s 1953 ~ 1955

GMC pickup truck was parked by the store, As:passed between the store and

the truck, he noticed something under 2 tarpaulin, in the bed of the truck. A'black

man was sitting on the side of the bed of the truck with a foot on the tarpaulin.

Another black man was standing beside the truck. Irecalled the names of the

men as “0Oso” and “Too Tight” but could not recall which of the men was in the truck

and which was by the truck. Blood was running out of the bed of the truck and

pooling on the ground. :father was present. About the time |:Ireached

the truck, J.W. Milam came from the store. When Milam appeared,| Jfather

said something to Milam about the blood coming out of the truck. Milam stated he

had killed a deer. :father pointed out that deer season was not in and Milam

responded by pullingl father over to the truck and lifting the tarpauiin to
show:| father what was undemeath::lwas not able to see what was

under the tarpaulin, but heard J.W. Milam state, “This is what happens to smart

niggers.” father then grabbed' Iand dragged him to their house.

Ialso recailed many years later that he saw

coming toward the store from a nearby house.
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J.W. Milam was calling fo]  |to hurry. saw Milam and the others drive off
in the truck to the Glendora Cotton Gin and then Jeave town. #7128
ggc who wag |at the time, recalled walking |
| with fouf friends wﬁen they saw “Too Tight” and washing blood out of

J.W. Milam’s green 1950s Chevrolet truck. “Too Tight” offered to pay Iand

his friend[ |35 cents each to wash the blood out of the truck for him and they did

soi believed this occurred one day during the week and not on a Sunday.

escribed washing out the blood “.. .1 never seen lumps of blood look like

that...” *...yeah, thick like jelly...” “...Somebody else asked him. Where did all that
blood come from? And he said we killed a deer last night...” “You know ah, the
blood stain was still in the, the truck. And then ah, we washed and washed and we

couldn’t get it out...” '?

| " recalled, “...I was watering the flowers in the yard, and I

had to go to the, we used to call it the hydrant...but it was a fancet...” “...I can see it E’?c

in my mind, I see the truck over there, the green and white truck, and [ can see J.W,

and I can see Leroy Collins, but that’s where I stop at. 1can’tsay it wasl

[ think, or as...Oso was over there, but it wasn’t the two to my

knowledge.”

recalled| Robert Walker Sr., told her he had seen them

_ b6
washing blood out of a truck at J.W. Milam’s store on this morning. When asked bic -

whete the blood had come from, J.W. Milam stated he had gone hunting,

Mizc OS5
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also state::told her...“When they were washing the blood, they moved this

canopy, we used to call it a tarpaulin...” “...they moved it out the way and he saw g?c

this shoe...»13% 13!

L stated he was waiting outside the “gambling place”

with some other men when a girl nameDapproached and told

them that J.W. Milam had taken a boy, killed him and dumped his body in the river.

itnessed |pointing out to the group a shoe lying on the ground that,

according to “Too Tight” Collins, the boy [Till] had been wearing. >

In a separate interview| stated he had been gambling at a juke joint in

Glendora, Mississippi on the night of Till’s murder and had been called to hélp a

girlfriend with a flat tire. did so, purchasind  |in} ]
b6 ‘ .
b7C ~ Mississippi with Melvin Campbell’s assistance and then returning to Glendora,
Mississippi. Once back in Glendora, Mississippi a man named showed
and several other people a burned shoe, which i;aid was one of Emmett
Till’s shoes. ' :
b6 _ : .
b7C During all known interviews of] he has denied any involvement in

Till’s kidnaping and murder.

¢ Qudie Brown (deceased): Brown related that on the moming after Till was killed
he was walking and “Too Tight” [Collins] was washing J.W. Milam’s truck out. “...1
looked down and I said what all that blood coming from. He laughed. The boy

langhed. That’s what he did. He sard fh&:re’s a shoe there. There’s oné of his shoes

T Misc 0/3
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here. Isaid Who? That's the way [ said it, | say Who? Erﬁmett Till’s shoe. Now
that’s the way he said it.” Brown also recalled being with J.W. Milam on the day
Milam was arrested by the “high sheriff” in Minter City, Mississippi. '**

h. August 28, 1955 - 2:00 p.m. - Money, Mississippi: |
® George Smith (deceased): Smith was Sheriff of Leflore County. On Sunday,
August 28, 1955; ét approximately 2:00 p.m., Smith arrived at Bryarit’s Grc_)cery &
Meat Market in the town of Money, Mississippi. Upon his arrival, he found that the
Bryant’s store was closed and Bryant was asleep in the back of the store. Smith
spoke with Roy Bryant, while seated inside Smith's car, outside Bryaat's store in
| Money, Mississippi. “{ asked him why did he go down there and get Fhat little nigger
boy, and he said that he went down and got him to let his wife see him to identify him,
and then.he said that she said it wasn't the right one, and then he said that he turned

him loose" "in front of his store”. Bryant told Smith, they got Emmétt Till at I"Mosc
Wright's". Bryant also told Smith "He said he went to some of his people - - T don't
remember just who he satd now - - and he said he played cards there the rest of the
night." Smith arrested Bryant and took him to the jail in Greenwood, Mississippi,
where Bryant stayed “from that time on until he was brought to Taliahétéhie

County..." ¥

I M:i.sc. O/S.

T Appendix A - Transcript — State of Mississippi vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie
County, Seventeenth Judl(:lal District, September 1955 - Testimony of Mr. George Smith, 85 10 99 and 117 10 128
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5. Monday - August 29, 1955:

a. Greenwood, Mississippi:

« John Ed Cothran: Cothran was a Deputy Shexiff for the Leflore County Sheriff's
Department. Cothran testified that he spoke with J.W. Milam in the Leflore Copnty
jail, after Milam was arrested, on a Monday. "I asked him if they went out there and
got that little boy and if they had done something with_hirﬁ. And he said that they had
brought him up there to that store and turned him loose, thgre at Roy Bryaﬁt‘s store."
Milam told éothran they had got the boy at "Mose Wright's." Milam ﬁirther told

Cothran "...they brought him up there and talked to him, and then they let him go."%

Istated “Well about all [ remember is that

ah, J.W. Milam and Roy Bryant went to that old nigger house of Mose Wright, that
littie boy Emmett’s gfanddaddy. Well I talked to him on several different occasions

when I was working that time. They never did mention nobody but Milam and

Bryant...’ called:when Bryant and Milam were arrested,

stating “...the Sunday evening me and him arrested Roy...” “...at the store in Money,
and that was a Sunday evening. The Monday moming, me and the sheriff was sitting

in the sheriff's office and I looked out at the window and I said lookey yonder George.

He said oh dog gone let’s go get him....” “.. . That’s Milam...” “...he come down

around there to see about his half brother. Well he got to see about him caluse he

went right up there with him.”"?’

137
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6. Wednesday - August 31, 1955:

a. August 31, 1955 ~ early moming ~ Pecan Point Area on the Tallahatchie

River, north of Philipp, Mississippi:

bhé
b7C

Robert Hodges: Hodges testified he was

fishing when he “...seen two knees and feet,” about a mile frorti his hcnise, on the left
side, going down river, in Tallahatchie County. The body was hﬁng up on a snag.
Hodges repbrted finding the body to his father, who reported it to their laﬁd owner,
B.L. Mims, at about six thirty or seven o'clock in the morning. Later in thé day,
Hodges, B.L. Mims, Deputy Sheriff Melton, Charlie Fred Mims and H{)dges' father
went to the location of the body in t.wo boats. Then "they brought the fop;a back there,
and then me and this other boy was in a boat, and Mr. Melton was there, and they had
-the rope around the boy's legs and then they hung it on thgre, and they had it on this
other boat, and then they carried it down the river and took it out on t.hq other side
there." Upon pulling the body out onto the banl; they found a gin fan to be attached
to the body with a j;iece of barbed wire that was wrapped around the neck.. Hodges
described the body as “beateﬁ pretty bad in the back...and hips,“...ahd the head was
"also gashed in on the side.” Hodges witnessed the barbed wire being disconnected
from the gin fan, the placement of the body and gin fan in a boat and the boat
traveling o a landing. At the landing, Hodges observed Chester Miller, the
undertaker, arrive, place the body in a box, and place the box in the coa:ch; Hodges
observed a silver ring to be on one of the body's fingers. At trial Hodgé-s was shown a

ring which was engraved "May 25, 1943”, with the engraved initials "L.T." and he

49
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ol ! b

advised the ring he was being shown looked like the ring he had seen, but he "didn’t

I

get close enough to see the initials."'>

' :was interviewed in 2004 and 2005 regarding his testimbny'in 1955
and the

m & .
Tl e

and acknowledged that the transcript of his testimony

“sounds accurate.” is currently a:and has fished the Tal_lahatchie -
River all of his life. Additionally,[ |recalled that he had

| |when he had been checking:- After

observing ]| Jwent

home and told his father and their land owner that he had| ” l led

several people,- traveling in one of two boats, to the body and they recovered it. The

body did not have any clothing on it and the main injuries to the body were to the

head.| Imarkecl on the aerial photograph depicted here the location where he-

discovered Till’s body on August 3"1, 1955, 139,140, 141

e comew  ame G m‘*”’:ﬁ_
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Farm Service Agency Photograph, April 14, 1957
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H was at home when

prrived at:|home and advised him tha

been sent by|

had

to get :

to assist in the recovery of a body that had been found in the Tallahatchie River.

| |and

[took a boat from theljfarm and proceeded to.a bend inthe P7C

bé

river, where they found a body, caught on a snag of debris. They floated the body to

. a sandbar; placed it on a piece of visquine or other fabric, loaded it in the boat, and

- proceeded north on the river to Fish Lake Landing. Upon arriving at Fish Lake

Landing[___Keparted almost immediately. '* |

Gin Fan & Barbed Wire R_écovered with Till’s Body

Photograph from “Getting Away With Murder:

The True Story of the Emment Till Case™ by Chris Crowe

-
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b. August 31, 1955, Fish Lake Landing, on the Tallahatchie River, north of

Philipp, Mississippi:

¢ B.L. Mims (deceased): Testified that on August 31, 1955, Mims was told about a
body being found on the Tallahatchie River and he went down the river and found
"him". Accompanying Mims, in Mims' boat, was Deputy Sheriff Garland Melton.
Accompanying Mims apd Melton, in a second boat, was his brother, Fred Mims, and
Robert Hodges. Mims observed, "Well, we saw a person - - from his knee on down
and including his feet - - we saw that sticking up above the water. And we ;:ould tell
by looking at it that it was a colored person...“l The body was hung up and they sent
one of the boats back to get a rope. Upon getting the rope, they pullea .fhe feet
together, tied the rope to the ankles and pulled the body toose from the hbottom. They
then towed the body downstream 1o a shallow bank, landed there, and pulled the body
out. Mims observed a gin fan to be attached to the body at the neck with barbed wire.
A Deputy Sheriff disconnected the weight [gin fan] from the body, the); pulled the
body out, and placed the body and the weight in an extra boat. The extra boat was

| attached to Mims' boat and Mims towed the Boat with the body and the gin fan to a
landing. Upon arriving at the landing, the boat was pulled out of the water onto the

}

river bank. '*

s Note: During the course of the investigation it was determine

that the gin fan had been disposed of during the early 1970s.

Appendix A - Transcript - State of Mississippi vs. J.W. Milam and Roy Bryaﬁt, Second District of Tallahatchie
County, Seventeenth Judicial District, September 1955 - Testimony of B.L. Mims, 11010 115 '
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Ring Taken From the Body and Identified as Till’s

Photograph from “Getting Away With Murder:
The True Story of the Emmett Till Case” by Chris Crowe

e Chester A. Miller (deceased): Testified that Miller was an underta:ker in
Greenwood, Mississippi. Miller and his belper, Simon Garrett, were summoned id
the Tallahatchie River, near Phulipp, Mississippi, on August 31, 1955, to pick up a
body. Upon arriving at the scene, they found_ the 'b;:)dy to be lying, facé down, in a
boat. The boat was pulled up on the bank of the river. They turned the body over and
- discovered a silver ring on one of the body’s fingers. Miller identified a ring which
was inscribed "May 25, 1943" and with the initials "L.T.", as the ring that was taken
off of the body by his helper [Simon Garrett]. Miller later gave the rmg to Mose
Wright. Miller observed a metal wheel and a strand of barbed wire to be in the boat
with the body and the barbed wire was wrapped around the neck of the body. Mose
Wright identified the body to Miller‘as being the body of Emmett Till. After loading
the body into a casket shipping container, Miller transported the body td his funeral
home in Greenwood, Mississippi. At the funeral home, Mr. Strickland, a Greenwood
74

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE
T]'IIS document contains neither recommendations nor conctusions of the FBI. [t is the property of the FBI and is loaned to your agency; it and its
contents are not to be distributed outside your agency.




® ®
LAW ENFORCEMENT SENSITIVE
Police Officer, took photographs of the body. Miller then prepared tht;, body for
burial in Money, Mississippi, and transported the body to a cemetery there. The body
was not buried and Miller carried the body back to his funeral home in Gfecnwc_)od,
Mississippi. He later delivered the body to an undertaker in Tutwiler, Mi:;sissippi.
Miller stateci the body was not clothed when he observed it in the boat;‘ Miller -

described the body as approximately five foot -four or five inches in height,_we‘ighing

approximately one hundred-fifty or one hundred-sixty pounds, “looked to be that of a
colored person” and "the flesh in the palm of the hand, well, it looked like it was the

body of a young person. And from certain parts of the body -- well, in my experience

_’ . .UI'&'.

in handling those kinds of bodies, by certain parts of the body it looked like a youth
more so than a grown person or an older person.” Miller described what he saw of
the body as "the whole crown of his head, from here above (indicating with his hand)

was just crushed in.” Miller also said "The crown of his head was just crushed out

and in, you know, and a piece of his skull jUSt fell out there in the boat, maybe three

inches long or maybe two and a half mches wide, something like that." "I saw a hole

in the skufl,” further describing the hole as "Oh, about --- maybe half a‘n inch square,
something like that", located about three- quarters of an inch above the right ear. The
other side of the head was “crushed on the other side. You couldn't telk too much it
was crushed so. And it was all cut up and gashed across the top there.” Miller said
the wounds he described were sufficient to cause death, but could not tgll if the

. . . . ' . 44
wounds were caused before or after death or "in a car accident or otherwise..." '

! Appendix A - Transeript - State of Mississippi vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie
- County, Seventeenth Judicial District, September 1955 - Testimony of Chester Miller, 64 to 80 and 94 to 99
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¢ John Ed Cothran: Testified that on August 31, 1955, at about lO:OO a,m. he and
Mr. Weber, a Leflore County Deputy Sheriff, traveled to a place on the Tallahatchie
River, between Philipp and Macel, Mississippi, stopping en route at Mﬁse Wright's
home to pick him up. Upon arriving, they found a body had been takeﬁ out of the
river and was in a boat on l:hej river bank. Sheriff Strider, Sheriff Smith, and other
people were present. Chester Miller, the Ne gro undertaker, arrived a short time later.
Cothran witnessed the transfer of the body from the boat into a casket u_'nde_r‘ the
supervision of Chester Miller. Cothran also witnessed Simon Garrett, Miller's helper,
remove a silver ring from a finger on the body. Garrett gave the ring to. Mose Wright,
who carried it home, and who, in turn, gave it to Cothran. Cothran identified the ring
as being inscribed "May 25, 1943" with the inscribed imitials “L.T." Coihran .
identified a metal gin fan which had been in the boat with the body and a piece of
barbed wire that had been attached to the body. Cothran described the cﬁnditiou of
the body as "his head was torn up pretty bad. And Hjs lefi eye was about out, it was
all gouged out in there, you know. And right up in the top of his head, weii, there
was a hole knocked in the front of it there. And then right over his right :ear -~well, I
wouldn't say it was a bullet hole..." Cothran further stated there was a small hole in

the head about an inch above the ear and he could not tell if the hole penetrated the

- skull. Also the head had “a place knocked in on his forehead.” Other parts of the

body did not appear to be mutilated.  After arriving at the river, as they walked up to

the boat, Mose Wright said "I believe that's him". Cothran also heard Mase Wright
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state "he didn't know about the ring at the time, but he said he would carry it out to

his house and ask his boy about it, that he would know." '**

4]5tated he was at the river when Till’s

body was found, saying “Well they, they had him in a boat, they already pulled the .
boat up to the bank when I got up there.” He described the injuries to the body as
“Oh it was in, it was in pretty bad shape. Now I don’t know ab, it’s been so long, I

tell ya how it’s just. I can’t remember. 1 know it was just the stinkinist thing I ever

»

saw.

recalled the ring recovered from the body stating, “The last time I

saw it a district attorney up at Sumner had it. Now they took the ring I;off of that boy’s
finger and Sheniff Strider an gave it to me. Well [ gave it to the district attomey” ...
“when that t_ria.l _starte'd they had all of us in the room, all the witnesses. The district
attorney brought that ring and then showed it to Emmett’s mother. As;kec_l her if she
ever remembers seeing.l_hat ring. She said no sir, I, T hadn’t, I hadn’t ever seen it.

About thirty minutes later, they put her on the witness stand and she Iswo-re she saw

that ring on litile Emmett’s finger when he boarded the bus in Chicagol.” 146

who did not testify at trial in 1955, worked for the

[located in Greenwood, Mississippi in 1955.

assistedl lin the recovery of Till’s body along the Tallahatchie

River and the processing of the body at the [ ' . |

recalled and many other people being at the site where the -

15 Appendix A - Transcript - State of Mississippi vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District of Tallabatchie
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body was brought to the shore. The body was lying on the river bank with a gin fan

pulley tied around its neck with barbed wire. Irecalled untangling the wire

b6 S
odl from the body; injuries to the head of the body, J

and carrying the body to the funeral home in Greenwood, Mississippi. E

could not recall the body having a ring on any of its

147

fingers.
¢ Mose Wright (deceased): Testified that following Till’s kidnaping on August 28,
1933, the next time Wright obsefved TilIl was the following Wednesda; when "...he
was taken out of the river. He was ina boat then "...and..."He was dear;l. "A Deputy
Sheriff from Greenwood, Mississippi notified Wright to come to the river. Present at
the river was Sheriff Strider, Depﬁty Garland Melton and a lot of other._white'people.'
Wright observed the undertaker, Chester Miller, take a ring off of Till's: finger and
place it on the -seat of the funeral coach. Miller then gave the ring to Wright and
Wright later gave the ring to a Leflore County Sheriff's Deputy. When asked about
the ring taken from Till's ﬁngef, Wright stated he had never seen the ring befo;'e, but

had been told by Simeon and Robert [Wright’s sons] the ring was Till's. 148, 149

b6 : - : . .
b7C " recalled, “What happened was, the sheriff brought the

ring out to our house and showed it to dad, which I was standin’ there with him, said

this is the ring that we found on the body. And that’s when I uh, blurted out, said

1;1-— I Misc O/5

1 Appendix A - Transcript — State of Mississippi vs. J "W, Milam and Roy Bryant, Second District of Tatlahatchie
C enth Judicial District, September 1955 - Testimony of Mose Wright, 4 1o 64

149 - “I Saw Them Take Emmett Till — The tape-recorded story by Emmett Till” Uncle Moses Wright,”
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that’s Emmett’s, that’s Bobo’s ning.” Ihad seen Till wearing the ring during

Till’s visit to Mississippi. '*°

was at home when Mose Wright told him that they had

found a body and Mose Wright wanted to go and identify it. carried Mose

Wright to where the body was, watched as Mose Wright pulled a ring from Till’s

finger and then heard Mose Wright state the body was Till. Additionally, Mose

Wright told that Till’g 151

1

» Note: During the course of the investigation the ring was not

discovered and there is no reason to expecf that 1t will be found.
d. August31,1955,3:00 p.m., IGreenwood, Mississippi:
e C.A. Stricﬂand (believed deceased): Strickland was an Identiﬁcaﬁon Officer,
Collision Department, Grcer;wood P:olicc Department. At. approximatelz'y 3:00 p.m.

on August 31, 1955 Strickland was called upon to take photographs of a'dead body at

the Century Burial Funeral Home in Greenwood, Mississippi. At trial, Strickland

identified a photograph he had taken of the body. The photographs were not located

during the course of the investigation. 152

¢ C.F. (Chick) Nelson (deceased): Testified that Nelson was the manager and
operator of a funeral home in Tutwiler, Mississippi. Nelson was,requestéd to pick up
the body of Emmett Till during the last part of August and Nelson sent someone to

pick up the body at Century Funeral Home. The body was then brought to Nelson's

b&
b7C

" Appendix A - Transcript - State of Mississippi vs. LW, Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie
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funeral home where the body was prepared for shipping to Chicago and subséquently

shipped to A. A. Rainer and Sons Funeral Home in Chicago."”?

b6 ' ﬁ
b7C After Roy Bryant’s arrest, was taken

in by family members. “I was at Buddy Mitam’s store...” “...and Raymond [Roy
Bryant’s twin brother] came in. I don’t know if Raymond wss by himself of not. 1
think that was the day the body was found, and I think that he told Isle that and, and
uh, I don’t know what I said to him, that Roy, Roy said he didn’t do anything to him
or something and anyway, Raymond said Roy didn’t. It was Mslvin. Well eh went, [
said well why would, why would they .arrest Roy theﬁ? Aﬁd he said I was not to tell

anybody it was Melvin and I said well I will...” '

C. Movement and 1dentification of the Body:

|| who did not testify at trial, worked at the] ]

[ lin Greenwood, Mississippi, transported Till’s body from the

recovery site on the Tallahatchie River to the funeral home. Once there,

recalled placing the body in a coffin and then taking the body to Money, Mississippi
for burial. While there; a Deputy Sheriff “and that boy’s uncle” advised them the

body needed to be taken to Tutwiler, Mississippi, as the body was goiﬁg to go to

| Chicago for burial. The following moming }and Chester Miller went to the

funeral home in Tutwiler and were told they had soaked the body in fluid to preserve
it. The body was placed in rubber pduchss, placed in a casket and they took the body

to Clarksdale to the train. I:jdid not recall a doctor looking at the body. So

1% Appendix A - Transcript - State of Mississippi vs. LW, Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie
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maﬁy people came to look at the body while it was at the funeral home the police had

to keep people back. ***

In 1955, who did not testify at trial, was

employed by the Tutwiler Funeral Home, located in Tutwiler, Mississippi. I::I

transported Till’s body from the Century Burial and Funeral Home, located in

Greenwood, Mississippi, to the Tutwiler Funeral Home and prepared the body for

shipment to Chicago. stated the body was “in bad shape” when he got him.

embalmed the bodf, prepared it for shipping and shipped it to Chicago,

Tlinois, for burial. 1

“disfigured, you can hardly tell who the person is.”

I worked for] Iin Chicago,
_ I .
IHinois. peceived Till’s body upon arrival in Chicago and opened the shipping
container. Hescribed the body as “I couldn’t recognize it was a body because

the body had been in the water and when a body’s in the water, it becomes swelled,

Till's mother directed that

noe work be done on the body before it was shown to the public. didn’t agree

with her decision, but did as she asked. '’

e Mamie Bradley (deceased): Bradley viewed her son’s body at the A. A. Rainer

Funeral Home. When Bradiey observed the bddy, it was still in the casket. She saw

. it again later when it had been removed from the casket and placed on a slab. The

al
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‘body had not been tampered with except that it 'ﬁad been clothed. Bradley was able to
positively identify the body, in the casket and on the slab, as that of Emmett Louis
Till by looking very carefully at the ears, forehead, hairline, hair, nose, lips and chin.
Bradley knew it was her boy "beyond a shadow of a doubt." |
Bradley further testified Till frequently wore a ring that had beén sent to her in

her husband's effects following his death. Bradley identified a ring, wﬁlich had been

| taken off 6f the body recovered from the Tallahatchie River, as a ring \Yorﬂ by Till
and the ring she had received in her husband's effects following his dea-th.

‘Additionally, at trial Bradley identified Till from a photograph which had been taken

by Mr. Strickland as a photograph of Till, *%1%

D. State of Mississippi vs. Roy Bryant and J. W. Milam:

Milam and Bryaﬁt were

indicted by a Grand Jury in Tallahatchie County on September 5, 1935 on one count eabh of
kidnaping and murder. '® The kidnaping charge was drc;pped by the prosecution and the trial for
murder took place in Sumner, Mississippi from September 19, 1955 through September 23, 1955, on
which date they were acquitted. |

Press accounts reveal that after the trial had begun, additional witnesses were ide_n_tiﬁed and a
break in thelproceedings occurred on Tuesday September 20, 1955 in order for ﬁlesc leads to be

pursued. '°! }advised that a barn on the Clint Shurden Plantation was searched on September 12,

20, 1955 by Sunflower County District Attomey Stanny Sanders and Sunflower County Sheriff’s

'”Appendlx A Transcnpt State of Mlssamppl vs LW, Mlla.m and Roy Bryant, Second District of Ta[lahatchlc

Misc O/5
! The Lynching of Emment Till, a Documentary Narrative, Christophet Metress, 62 to 63 '
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Depértment Deputy Rice. Dr. T.R.M. Howard, a prominent black citizen who is credited with
finding some of the additional witnesses was also allegedly present when the barmn was searched. 162
A partial transcript of the trial was made and a copy was in the possession of defense

attorney J. W. Kellum. Kellum apparently loaned the transcript to someone, could n(;ft recall who he

had loaned it to and thus it became lost. At the time of Kellum’s death in 1996 his soh, E? c

searched Kellum’s files and was unable to locate the transeript. ' In 198 recalled

‘*...a transcript of that case was made for the purpose of having it in the event a kidnaping charge -

was placed against those boys in Leflore County.” '* currently al
understobd tha: had a transcript of the trial made| had.
borrowed a copy of the transcript frorri Puring attendance at law schc_;(:;)l and _
subsequently returned it tci:r ' _' E’Gic
| a native of Tallahatchie County, and 4 - |
obtained a copy of the trial transcnpt from defense attorney J.J. - EEC
Breland. ised the transcnpt asa referenca material in wntmq

ever returned the transcript and kept it for

many years. Some years ago, — Jhome suffered a flood and the transecript, along with other

Till research material, was destroyed.. 66

recalied that the family had ordei'ed_a copy of the court records alpd had to pay

~ $75 to have them made.'”’

Misc O/S
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a native of Tallahatchie County, provided the Federal Bureau of

Investigation with a copy of the trial transcript. Lee McGarrh, Sf., had testified at

the trial of Milam and Bryantl as a character witness for the defense. Upon McGarrh, Sr.’s death,

obtained the copy of the transcript from 168

A review of the purported transcript provided by lreveals that the final page is a

certification of the document which is signed by Court Reporter James T. O’Day in Tate County,
Mississippi on October 28, 1955. 169 o

News accounts of the trial depicted photogféphs of the ring which was entered into evidence,
one of which is shown below. A review of this ph(;'tograph reveals the tag attached to the ring has

the words “Exhibit 1 to Testimony of Mr. Cothran 9:’2 1/55” and appears to bear a sighature of “J T
O’Day.”

168 I Misc 0O/S

169 Appendix A - 1ranscript - State of Mississippt vs. J.W. Milam and Roy Bryant, Second District of Tallahatchie:
County, Seventeenth Judicial District, September 1953, 351 .
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Ring Taken From the Body and Identified as Till’s

Photograph from “Death of lnnocence, The story of the Hate Crime
that Changed America,” by Mamie Till-Mobley and anributed to
AP/Wide World Photos . :

Records from the Tate County Circuit Clerk’s Office reveal James T. O’Day was a Court

Reporter working for the Chancery Court of Tate County from July 1, 1955 until his removal from - b
' b7C

office on August 15, 1958. '®'"! An interview wn}l Irevealed that

James T. O’Day died in 1993 at a Veteran’s Hospital in Arizona. 172

E. November 8. 1955 - Leflore County Grand Jury: On November 8, 1955,‘_ a Grand

Jury consideréd a charge of kidnaping against J.W. Milam and Roy Bryant. Witnesses f;for the

. Records from the Tate County Circuit-Clerk, October 31, 2005,] |

Misc
12 Records from the Tate County Circuit Clerk, September 16, 2005) {
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prosecution were Mose Wright, Willie Reed, John Ed Cothran and George Smith. The Grand J ury

returned a No Bill on the charges.!™

F. Admissions:

1. Look Magazine: The January 24, 1955 editi('m of Look niagazine contained an
article by author William Bradford Huie, entitled “The Shocking Story of Applroved Kﬂlihg in
‘Mississippi.” '* Bryant and Milam were paid $1,500 each for the interview, with their attorneys
receiving $1,000. 'The‘: following ekcerpts ouﬂiﬁe key portions .of the story as reporte(i by Huie:

| ¢ On August 27, 1955, J.W. Milam drove to Minter City, to -his brgthe;;*-in-law’s
(Melvin Campbell’s) store, where he worked until 12:30 a.m. on Sunde:ly morning,
August 28, 1955, Milam then left and went home to Glendora, Mississ'ippi.
e Afier retuming home to Glendora, Milam decided not to go to bed. Instead, he
filled his truck up with gasoline and went to Money, Mississippi.
+ Milam arrived in Money, Mississippi ai)out 2:00 a.m. and found_Roy:_.and Carolyn

Bryant asleep. Milam knocked on the back door and Roy Bryant came ;)utsidc.

» Both men were sober.

e Milam and Bryant (no other persons are mentioned) traveled to Mose 'IWright’s

home and took Till.

o If there was doubt about Till’s identity the group would have stopped in Money

and had Carolyn Bryant identify Till.

17

I- Leflore County Court Records, November 8, 1955, | |
12 ppreved K

Williarn Bradford Huie, “The Shocking Story of A illing in Mississippi,” Look Magazine,
January 24, 19535, ’
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that on the night they took Til} there was a lot of drinking and the group had not gone to Boyle,
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¢ They attempted to find a bluff along the Mississippi River at which to whip Till
and scare him, but could not find it, afier driving almost 75 miles. They then drove to

Glendora, Mississippi, arriving at about 5:00 a.m.

e They took Till into a shed located behind Milam’s home in Glendora and pistol

whipped him there.

» After deciding to kill Till, they traveled to a cotton gin ét Boyle, Mississiépi and
ﬁicked up a discarded gin fan there. Milam is quoted as saying, “When v;\‘re got to that
gin, it was daylight, and [ was worried fof the first time. Somebody might see us and
accuse us of stealing the fan.”

¢ The two forced Till to 1oad the fan into the truck and then drove back to Glendora,
then north to Swan Lake, crossing the Tallahatchie River bridge. They tréwe’led south
about two miles on a gravel road that paralleled the Tallaﬁatclﬁe River. C?ncle ata
spot Milam was familiar with, they forced Till to carry the gin fan to the river, made

him strip his clothing off, and Milam shot Till. This occurred or was just prior to

7:00 a.m.

A comparison of the Loak magazine statements and the evidence reveals a number of

inconsistencies or differences. They are:

a. Roy Bryant stated to Cooperatilng Witncssl hereinafter referred to as in 1985

b2

: ' b7D
Mississippi that night to get the gin fan. Additionally, Roy Bryant tookl }o the barn in which
they beat and killed Tili, and

hotographed the bamn. The bam is the same as that identified

87
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by and is located on the former Clint Shurden Plantation where Leslie Mfilam operated a

farm in 1953, as discussed earlier. 27

b. On August 28, 1955 civil twilight began at 5:06 a.m. and sunrise was at 5:22 am.

" Daylight arrived while, according to Huie’s account, the group was in Glendora, Mississippi, beating

Till in the shed behind Milam’s home. Milam is quoted as being worried about being seen after
arriving in Boyle as daylight had arrived.

¢. The distance from Money,.Mississi ppi to Rosedale, Mississippi is 56 miles. Th¢ distance
from Rosedale, Mississippi to Glendora, Mississippi is 50 miles. The distance from (?;lendora,
‘Mississippi to Boyle, Mississippi is approximately 33 miles. The group would have &avéled over
164 miles (139 miles plus the additional 25 miles stated in the articlelspent looking forz the bluff on
the Mississtppi River) from t}';é time they kidnaped Till at approximately 2:30 a.m., until the time

they arrived at Boyle, Mississippi. With an average speed of 45 miles per hour, and allowing for a

, . e U b
ten minute stop in Money, Mississippi (as related by the total time in b?c

travel would have been approximately 3 hours 38 minutes. This calculation has the group arriving in
Boyle, Mississippi after 6:08 a.m. and does not allow any time for the beating of Till i in Glendora
Mississippi.

Dawn arrived on August 28; 1955 at 5:06 a.m. It appears difficult for the travel distances and
times outlined in the article to be physically possible when arriving at Boyle, Mis_sissipi_:i at or near |
day break. |

d. The proximity of the buildings in Glendora, Mississippi at the time would haQe created a

situation wherein the noise created by someone being beaten in a shed behind Milam’s home would

Misc O/S
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in all likelihood have been heard by other residents of the town. No interviews, press accounts or

apecdotal evidence indicate this occurred,

€.

ledvised that Roy Bryant, J.W. Milam and a mian named Kimbrell

brought Emmett Till lEin Money, Missiséippi during the early moming hours of August
28,1955. 17

f. Willie Reed’s testimony in 1955 stated that four white men and three black men were in

the truck with Till.

g. Amandy Bradley testified as to an individual, whose physical description was that of W

Milam, being at Leslie Milam’s farm when Till was there.

h. Add Reed testified that Leslie Milam was present at Leslie Milam’s farm when Till was

there.

observed I.W. Milam to be near Milam’s pickup truck, which contained

something underneath a tarpaulin that was bleeding.3 in Glendora, Mississippi, early on the moming

of August 28, 1955. At or near the truck were Oso (Otha Johnson, Jr.), “Too Tight” Collins (Levi.

Collins)}, and|

was approaching the truck, The Look magazine

confession does not mention a stop in Glendora during full daylight hours.

' b7C
j‘:stated that there was no barn located behind her andI i

Glendora, Mississippi, stating “There wadn’t any barn|

| It was just a field out there
and then the river.” 17’

2. J.W. Milam’s Admission: During the course of conducting research on Emmett
i b2
Till’s murder Confidential Sourcel:linterviewed Milam on three occasions over the telephone.

b7D

During these conversations Milam related the following details about Till’s kidnaping and murder:

Misc OFS
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On the Saturday evening and Sunday moming of Till’s kidnapiﬁg, Melvin Campbell and J. W,

Milam were together and Roy Bryant was at his home/store in Money, Mississippi. Sometime

during the evening Campbell, J.W. Milam and Roy Bryant met and were playing cards and drinking

moonshine. While together, the story of Till whistling at came up and Milam,

Bryant and either “Too Tight” Collins or

" Money, Mississippi to pick up

Once the group had Till, they dropped]

back to where they had been drinking. Once there, J.W. Milam, Roy Bryant, Melvia Campbell

Hubert Clark, “Too Tight” Collins and

him.

was beginning to get light and they had to do something, so they went to Leslie Milarﬁl's farm,

outside of Drew, Mississippi. Leslie Milam was not happy about the group showing up with Till

because he had work to do that day.

b6
5
using Hubert Clark’s car, traveled to pic
and then to Mose Wright’s home
_off in Money, Mississippi and drove
were present. The group beat Till there
and eventually loaded him into Milam’s truck to take him to a place on the Mississippi River to scare
They couldn’t find the location on the river and rode around for a long time. Eventuaily, it
The group now included Roy Bryant, Leslie Milam, J.W. Milam, Hubert Clark, Melvin e
b7C

Campbell, “Too Tight” Collins and

They took Till into a barn and continued to

beat him. At some point Till’s wallet fell out of his pants and the group discovered a photograph of

a white woman in it. During the beating Till was never respectful to the men and did not say “yes

sir” or “no sir.” Things got out of hand and Till stated something to the effect of “he was as good as

they are.”
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Titl was killed in the barn on Leslie Milam’s farm. After he died Till’s clothing was stripped

off and Collins and| were directed to clean the blood up that was on the floor. After cleaning

b6
the blood up a second time they spread cotton seed on the floor to cover up the blood stain. b7C

JW. Milam, Roy Bryant and Melvin Campbell took Till’s body in Milam’s fruck_, left Leslie
Milam’s farm and picked up a gin fan somewhere. They took Till’s body to a bridge in a secluded
area, affixed the gin fan to Till and threw him off the bridge, into the Tallahatchie Rjifer. At about

the same time Clark, utilizing Leslie Milam’s car, took Collins andj |to bury Till’s clothing,

. however, Till’s shoes were overlooked and remained in Leslie Milam’s car. After bdrying the
clothing] ___nd Collins walked home.

The night after the kidnaping and murder Collins was drinking and talking too much at a café.
A friend of Collins named Buck, got Collins out of the café and took him to Treola Céllins’ house.

After Roy Bryant was arrested the Bryant/Milam family met at their mother’s home to
discuss what to do. The brothers were concerned about Roy Bryant “mnniﬂg his mou'lth” and didn’t
think he éould stick to the story. It was decided that J.W. Milam should get himself arrested so he
could be with Roy Bryant in jail and help control what Roy Bryant did. '8

3. Roy Bryant’s Admission: In 1985 an individuél, who is now a cooperating

witness, but who was unaffiliated with law enforcement at the time, hereinafter referred to asI

met with Roy Bryant and approached him abouf !

b2

LD

|and Bryant rode together to the Wright home, Bryant’s Meat Market and Grocery

and to the bam where Till had been beaten and killed. During the trip| was equipped with an

audio cassette recorder and successfully recorded portions of their conversation. The following

statements were made by Bryant and captured on tape:

1 Misc Of8
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¢ When asked about takiﬁg Till to a bluff on the Mississippi Rj;/er neér Rosedale
they were going to “put his ass in the river”, the Mississippi River. 179

o When asked if they were drinking “Yeah, hell yeah we was drinkin;; “Now we
wasn’t drunk” “...wasn’t nobody drunk.” 180

» About killing Till “Well, we done whopped the son of a bitch, and I had backed out
on killlin’ the mother fucker...” *...and we gonna take him to the hosp;ital. But we
done whopped that son of a bitch. [ mean, it was, the, catryin’ him to the hospital.
wouldn’t have done him no good (laughs).” “Put his ass in the Tallahaigh_ie River.” 18t
e When asked why they stopped in the ‘woodshed over there (Leslie Milam’s) “1

donno. Tryin’ to make our minds up.” *2

» About going to Boyle to get the gin fan “We didn’t go to Boyle.” 13:%

+ About Glendora “Didn’t go back to Glendora. Went through Glend-cl)ra.” 184

¢ About other people knowing what had happened that night with Tillfl_ “I'm the only
one who’s livin’ that knows it (laughs)” “That’s all that will ever be kﬁown” “That’s
185

the only two that was ever tried.”

4. Leslie F. Milam’s Death Bed Confession: Sometime just prior to hlS death in

August of 1974 Leslie Milam requested that | appear at his residence.

Milam tol

b6
was aware that Milam was dying of cancer and traveled to his home. Upon his artival ~ b7c

e (Leslie Mﬂam) had something he wanted to get off his chest, that he had

Misc O/S
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been personally involved in the murder of Emmett Till in 1955. Milam told that Milam

knew it was wrong and it had bothered him for all the years since the incident took place. Milam did

not provide any details as to his role in Till’s murder, where the events transpired, or the identities of

any other persons involved in the matter. ‘%

5. Leslie F. Milam’s Statements to Confidential Source| During 1965 and

1966 Confidential Sourcel |hereinafier referred to Dwas the owner of a business located in

Drew, Mississippi. While employed there |rnet two brothers with the last name Milam at a

described one of the brothers as living in Ruleville, Mississippi and who operated

a “mom and pop” store. The other brother was described as living in Cleveland, Mi'ssissipbi and

whose spouse was named |also understood that] pwned|

Mississippi.

Durinq Fonversation with the Milam brother who lived in Clevelancf,-Mississippi the

brother revealed the following information about the killing of Emmett Titl: '® |

o Till’s body could not be located by authorities in a river because it had not been

thrown in a river.

» Till had gone to a “mom and. pop” store owned by the Milam broth;?,r who lived in

b6 Ruleville, Mississippi and had asked for a date. This infuriated the
b7C :

Milam brothers and they decided to kill Till.
o The Milam brothers took Till out to the woods and “beat the hell out of him with

“chains.” Believing Till was dead, they placed his body in the back of a pick-up truck

and drove around trying to figure out what to do with the body.

Misc OS5
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* Two blacks, who worked for the Milams, were part of the group that beat and

killed Till. One of the blacks discovered Till wasn’t dead so the two blacks killed

him and helped in the disposal of his body.

b6 o Till’s body was buried in a barn on property owned by
b7C

owned a farm that was located on - just west of the country club,

outside of Drew, Mississippi.

An analysis of the information provided by | ndicates the following:

# - a. The information provided. appears to have beeﬁ provided by Leslie F. Milain due to the
# Eg D fact that Leslie F. Milam resided in Cleveland, Mississippi at the time of the alleged éonversation
! and thatl _ ‘
- 3 b. The second Milam brotheClnet appears to be either Staﬂey Lamar “-:Bud” Milam or
! Roy Bryant. According to information provided b)-r family members both Stanley L@m “Bud”
% Milam and Roy Bryant owned and opgrat_ed small country stores in Ruleville, Missis;'.ippi at some
! point in time. _ |
i 6. Carolyn Bryant-Donham’s Adnﬁissidns: Bryant-Donham testified on behaif of
JR g the defense at trial in 1955. Additionally, during the course of this investigation| | ]
i b7C |Du1;'mg her testimony| | |
! [ bn the events under
. | investigation here. These are:
,! s Attrial, Bryant-Donham related -
! E?’c the story of Till’s entering the Bryant Grocery and Meat Market on August 24, |
1955 wherein Till grabbed Bryant-Donham’s hand, waist and made advances
! toward her. | .
94
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whom|

Il83. 189, 190

Istated she was afraid to tell| about the incident at

" the store with Till because | }..”go find [Till] and beat

himup”and “..[____ ]what had happened,:not to tell JW,,

because| ~ |because of what they would

do'.” 191, 192

On Saturday, August 27, 1955, when confronted by Roy Bryant about what

had happened at the store, gave him adetailed account of the |

incident where Till grabbed her hand, waist and made advances toward her. 193
On Saturday, August 27, 1955, “...there was a lady and her little boy or her
grandson or sorﬁebody was in the store and, I don’t know, FL':)},»'r said something
to ‘em, and [ remember telling him to leave him alone, that, you know, that
wasn’t him.” {Emmett Till] ¢

On Sunday, August 28, 1955 Roy Bryant, J.W, Milam and a man named

Kimbrell brought Emmett Till to “,

-they probably askedtho, if that was him and

|:| Becauss no mater what said no that’s not

"% Appendix A ~Ti ranscript - State of Mississippi vs. J. W. Milam and Roy Bryant Second District of Tailahatchie
T

19277
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b6 him becausd
b7C

195, 196, 197, 198

7. Lamarcus Pilate: Memphis television station Fox 13 conducted an interview

with Lamarcus Pitate. In the interview, Pilate alleged that J.W. Milam confessed about Milam’s

involvement in Till’s murder to him when Pilate was fourteen years old. Pilate described Milam as

) R e S ey o pr

living in Ruleville, Mississippi at the time of the confession and as being employed asa police

officer at some point in time after Till’s murder. Pilate also alleged Milam told him aq

and were involved in Till's killing. '%°

o Pilate’s statement regarding Milam being a law enforcement officer appears to be

E’?c in reference to Stanley Lamar “Bud” Milam, a Milam bfother, who was a law

enforcement officer in Sunfiower County sometime after the Till incident.”®’

» No other information learned during the instant investigation indicates ai

or a was involved in this matter.

G. Laboratory, Medical and Qther Findings:

1. Ithaca, Model M1911-Al, 45 caliber pistol, serial number 2102279:

|provide’d the investigating Agents with an Ithaca, Model M1911-Al, .45 caliber pistol

b7C which her brother,

=g
o

believes was owned by J.W. Milam and used to kill Emrﬁett Till. The

pistol had been owned by the father and was given tol
193] |
194
197 Misc ofs
194
; | Interview of Lamarcus Pilate by Fox 13 News] |
1
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by her father. 229229 NManufacturer’s data reflects that this weapon was manufactured in 1945 and

: b6
was inspected by Ithaca inspector 0 b7C

Latent print analysis was conducted on this weapon; however, no latent prints of value were

detected.?® This weapon was test fired in the laboratory and was found to function normally. 206

S

Clint Shurden Plantanon, Headquarters Bam Cu-ca 1955

T o F DT 0T b e e

P e K L T (e

2. Identification and Search 011 IBarn: A review of

the tnal transcript, published accounts, photographs and information from individuals, identified

Drew, Mississippi as the location of the former Clint Shurden Plantation. The

L7
property is currently owned by '

and|

Situated on the property are:lthat appear to have been standing in 1955.
Itra'veled to Mississippi during April 2005 and visited the property in the

: b6
company of investigators. During the tour of the pmperty|:|explained the layout of the property p7c

Misc O/3

97

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE

recommendations nor conclusions of the FBL. 1t is the property of the FBI and is loaped to your agency, it and its
contents are not ta be distributed ouiside your agency.

This dox conlat ith




LT |

e . he TR A I

bé
b7C

b2
L7D

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE

as it existed in 1955, the location of the various buildings and homes also positively identified

the barn, shown above, as the barn in which Emmett Till had been taken and from wh5ich|- heard

screams on August 28, 1955, 207

Additionally

and told that Till had been tortured/murdered inside the bam. The photograph taken By

who met with Roy Bryant in 1985, was taken to the property by Bryant

in

the presence of Roy Bryant is depicted below:

Bam Identified by Roy Brvant in 1985 |

On May 18, 2005, a search was conducted of the barn identified by

. e . . - oyt bLé
included the removal and sifting of dirt from the barn floor in one of the rooms known to exist in

The search

1955 and the use of luminal on ﬁ'aming believed to exist in 1955. Seized during the search were five

items believed to be possible bone fragments. 2 Examination of these items by

Misc O/8

98

LAW ENFORCEMENT SENSITIVE

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to yuur agency; it and it

contents are nof o be distributed outside your agency.




.
. =_"l )
Lt

w b

'
-

-k

- LAW ENFORCEMENT SENSITIVE

revealed three of these fragments to be animal bones and the remaining

two items as rocks. *%°

3. Exhumation & Autopsy of Remams. Pursuant to an llinois State Court Order,

! be on J une 1, 2005 the remains interred at the Burr Oak Cemetery, Alsip, Illmoxs, in a grave marked to
Yopic - , -
! . 'be that of Emmett Louis Till, were exhumed.?'* 2 Foilowing the exhumation of the gravesite, the
! vault containing the casket and remains were transported to the Cook County Medical Examiner’s

Office. The vault was dpene:d, the casket removed from the vault, and the remains removed from the
I casket. Following removal of the remains from the casket, an autopsy was performed under the
l direction of Chief Medical Examiner, Cook County, Illinois, 2'> 213214
= a. CT Examination; Upon removal from the casket, and prior to'any physical
l examination, the remains were transported to the John H. Stroger, Jr. Hospital of Cook County and
I subjected to CT testing. The examination revealed there were extensive and dramatic fractures of
~ the skull, metallic fragments were identified in the cranium, and a vertical symphyseal fracture of the
I thyroid cartilage was observed. The distal left femur was fractured. A possible subtle fracture of the
I right capitate bone was observed in the right wrist, as well as a fracture to the left lunate bone of the
= left wrist 215, 216 .

gl ]

21

a - Cook County Caurt Orders. May 3. 20021 I

212
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dental age, and proximal angle comparisons, are consistent with that of Emmett Louis 'I_‘illl.

an )
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b. Forensic Dental Examir;ation: Dental examination of thf: TEIMains was
conducted to establish the approximate age of the subject and to conduct a photographic comparison
of dental details. The dental development and the tooth eruption of the remains revealed that the
estimated mean dental age of the remains was l4l 6 years, with a standard deviation of one year 27

-Family photographs of Emmett Till, taken during his lifetime, were obtained and provided to
the Cook County Medical Examiner for use in a forensic dental examination. 2'® Exammatlon of the
ante mortem photographs revealed a distinctive gap or space between the maxillary left lateral
incisor and the maxillary left ca.niqe. Measurements taken on the ante mortem photogt:‘aph revealed
an angle of 74 degrees for the proximal angle of this gap. Postmortem examination of this gap - _ |
revealed an angle of 77 degrees for the proximal angle of this gap. |

A photographic comparison wherein the superimposition of the left maxillary lz?teral incisor
and maxillary left canine teeth were compared to an overlay of the ante mortem and poJSt mortem
dental images. This comparison revealed a concordance of both the anatomic contours! of the incisal

one-third of these teeth and their proximal angles.

The dental examination_concluded that based on a reasonable degree of dental c_ertainty, the

. 101
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ljmmett Till, circa December-l'954

Inset of Gap in Teeth:
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c. Evidence of Injury:  The autopsy reveated the following evidence of injury to the
remains: >*°
b6
bIC
Misc O/S
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d. Mitochondrial DNA Examination:

b6 o
b7C (1.)  Till Family Genealogy: The data presented on the chart below

was provided by other data sources, and verified through vital records checks.”® "

222,223 ' ! .
b6 - e ol s s S 3 o
b7¢ iR S o DT : e

T A e ] o ULt 3 | gidy ;
(2. Laboratory Results: A blood sample and two buccal swabs were
obtained fron] Jfor mtDNA comparison purposes.”™ A piece of muscle. tissue was

obtained from the remains exhumed on June 1, 2005. The mtDNA sequences obtained from the

specimens contributed by and the muscle tissue from the remains are the same.

Therefore, Emmett Till cannot be excluded as the source of the muscle tissue. A search of the
mtDNA population database availabie at the time of testing revealed two observations of this
sequence in the African American population, with 1,148 individuals represented. The upper bound

frequency for this occurrence is .42%.%%°

120
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Y T Birth Centificate of Emmett Loufs Till !
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1

Specimen K4 K8
' Muscle Tissue from Remains Bilood Staj -
Range np 15998-16389 . np 15998-16389
16124 C 16124 C
HVI 16223 T 16223 T
16319 A 16319 A
Range np 49-408 np 49-408
BVII[ 3G 3G
150 T 150 T
152C 152 C
263 G 263G
309.1C 309.1C*
3151 ¢

315.1C

*C8TC6-Major

examinations were conducted and the following conclusions reached:

age at death of Emmett Tiil of 14 years. In particular, an age at death of approximat:_ely 14 years is

C9TCé

d

226

suggested by the extent of dental formation, bone development, and epiphyseal uMoil.

(2.) The cranium exhibited extensive fractures with areas of missing

b6
b7C

e. Anthrc;g{_)logical Examination: During the autopsy process, anthropological

(1.) Observations of age at death factors are consistent with the known

bone, with the fractures concentrated in areas of the cranial vault and base. No evidence of healing

was associated with the fractures and they did not display evidence of having been produced during

exhumation and examination. The charactenistics of the fractures are consistent with having been

produced at or about the time of death.
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(3.) Areas of radiodensity were noted during radiographic

examination and samples were collected.

(4.) Deposits of dark, metallic-appearing material were noted during

examination of the cranial skeletal remains. Samples of these deposits were collected for further

© examination.

f. Laboratory Results:

{1.) Lead Fragments: Four of the lead fragments Irecofered during
autopsy were found to be consistent in their remaining physical characteristics with deformed shot

pellets. The weights of these pellets are consistent with either number 7' or number 8 lead shot

pellets. m

1

(2.) Metallic Deposits: The deposits of dark, metallic-appearing
material collected during the anthmpolpgical examination were found to éontain‘ lead i-esidue. 28
g.- Ammunition Data: ‘Rémington Arms Company rﬁanufactureé two 45
caliber pistol cartridges prior to 1955 which contained shot, the M12 and the M15 cart‘.ridges. Each
of these cartridges contained number 7% chitled lead shot and were nian}xfacmred for Fhe Army Air

Force to be utilized by aircraft combat crews for survival purposes. 2

advised that his was very accurate with his .45 caliber pisiol and that “T

can tell ya how good he was with that old pistol. Iseen him shoot bumbie bees out of the air with

it.” 230

Misc /3
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-M12 {left) and two versions of M15 Ammunition

h. Processing of Evidence: Following the June 2, 2005 autopsy of the remains
removed from the gravesite alleged to contain the remains of Emmett Till evidence collected was

processed and forwarded to the laboratory. %2

i. Anatomic Diagnosis: *** .
(1.) Gunshot wound of the head.

(2.) Multiple comminuted slImII fractures,

(3.) Muitiple lead fragments recovered -from' head and skull.

(4.) Fractures of the right and left wrist bones.

(5.) Fracture of the distal left femur.

(6.) Embalmed body with numerous venting incisions in the skin and floor of

mouth.

(7.) Missing left upper central incisor with open socket. Misc O/S
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m j. Medical Examiner’s Opinion: Emmett Louis Till died of a gunshot wound |
of the head. Manner of death: homicide. ™ |
" G. Qther Allegations & Issues:
b6
_ b7C : 1.
. . onducting research on a lynching in Missiséippi, met an
| individual i Lelated t i had
v individual who represented himself to be ated to tha ]
b7C . . . .

witnessed the torture of Till. initially identified as| | during a telephone
conversation on June 2, 2004, 2
o : ,

During a later hlterview,lzlidcntiﬁed the individual he met as a

. : Tl
E white male at the time interviewed him in 2001. |
b6 stated he had not revealed true name initially, because at the time he had yet to
o buc : :
meet the investigating Agent and was attempting to protect] [identity a.ndl:l
l information from inadvertent disclosure to other
! : ' related to| that he witnessed the torture of Emmett Till in 1955.
. described receiving a telephone call to meet someone and ending up at a barn.” Present at the
. . b6

barn wetre ten to twelve other people, including two black men, a white woman and a white boy of

bleachers.

! L about twelve years old. The torture took place inside the barn in a small room that contained a set of
X

According to Till was beaten with fists, an anvil was used to strike his head,

his skin was pierced at multiple places with an awl, andl " used

a brace and bit (a hand operated drill) to drill a hole in Till’s head. Drilling wounds were located on

Misc o/fs "
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the head about one inch above Till’s right ear, as well as on other parts of Till’s body. Additionally,

most of Till’s teeth were knocked out, the right side of his face was caved in and there were scraping

wounds along Till's ribs.

related that Till’s killing had been approved by the loca_l Ku Klux

K!lan leadership and part of the reason Till had been killed were the facts that he was from Chicago

and not considered to be a child.

l) 6 Ll - | . . . '
b7C believes that, based upon his interview of] |and other information he has

heard that, in addition t the following were present at the barn during Till’s torture:

J. W. Milam; Roy Bryant;| l an unknown man from

Meississippi:{ {Levy “Too Tight” Collins’; an unknown white woman; and a white

was shown a total of sixty-nine photographs which depicted white males from

Mississippi and one white male from Texas, all with the last name: each of the approximate |

agc:]believed to be. was unable to identify any of the meq depicted in
the photographs as 238, 239

- A comparison of the story related by to the evidence reveals a

nurnber of inconsistencies or differences. They are:

a. Only one tooth was missing from Till's remains at the time of autopsy.

b. No “scraping wounds” or “awl” wounds as described b)I I' were present

on Till’s body at the time of autopsy.

n
bxT —
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¢. The testlmony of Amandy Bradlcy, Willie Reed and Add Reed did not
indicate a large number of automobiles were present at the Clint Shurden Plantanon on the morning
Till was present there.
| d. The testimony of Amandy Bradléy indicaies she only saw four white men
present at the Clint Shurden Plantation on the morning Till was present there. h
e. No evidence of wounds made by a drill were found on Till’s body It should

b6 .
~ be noted, however, that Till” as missing Iat the time of b7¢

autopsy.

Mississippi Sovereignty Commission records reveal two instances wherein a;:Billy Wilson,

the owner of |a store in:l Mississippi is alleged to have been involved in

the Till murder, the wife of Billy Wilson, the owner oi Iwas

interviewed. stated her husband died in 1991. The couple married in 1951 and lived
their entire lives together in the] and] [Mississippi areas and never lived in the b7c
Leflore, Tallahatchie or Sunflower Cdunty areas. was aware that certa.“m allegations -

existed that her husband made statements about being involved in Emmett Till’s murder, however,

she believes it was another Billy Wilson who lived in the Mississippi Delta who made those

statements.>*! )

2. isa who grew up in
Mississippi. I:Iis the subject of
The book is biographical in nature and recounts certain events inI : including

is the daughter of {father operated a| |

b6
biC

Sovereignty Commission Records,l |

241 - I

112
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'[in the 1950s i - Mississippi. mother picked cotton.

2

alleged that had some involvement in Till’s murder.]

recalled an incident where she traveled with: J.W. Milam, two other men an_d[ ko

~ several locations in Leflore County. She believes the locations the group visited were locations

involved in Till’s kidnaping and murder,

stop at Bryant’s Grocery & Meat Market in Money, Mississippi. He would stop at the store

whenever he passed through on his way to check his trotlines and go fishing. During these stops,

witnessed her father kissing and hugg'mi

"~ |on numerous occasions.

Sometimes on these visils:and her brothers would have to wait on their father for hours.

|be[ieves her father, and both had affairs withj ' |

I

3. Ku Klux Klan and Other Allegations: An extensive search and review of
records pertaining to the activities of the Ku Klux Klan during the 1950s, and in the afrealof interest
here, was conducted. This research, including the review of case files and informant ﬁles', did not
reveal any information indicaling' that the Ku Klux Klan had any involvement in the k’_idnapi_ng and
murder of Emmeitt Till. Additionally, these récorcls did not reveal any information thgt any of the

persons of interest to this investigation were involved in Ku Klux Klan activities.

A review of Federal Bureau of Investigation files related to Till’s kidnaping and murder

revealed several references to the alleged kidnaping of Levi Collins and prior to

trial in 1955, At the time Robert Smith, 111, a Special Prosecutor assigned to assist at ihc trial of

Milam and Bryant, and a former Special Agent with the Federal Bureau of Investigation, conducted

Misc b/s
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investigation into these allegations on behalf of the prosecution. Smith searched fo} and

Collins and determined they had not been at the Charleston, Mississippi jail, as been alleged. Smith

learned these details from the Tallahatchie County Sheriff, a Deputy Sheriff, a search o_f the jail, and

interviews of jail inmates by the Mississippi Highway Safety Patrol. 2 :

While there are othér rumors regarding the murder of Emmett Till which have been

expressed from time to time, there is insufficient corroboration, lead information orother evidence to -

warrant further investigation into any of these rumors.

Misc 0/S
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Name:
Date of Birth:

Place of Birth:

Social Security Account Number:

Address:

Criminal Record:.

Name: _
Date of Birth:

Place of Birth: -

Social Security Account Number:

Address:

Criminal Record:

SUBJECTS

b6
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Federal Bureau of Investigation

Prosecutive Report of Investigation Concerning

bé
B A b7C
Roy Bryaat - Deceased;
John William Milam, also known as J.W. Milam - Deceased;
Lestie F. Milam - Deceased;
Melvin L. Campbell - Deceased;
Elmer Kimbrell - Deceased;
Hubert Clark — Deceased;
Levi Collins, also known as, Too Tight Collins — Deceased;
Johnny B. Washington - Deceased;
. Otha Johnson Jr,, also known as Oso - Deceased;

mmett Louis Tl — Deceased - Vietim;
Civil Rights - Conspiracy
Domestic Police Cooperation

APPENDIX A - TRANSCRIPT
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FENERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of woanscription ig/06/2004

The following is a retyped transcript of the ROY ZRYANT
and J. W. MILAM trial for the murder of EMMETT TILL which took .
place in Sumner, Mississippi during September, 1955. This
transcript has been created in such a manner as to reflect the

correct page numbers and attributions as they are in the original
transcript.

Instances where the original text is not legible, an

underline {_) symbol will be utilized in place of the unkhown text
and/or letters. ' :

mvestiganon on Seprtamber 1955 o Sumner, Mississippi
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tinuation of FIR3020f  TRANSCRIPT- EMMETT TI Li, TRIAL Sept 1955.,0n - L Page

IN THE CIRCUIT COURT
SECOND DISTRICT OF TALLAHATCHIE COUNTY
SEVENTEENTH JUDICIAL DISTRICT

STATE OF MISSISSIPPI

STATE OF MISSISSIPPI

V5.

No.

J. W. MILAM and
ROY BRYANT

INDICTMENT - MURDER

L EE SRS SRR EELAEEIEREESENEEERS.]
Proceedings of Trial
AT
September Term, 1955

In | !
Sumner, Mississippi .
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_STATE OF MISSISSIPPI ) .
3 In the Circuit Court
TALLAMHATCHIE COUNTY )

SEPTEMBER TERM, 1955

STATE OF MISSISSIPPI
VSs.

J. W. MILAM and ROY BRYANT

INDICTMENT -MURDER

Presiding:
Hon. Curtis M. $Swango, Jr., Circuit Judge,
Seventeenth Judicial District of the State.
Appearances:
For the State:
Hon. Gerald Chatham, District Attorney;

Hon. Robert B. Smith, II1, Special Assistant -
' to the District Attorney;

Hon. Hamilton Caldwell, County Attorney.
For the Defendants: . - : . ‘}
Hon. J. J. Breland. of Sumner, Mississippi}
Hon. €. Sidney Carlton, of Sumner; Mississippl;
Hon. J. W. Kellum, of éumner, Mississippi;
Hon. John w..whitten, Jr., of Sumnesr, Miss.;

Hon. Harvey Henderson, of Sumner, Mississippi.
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wwussion of FD-3020f TRANSCRIPT-EMMETT TILL TRIAL Sept ]1955.0a , Page 4
I NDE X
HWITNESSES
Direct Crosg Re-Direct Re-Cross
. For the State: : '
Mose Wright 4 - 29 ,
Chester A. Miller 64 74 76,94 98
C. A. Strickland 80 :
George Smith 85 87 91,116,128 121,131
*Robert Hodges 160 ) ‘
B. L. Mims 110 _ .
John Ed Cothran 133 137,159 174
C.F. {Chick}) Nelson 177 . 179
‘Mamie Bradiey 180 187
Willie Reed 210 226 241
Add Reed 248 249
Amandy Bradley 250 '
For the Defendants:
Mrs. Roy Bryant 258 , :
Mrs. J. W. Milam 277 280 ‘
H. C. Strider 281 287 292,302 303
Dr. L. B. Otken 293 T 298 301, 302"
H. D. Malone 306 - 318 :
Lee Russell Allison 322 323
Lee McGarrh 327 328
L. W. Boyce 330 332
James Sanders 333 335
Harold Terry 337 .. 338
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_ ORGANTIZATICON OF COURT
STATE OF MISSISSIPPI ) i
} In the Circuit Court -
TALLAHATCHIE COUNTY )
| SEPTEM ER RM a5

BE IT ﬁEMEMBERED, that a regular term of the Honorable
Circuit Coﬁrt of the Second District of the County of :
Tallahatchie, State of Mississippi, comvened in the town of
Sumnef, in said County and State, on this, the 19th day of
Septémber, 1955, at the time énd place designated by statutei
for the_convéning of said Court:

Present and presiding: Hon. Curtis M. Swango, Jr.,
Circuit Judge, Seventeenth Judicial District of the State;
present, Hon. Gerald Chatham, District Attorney; Hon. Robert:
B. Smith, III, Special Assistant to the Pistrict Attorney;
Han Hamllton Caldwell County Attorney, H. C. Strlder,
Sherlff Charlie Cox, Circuit Clerk; and James T. O'Day,
Court Reporter: |

Court being duly and regularly convened by proclam?
ation of the éheriff, the following proceedings were had,

to wit:
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STATE OF MISSISSIPPT )

) _ In the Circuit Court
TALLAHATCHIE COUNTY } :

SEPTEMBER TERM, 1955 o i
STATE OF MISSISSIPRI )
VS, ; : No .
J. ﬁ. MILAM and ROY BR?ANT ;

Indictment: Murder

PROCEEDINGS :

This day this cCause came on to be heard, on this the
19th day of Septémber, A. D. 1955. Comes the'Distriét
-Attorney, éame also the defendants, each of them in his
‘own proper person and represented by counsel and announced

ready to proceed herein.

Whereupon, came a jury selected from the regular pdgels
of the week and a sbéCial venire from this County, compesed
of J. A. Shaw, Jr., Ed Duvaney, Bishop Matthews, L. L. Price,.
Howard Armstrong, Ray Tribble, Davis Newton, James Toole,
George Holland, Travis Thomas, Gus Ramsey and Jim Penningtoni
all good and lawful men, being specially sworn to ﬁry Lhe

issue,

Thersupon the cause proceeded to trial before the

Judge aforesaid, and the Jury aforesaid, when and where

the following proceedings were had, as follows: ; 3
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THE COURT: Do you gentlemen desire to make any ére-
liminary stateﬁent? ‘
ME. CHATHAM: No Sir.
- The 5istrict Attorney, for and on behalf of the Stété
of Mississippi, then and there introduced.ﬁhe following .
testimony and.evidence, that-is-td-say:‘

FOR _THE PROSECUTION

MOSE WRIGHT, -

a witness introduced for and on behalf of the State, being

Y-

first duly sworn, upon his ocath testified as follows:

_ DIRECT EXAMINAT;ON.
BY DISTRICT ATTORNEY CHATHAM:
' Q ”will you please state vour name to the Jury?
Mose Wright. .
Uncle Mose, where do you live?

Meney .

Is that Money, Mississippi?

¥ O r O P

Yes, Sir.
Q And where is Money with reference to Philipp in:
Tallahatchie County?:
A Ir is -- I think it is about norch, maybe northeést‘
Q Do you mean Philipp is north of Money? |
A Yes, Sir, that is what I think.
Q How long have you lived in that community, Uncle

]

Mose”?
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Ever since '46.
And on August-zath, of this yvear, where were you |
Money?

Where was I living?

On whose place were you living?

Mr. G. C. Frederick.

And in which direction from Money is Mr. Frederick's

East.

And'aboutlhow far from Money is that?
Three miles.

Uncle Mose, are you a married mén?
Yes, Sir:'

How much family do you have?

Oh, I have twelve.

You havé twelve in your family?'

- But they are not all with me, you know. , !

H-E

In August of this year, how many @f your family

with you there at your home, living with you and

There was only me, and my wife and three children.

There was you, and your wife and three children

Yes, Sir.
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Q What kind of house do you-live in, Uncle Mose? .
A We live in a six-room house.

Q Will you tell the'jury how those rooms are arranged?
A I think so. ‘

e} wéll, tell them, please.
A Well, the house in the east is a living rdoﬁ, aﬁd

on the west there is a living room; in the front, you know,

and there is a screened-in front porch facing ﬁorch; and

there is a kitchen betﬁeen those rooms, and there is a door _
that enters into the east room, but it goes right on through:

to the south room, you know.

.Of course, there is a partition there, and we;have;
over on the other side. There is a west door that enteré
into the west room. And then we just go on around there

and that is the way we enter the side of the other rooms
there. That is where the bedrboms,is. .

Q From your explanation of the floor plan of youf .
house, I take it that there are two rooms on the fr&nt, is
that right?

Two on the front, that's right.

-And your house faces north, is that righu?

res, Sir.

QO F OO @

How close is your house to the road?
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A It is fifity some feet, I think, about fifty feét.

Q Are there any trees in your yard between your f#ont
pbrch anad fhe road? -

A Yes, sir.

Q Now, specifically on the night of August 27th, Sat-
urday night, Augusf 27th, whé was there at your home at bed-
time? | :

A wWell, at beétime, there was-Curtis Jones, my’gf;ndson;
and Wheeler Parker, my grandson; and Emmett Louis Till, my
nephew -- I am his uncle; and Lillybeth Wright, my wife; and
Maurice and Robert and Simon, my sons. |

Q Uncle Mose, teil the jury about what time that Sat-
urday night your family went fo bed.

A. My wife was alreédy iq bed. . Of course, myself and
the boys, we went to bed about one d'clock. We had went to
Greenwood that night, and we came in about cne o'clock.

Q Had you; and your wife and all the members of your
family been to Greenwood that night?

A My wife didn’t go. It was jﬁst the-béys that weﬁt.
And she remained at home, is that right?

Yes, Sir. :

And you got back with them about one o'clock?

roO o O

Yes, Sir.

Q And you. immediately went to bed, is that right?:
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A Yes, Sir.
0 Now, I want you to tell the jury in which toom'of
your Housa did Emmett Till.go to bed? 5
o A Well, the east room, my wife and I sleep thefe,_f'
0 Then we will call it the east front room, is that
right? !

A That's right. And there is a door that leads out

to the side room there. That is where Emmett Till was.

Q And who went to bed with Emmett Till that night?

A Simon, my baby. | | . o

Q And Simon and Emmett Till were the only two.people
in that room that night?

A That's righet.

e o i e a8 £ I A 43 TR

. Q Now, Uncle Mose, after you and your family had Qone
to bed that night, I want you to tell the jury if any person .
or if one or-more persons called at your home that night, -
and if they did, what time was it?
A About two o'clock.
Q wWhat was the first thing that attracted your étﬁenf
tion to thé fact that there was someone about-your premises?%
R Well, someone-was at the front door, and he Qas'saying,
"Preacher - - Preacher.® ‘And then I said, "Who is it?" And
then he said, "This is Mr. Bryant. I want to talk to you ané

that boy."

o
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Q Do you know Mr. Bryant?

A 'I'just know him since he came up here. 1 couldn'l
see him that night so wéll, only with that flashlight there,
and I could see that it was this other man, Mr. Milam.‘ But '
I know Mr.‘MilamT ‘
You know Mr. Milam, do you?
I sure do. |
And then what did you dc?

Well, I got up and opened the door.

(ol s I

- And what did you see when you opened the doér?

A Well, Mr. Milam.was standing there at the door
with a pistol in his right hand and he had a flashlight in
his left hand. ' |

Q Now stop there a minute, Uncle Mose.: I want you %0
‘point out Mr. Milam if you see,hih hgre.

A Thexre he-is'(poiﬁting) S - 1

Q -And'do'you see Mr. Bryant im here? |

A {The witneés pointed with his hand)

Q All right - - about how big a porch is this therelon
the front of your house, Uncle Mose? How wide is jt? |

A 1t ought to be something like about nine feet.

Q You would say it ié abouﬁ nine feet wide, is that{
righc?

A Yes, Bir.
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Q And does that plorch run the full length of your

house?

E' ' A That's right.
| Q That 1is, it -runs the length of those two front rooms,
I is that right?

i ' A That's right.
i | Q And I believe you have already testified that it is
E é screened—in.pprch, is that right? .
A That's right.
; f'} ' Q Now tell the jury, Uncle Mose, when you opened ﬁhe
- door and looked out at that time,'and you saw Mr. Bryant .
and Mr. Milam thefe, whers were they standing?
MR. BRELAND: We object to that, Your Honor. He said
. that he didﬁ't recognize them out there. He said he just
saw the flashlight.
| THE COURT: The objectign will be sustained. -The_git~
ness stated that he didn't recognize Mr. Bryaﬁt at that timei
Q ?hen did you see those two hen that night?
A That was about two o'cleck in the morning.

Q But did you see them before you opened the door or

after?

A It was after I opened the dcor.
Q PAnd where were they standing?
A Mr. Milam was standing there at the door, and there was

’ 10




D3tz {Hev, 10-6-9%)

44A-IN-30112, 62D-JN-30045-FD3Q2

ontinuation of FD-3620f  TRANSCRIPT-EMMETT TILL TRIAL Sept 1955.0s : Page __14

one man étanding at the screen ddor, and Mr. Bryant was
.standing kind of out away from the door. |
MR, BRELAND: We objéct.to that, if the Court please.
He said that he didn't recognize him. t
_THE COURT: I believe .the witness has stated that h?
did not.éee Mr. Bryant, that he didn't see him out there .
that night because it was dark.
THE WITNESS: I saw him but I couldn't see hié)face.
THE COURT: The objection will be sustained. He has
:stated that he didn't recognize Mr. Bryant. _
MR. BRELAND: And we would like to ask the jury to :
disregard that statement. _
| THE COURT: You geﬁtlemen of the ﬁury will disregard
the staﬁement made by the witness about Mr. Bryant ac this |
cime. |

Q ‘When this man first called out to you that night,

NN

Uncle Mose, did he tell you who it was?

A Yes, Siri

Q And who did he tell you it waé?

A He said he was Mr. Bryant.

Q0 And do you see the man here in this courtroom noQ

who was standing on your porch that night that said he was
Mr. Bryant?

A Yes, Sir.

F-#
et
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i MRI BRELAND: We object to that, Your Honor. He s%id
that he dldn t recognize him. _ |
[ - THE COURT: The objeétion at.this cime will be sus-
tained unless the witness can say that he was able to iden- |
! tify him and recognlzed him that night.
E Q Now, Uncle Mose, what did you say J. W, Milam-héd in
‘his hand tnat night when you saw him there on your porch?
! A He had a pistol in his right hand.
. 0 And what else did he have?
t | . A And he had a flashlight in his left hand.
Q And what dld he say to you’
} A Well, he asked me iE.I had two boys there from j
Chicago? - _ e
Q- And what did you say?
A i said, "Yes, Sir.*
Q And will you tell the jury who those boys were?’
.S Wheele: Parker, my grandson, and Emmett Till.
Q How long had they been visiting in your home with
you. |

A They was there a week that same'day.

Q No, Uncle Mose, after you told Mr. Milam_that ydu
did have two boys there from Chicago, and Ehat they were
there in your house, what did he say and do then?

A Then Mr. Milam said, "I want that boy that done -the

taiking down at Monesy."
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Q énd what did he do?
A Well, we went right ovér to the east room, the}front
room there, and 1 called, and he wasn't in there. %
Q When you say "We", who do you mean by that? whé
was there then? | |
A Mr. Milam and Mr.. Bryant.

MR. BRELAND: We cbject to that, ¥Your Honor. And we
ask that his statement be excluded. .
Q At any time afrer you firét saw the man with Mr;
‘Milam that you first could not recognize, did you later on
;ecqgnizelhim in or about your house as being a man that you-
knew? Did you ever recognize him that night? -
| That is phe first time I remember seeing him.
Where was the first cimé you remembey seeing_hiﬁ?
In my house.. |
The first time you ever_sdw him was in your houqe?‘l
That's right.
And who was that man?

Mr. Milam.

And who else did you see in your house?

O PO PO ¥ O P

Mr. Bryant.
MR. ERELAND: Now just a moment, please - - -

THE COURT: Let Mr. Chatham ask a further question ;

about that, if you will, please.

13
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Q¢ Did you at any time that night recognize Mr. Bryénc
as one of the men in your house? |
A  Yes, Sir. _
MR. BRELAND:- We object to that, Your Honor. That is
- just a repetition of the'quéstion. -
| THE COURT: The objection will be overruled there. I
believe he stated he didn't recognize him at first. Now let's
find out if he ever did recognize anyone there that he'coﬁld
identify as Mr. Bryant. |
Q Uncle Mose, do you see any man'in_this courtroomlnow
who was with Mr. Milam that night at your house?
A Yes, Sir. |
MR. BRELAND: We objéct to that, if the'court please.
That is purely a leading question, and having the party here |
present at this time and sitting in the courtroom, that
would not be a proper identification anyway. And_his state-
ment to begin with, he said that he never‘recognized him.
~ THE COURT: Ilbelieve he:said he diant redognize him at
the door. ‘THe objection will be overruled at this time.-
And will yeou point that man out, Unclie Mose?
Yes, Sir.
wéll, peint him out for the benefit of the jury;

Yas, Sir.

Lo o B L.®

Angd who was that man?
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A It was Mr. Bryant, he told me he was.
'Q Now, after Mr. Milam and Mr. Bryant got in your;

I

house that night, tell the jury what you did. | :
A Well, we went to this first room, we went to the
first bed there, and Emmett Till wasn't 4in there; And so I °
walked out the door ihto the sidé room there. Of course,
there wasn't an?one sleeping in the firstlroom. And then
I passed another door, and in this second rcom there, we
found him and Simon in bed. :
3 | Q¢ Now, what, if anythiﬁg, was said by Mr. Milam o# Mr.

Bryant to Emmett Till?

A Well, before we entered into the room, Mr. Milam said,

"If this is not the right boy, then we are going to bring him
back. If it is notﬁthe riéht boy, we are going to bfing him.
back and put him in the bed.™®
| Q Did you ask them what they wanted with the boy?
‘A No, Sir, I sure dian't.
Q And what did they do then?
A Then we come on to where this boy was in the room
;here, and he_was there in the bed, and they,told-him ro get
up. |
who did?’
Mr. Milam said for him to get up.

And what did he have in his hand then?

» O ¥ O

He had the pistol aznd the flashlight.

15
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Q An& what did Emmett Till do?

A He got up and dressed. He sat on the side of thé
bed and dreésed.

g And what happenéd after that, Uncle Mose? _

.A Well, when he'got up, and they started out, then he
asked me if'I know anybody there and I told him, "No, Sir.

I don't know you."

a And then he said to me, "How old are you?* And then
. I said, “Sixty four." And then he said, "Well, if you know
g. any of us here tonight, then you will never live to get to

Qe Sixty five.*

Q And was that in. the room where Emmett was in bed?

A Thar's right.

'Q And then did they leave out of your housé with Emmett
Till? | |
| A That's right. _

Q Did they go out the same way they came in? When they
left your house, did you go back to the door the same way you- |
came in? |

A No, Sir. We went through some room there, you know,
the door was open, and we went through this other bedroom
there. That is where we went through on the way back.

Q Was that the room where you and your wife sleep?:

A Yes, Sir.

16
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Q And when you went through that room, did either
ﬁr. Bryant or Mr. Milam have anything to say to your wife?

A Yes, Sir, they did.

Q And Qhat did they sa&?

A Well, she had gotten up out of bed, and then he:said
‘to her, "You get back.in that bed, and I mean, I want to hear
the springs."

Q He said that he wanted to hear the springs?
That's right.
And what did she do then?

Wéll, she got back in bed.

0oor 0 F

And did Mr. Milam still have the pistel in his hénd
then? |

A He kept it in his hand all the time.

Q Before you got out of the house, Uncle Mose, or be-
fore Mr. Milam or Mr. Bryant got out of the house with Emmett :
Till, 1 want you to tell the jury if either you or your wife
tried to induce them not to carry fhe boy out. -

A Yes, Sirt

Q What did you or yoﬁf wife say to them?

A MR. CARLTON: We object to that, Your Honor. That

would be hearsay testimony.

THE COURT: If anything was said it would have been in

the presence of the defendants. The obijection is overruled.

17
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Q Go ahead, Uncle Mose, and tell us what.was said.ﬁ

A" Well, my wife, shé said that we will pay you what-
éver yoﬁ want'to charge if you will just release him. She
'said that we would pay them for whatever he-might have cdone
if they would just 1ét him go.

0 And what did they say?

A They didn't say a word.

Q And did_they remain there after that?

A Well, just for a few minutes, and theﬁ they waiked
out .

Where did they go?

©O

They -entered a car and drove off towards Money.

Q And what did you do, Uncle Mose? Did you go to ghe
front door when they went out of the house? _

MR. BRELAND: We object to that. That is a leading
question. |

THE COURT: 1 want to ask all counsel to pleasé refrgin
from leading guestions so far as possible.

MR. CHATHAM: I am sure that rule will work bhoth ways,
Your Honor. |

THE COURT: That applies to all counsel.

2 Uncle Mose, after Mx. Milém and Mr. Bryant left ocut
of -your house that night with Emmett Till, what did you do?

A Well, I came out towards the screen door, and I
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stood there on the porch.’

cribed at the beginning of your testimony?

in front of your house?

lighc.

i~ Milam and Mr. Bryant took Emmett Till out in front of your

house?

 Emmett Til

body out there any question in that car?

n Yes . L

]

Q

A

Q

A

)

A
Q
A
Q
1,

A

Q

That's right.

Is that the screen door on the porch-which you des-

And from that point, could you see out near the road
I couldn't see very clear because there wasn't no

What, if anything, did you see out there when Mrl

&

I saw a car moving off towards Money.

And which way was that car parked?

It was parked towards Money. -

Before Mr. Milam and Mr. Bryaﬁt got to the car Qith

did you hear them make any statement or ask any-

I sure did.
Will you tell the jury what that was? .

They asked if this was the boy, and someone said,

Was that a man's voice or a lady's voice you heard?
It seemed like it was a lighter voice than a man's..

Did you say it seemed like a louder voice?
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A Lighter.

Q And what did they do with Eomett Till after they:re~
ceived that response fromnthé person who was ih the car?

MR. BRELAND: If he knows, Your Honor,

THE WITNESS: Then they. drove off towards Money.

Q Do you know what kind of an automobile‘it was?

A No, Sir. They didn'ﬁ turn on no lights. I jusﬁ heard
it and T kind of saw it there in the dark. It was kind of

dark, you know, and there was no lights on it.

(R

Q The lights weren't burning on the car?

A No, Sir.

Q Did vyou watch thé car as it drove off towards Money?

A Well, I stood on the porth there for maybé'twenfy min-
utes or more. |

Q As far as you.know, did they ever turn on any lights
on the car? | |
| A I never did see it.

Q Where is the next house situated and what is ché
closest house from your place in going towards Money?

A I ;eckon’it is about two hundred yards from thefe.

0 Mr. Frederick lives up that way, is that right?l

A That's right. |

Q@ And the clogest ﬁouse from you is about two hun&red
yards going towards Money?

20
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A Yes, Sir.
Q And what about any house in the other direction?
B I guess about half the distance.
QO In other words, there is no other house close by

you, is that
A

Q

right?
That's right.

Now, Uncle Mose, have you since that night ever’ seen

Emmett Till alive?

A

P Q.

No, Sir.

Did Mr. Bryant or Mr. Milam ever bring him back to

your house that night? .

o Or 0 0w

Mo, Sir, they haven't.
Or have they ever brought him back?
No, Sir.

Now tell the Court and Jury when was the rext time

after they tock Emmett Till away from your house ;hat you

saw him or his body.

A

I saw him when he was taken out of the river. He

was in a boat then. I don't know just which day it was,

Q

Was that on the Wednesday following the'Saturday

night that they took him away from your house?

A

Q

dead?

That's right,

And when you saw Emmett Till there, was he living or

21
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A He was dead.
Q Where Qas.Emmett‘s body there at the point in the
river where you went when you first saw him after that?
A They had him in a boat. He was in a boat_there.
Q And who was there handling ché-boat, iE you remembér?
A They already had him out. There wasn't anyone
-handling it when I got there; It was already on shore.
| Q It was already bn the shore when you got there?
A That's right. |
] Q And who went with you over there, Undle Mose?
A It was the Depﬁty Sheriff, I think. I don't know the
names. There was two of them.
MR. BRELAND: We object to his stating what he doeesn’t
know. o
MR. CHATHAM: The old man is endeavoring to tell théf
~truth. Do you object to that? -
THE COURT: Counsel will please diréct all remarks to

the Court. These side remarks to each other are not necess-

ary.
Q Then you don't know the Sheriff of this County?
A 1 just know him since I have been here is all.
0 Well, was Mr. Strider there?
A He sure was.
Q Do you knew Mr. Garland Melton, one of his deputies?

22
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I sure know him, too.
Was he there?

Yes, Sir.

Yes, Sir.
And were there two or three young boys there?

A
Q
A
Q And was there a lot of more white peoplé.thére?
X : :
Q
A Yes, Sir.

Q

Who came and notified you to come up there, that

1 REREN

there might have been some person there for you to see? .

j ' _. A It was the Deputy Sheriff from Greenwood. 1 don't
know his nahe.

Q You don't knéw whether it would have been Mr. John

Ed Cothran or not?

A Well, I know Mr. Smith,lthe Sheriff. Iﬁ wasn't Mr.
‘smith.

Q Who dig you carry with you when you went up there?
did any members of-your famiiy go up there with you?

A No, Sir.

O When you got there; was the body of Emmett Till 1éying
on the bank? |

A It was in a boat.

Q2 I want you to tell the jury whether or not you Coyid
téll whose body it was?

A Yes, Sir.

3
r
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Q And who was it?

A Emmett Till.

Q During the time you were there where you first saw
the body, did you notice whether or not the undertaker or
any Deputy Sheriff tock a fing off of Emmett's finger?

| A Yes, Sir.

0 "And was that ring taken off his finger in your pfes-
ence? | |

A That's right.

o Q What did you do after that, uncle Mose, with refer-

ence to the body? _ '

A What is that?

Q What did you do after that with reference to Emmett's
body? What did you do with his body?

A Well, we takeﬁ\it back. The undertaker man tookfit :
bégk to Greenwood. | | -

Q And what undertaker man was that,'Uncle Mose?

A Mr, Miller.

" Q 1Is that Chester Miller?
Yes, Sir.

Aund he is the undertaker man over at Greenwood?

T

That's right.

O

And he is the man who took the body from the poinf on

the river where you {irst saw it there?
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A That's right.
T Q And where was it that you next saw Emmett's body
- after Chester Miller toqk it away from the river?
A After he took it away from the river,ll_didn‘tisee

it any more.

Q Did you supervise the arrangements for the burial of

Emmett's body?
A That's right.
Q And where did you have it sent?

A At Money. Where I live, we have a church and grave-

yard there.
And did they bury the body there?
‘They sure didn't.

What did they do with the body?

o0 Y O

They carried it back to Greenwood. _

MR. BRELAND: ﬁe object, Your Honor. He has already said
that he didn't see it any more.

THE COURT: The witness can only state what he knows,
Mr. Chatham. ' _

Q Did you give any instructions to the sheriff, or to the

undertaker man, or to anybody as to where the body should be.

sent for burial?
A That's right.

Q And where was that?

25

'
'
r
'
o
.
'
:
:
’
-
o
3
:
r
X
.-
I




L L B | Iag.b‘-iﬂl

23020 (Rev 10-6-95)

it | 44A-JN-30112, 62D-JN-30045-FD302

; | . A :
zominum__ion of FD-3020f TRANSCRIPT-EMMETT TILL TRIAL Sept 1955 ,0n i f'agc 29
‘ .

A AL Money.

Q But you say they didn't bury the body at Money? .

i

They sure didn't.
Q Well, did you give anyone instrucﬁions'as to where
the body was to be sent for burial?

A Yes, Sir. I called the boy's Grandmother in .Chicago,

and she told me - - -
MR. BRELAND: We object to that,'Your Honor.

THE COURT: The witness cannot repeat any conversation

that was not made in the presence of the defendants.

Q Afrer you had this conversation, what instructions

did you give as to where the body was to be sent for burial?

A I said not to carry it to-Greepwood and bury thel
body there, and I made other arrangements.
Q Did you give the Qnaertaker man there at Gfeenwood
any insifuctions as to where he was to send the body?
. A MR. BRELAND: Wé object, Your Honor. He said that he
didn't see the undertaker.
THE CGURT: I don't think he testified as tolthat. I
think he said that he had net seen the body after it had
been taken away.
MR. BRELAND: Well, find out if he saw the undertaker.
MR. CHATEAM: Mr. Breland, we will conduct this exémin—

ation, if you don't mind.

B
h
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THE COURT: You gentlemen will have to diréct your
remarks to me. |

Q Uncle Mose, what I am trying to get at is this:
Where does Emmett's Mother live?

| A In Chicago.

0 Now will you tell the jury whether or not, whether
you gave.any instructions to anyone to send the bod? up to
Chicago? -

'MR. BRELAND: We object to that. We object to the

} leading form of the guestion.

THE COURT: Will you rephrase your quesﬁion. Mr. Chaté_
ham? |

Q After the body had been brought to Money, where did
you tell the underﬁakér to send the body from Money?

MR. BRELAND: We object to that, Your Honor. He hasn't
said he told him anything about that.

THE COURT: If he told him, he can testify to that.

Q Did you tell the undertaker where to send the body?

A1 didn't.

Q Now, Uncle Mose, getting back to the point where.you
saw Emmett's body there on the river, what river was that?

A Tallahatchie.

Q Will you give the jury some idea as to about where
on-Tallahatchie River the body was when you saw it that I

Wednesday morning?
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A It was in a boat and the boat was out of the water, ;

Or towns was

Q

A

Q

And was it between some towns? What communities !
it between or near?
It was between Philipp and Tippo.

And you stated you were present there when Miller

tock the ring off of Emmett's finger?

PO Q0 0 O PO

A

Q

Was that ring ever given to you?

I was looking right at him, that's right.

And what did Miller do with that ring?

He put it on the seat there when he taken ;t off.
Do you mean the seat in the funeral coach?

That ‘s right.

That's right. I asked for it.

When did you ask for it?

Shortly after they got the body in ﬁhe coach.
And did he give it to you?

That's right,

Now I hand you a ring, Uncle Mose, aﬁd I ask you to

tell the Court and Jury if that is the ring that Chester ' ' f

Miller took off of Emmett's finger and gave to you that

morning?

oP 9 p

Yes, Sir, it is.
How long did you keep the ring after that?
Until we got home.

And then what did you do with it? 28
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A 1 gave it to the Shefiff.

Q Sheriff who?

A To the Deputy. 1 don't know his name.

Q Was that a Deputy in this County?

A LeFlore County.

Q And until today thét is the last time you saw tﬁis3
ring, is that right?

A That's right.

Q And you say you gave it to the Deputy in LeFloré
County? - ‘ |

A That's right.

MR. CHATHAM. TAKE THE WITNESS.

CROSS EXAMINATION
BY MR. CARLTON:
Q Mose, I believe you testified on direct examination

that Emmett was sleeping in the east room right behind your

bedroom, is that correct?
A " That's right.

Q And alsc that he was in the bed with your son, Simon?

A That's right.

Q Who was next to the wall in that bed?

A Simon. |

Q And how close was the side of the bed where Emmett

0

wag to thne doorway into your room?

29
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A The head of the bed wsa jammed up against the wall
and the door was right there.
Q And who else was asleep in that room?

A Robert and Maurice. .

Q I believe én direct examination, he testified there
was nobody in there but Simon and Eﬁmett.

A Well, that ié the wéy it was. They was in there
with Emmett. |

Q Do you mean you are éhanging your story now from

{. } what you said awhile ago? -

A I didn't say it.

Q You didn't say that those were the only two in tﬁat
room?-

A They was the only two in the bed, and I didn't say

in the room

Q Well, who else was. in the room?

A Robert and Haurice. They was both in the bed.

Q Those are both your boys?

A That's right.

Q How 0ld are they?

A Robert is fourteen and Maurice is sixteen.

Q When they came to your house that night, as you say,
! and called out, "Preacher - - Preacher", where was Mr.

Milam?
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A He was standing right at the door.
Q And as soon as you opened the door, you saw him?
A That's right.

Q

Now, will you get up and show the jury just how he

had the pistocl and the flashlight in his hands, as you say?’

A

ol T«

right?

OO P

Q

front of the

r QO P OQ

)

He had the pistol right in this hand (indicating}.
He had the pistol in his right hand? |
Yes, Sir.

And how did he have the flashlight? H

In this hand (indicating).

And he had the flashlight in his left hand, is that

Yes, Sir.

And where was the flashlight pointed?

It was out like this (indicating with his hand) .
Do you mean it was out.in'front of his body, in
other-haﬁd in which you say he had the pistol?
That's right.

Was there any light in your house that night?
No 1igﬁt.

Did anybody ask you to turn on a light?

No, &ir - - Well, they asked me to.

Did anybody ask you te turn on the iights?

Yes, Sair.
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F' Q@ But you didn't turn on the lights?
- A No, Sir.
Q

.

g
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while those
A
Q.
that night?
A

Q

your house?

Lo R

A

Were there ‘ever any lights turned on in your house
men were in there?
No, Sir.

How many flashlights were in there, in your house

1 didn't see but one.

And where did he keep that flashlight while he was in

It was right in his_hand..

He held it right in front of him all the time?
That's tight.

Did he ever turn it up and shine it in his face?
CHATHAM: 'In whose face?

Did he ever turn it in his own face?

Well, he had it something like that when we was

going through the house {(indicating with his hand},

Q

the house?

I S -

of him?

Who was in front of you as you were going through

Well, me and Mr. Milam was side by side.

. And this other man was behind you, is that right?

He was behind.

And di1d he always keep the flashlight ocut in front

32
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A That'‘s right.

Q Did he ever shine it in his face?

A Well, I cbuld see from the light, you know, how it
will shine out from thg side like that. | |

Q@ But did he shine it in Emmett's face?

A Yes, Sir, he did.

Q Did he ever shine it in Simon's face?

A I don't know about that. He was on the back there.

Q When you went in the room where Emmgtt was, was

} Emmett asleep?

A That's right.

Q Who wakened him up? | ‘

A He told him to get up and put his clothes on.

Q Did he have anything on at the time when he was in
bed? Was he sleeping with clothes on? 1

A I think he had on his shorts and maybe a shirt. I
don't think he had pajamas.

Q And when he told him to get up and put his clothes
on, wh;t did he put on then? |

A He put on a shirt and trousers.

Q Did he put on any shoes?

A Yes, Sir. _

{ _% Q Bnd he got dressed, &id he?
A

That's right.

W
L




33022 (Rev. H)-6-93)

44A-JIN-30112,

sntinwation of FD-302 of NSCRIPT-E T _TI TRIAL L 1955 .0n . Page

62D-JN-30045-FD302

37
Q@ What kind of clothes did he put on?
A I . can't remember what kind.
Q Well, you stated that you were there locking at

him, didn't you?

Lo S o B

That's right.
And you were standing right there, weren't you?
That's right.

And there Mr. Milam was standing there in front of

your door, when you opened your door that night, you saw

{ 1  him right there at that time, did you?

A

Q

That's right.

And where was this other man that you say was there

who went through the house with you?

A

Q
A
Q-
him standing
A

Q
A

G

and saw this

He was standing back behind Mr. Milam.

Could you see him standing there then?

No, Sir; I didn't see him'right then.

Then how could you see him when you say that you saw
back thefe then?

Well, he was on the porch.

But the light wasn't on, was it?

That's right.

When you opened the door and saw Mr. Milam there

other man standing behind him, could you see

the car out there then?

T ——
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A No, Sir, I didn‘'t see the car.

Q

if you couldn't see the car?

A
Q
A
Q

. the car?

b

door,

Q
A

like this here (demoﬁsttating) peering. He was trying to

hide, it looked like.

Q

keep you from seeing him?

A

0 And I believe you told me before that you thought

he was a colored man, isn't that right?

A He acted like a colored man.

other rocm, this other front room?

Q Where was this second man when you walked into this

Well, how could you sée the man standing back there

Well, like I said, he was up on the porch.
And you say the light wasn't on?
That's right.

But it was so dark out there that you couldn't see
I couldn't see the car out in the road, no.
Was there anybody else there at that time?

There was one man who stood there at the screen

How was he standing?

Well, he was standing kind of with his head down

In other words, you think he was trying to hide to

That's right.
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"Well, all three of them was almost together.

Who was in that other bedroom near the company room?

There was Wheeler Parker, my grandson, and Curktis

And. when you started through the house, you looked
you?
That's right.

Well, how did you know what boy they were looking

I heard someone say that this boy had done some-

thing, or had done some talking down at Money. I think

Thursday or maybe Friday.

You already knew about it, did you?
That's right.

Had you talked to Emmett about it?

1 sure did.

MR. SMITH: We object to that, if the Court please.

{ | THE COURT: The objection is sustained.

Q

Did you punish Emmett for that?.

i : MR. SMITH: We object, Your Honor.

| THE COURT: The objection is sustained.

Q When you went into the company room, you went inte
(HJ' the second room on the east side, 1s that right?
A The South side.

38
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Q¢ And thét would have been the side towards Money,
is that right? |

A Yeé, Sir.

Q And there is a doér going from the companylroom'
into that room, is that right?

A That's right.

Q And there ié no door between your room and the
- company room? :

.A That's rightl

Q. There is a chimney there, isn’t that right?

A That's right.

Q And there'aré some pictures there on the mantel,
is that right? ‘

A That's right.

Q Whose pictures are on the mantel there?

MR. SMTIH: We cobject to that, Your Henor. That has
nothing to do with this case at all. It has no Bearing
on this matter whatsocever.

THE COQURT: Unless it is shown to be pertiment to this
trial, the objection is sustained.

Q Was there anybody sleeping in the second room there
at aliz

A There sure wasn't.

Q That is a bedroom there too, isn't it?

37
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A That's right.
Q And then you gd from that room into the roeom where
Emmett was sleeping?

A That's right.

2P

Q And back of that room in your house, back from where
Emmett was, you go into a place which is something like a -
hallway, between there and the dining rcom, isn't that
right?

A That's right.

g
——

Q And there is a little place in there on the east
side between the dining room and the kitchen, isn't that
right?

A That's right.

Q And the kitchen is over on the left side as you are
geing through there?

A Yes, Sir.

0 By the way, do you have electricity there?

A Yes, Sir.

Q And you have an electri& refrigerator, de you?

A Yes, 5ir, ‘

Q And you also have electric lights, do you?

A Yes, Sir.

Q &nd ycu say that one of the men asked you to turn

the lights on that night?
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A Yes, Sir.

Q But you stiil didn't turn the 1ights on?

A I sure didn't.

Q Did you ever see this man that you pointed out as
Mr. Bryant, did you ever see the light shining on his face
that night?
I did not.
Had you ever seen him before that night?
Not to know him.

. Had you ever been in his store?

oo o o M

I never have.

Q And the fifst time you ever saw him was in the court-
room this week, wasn't it?. | -

A The first time I saw his face, that's right.

Q Now, let's go back to Mr. Milam - - you testified
that he was standing in the doorway of your house with a
pistol -in his right hand and a flashlight out in front.of
him in his left hand, is that correct?

A That's right.

Q And the flashlight was sticking out in front about
six or eight inches, about six or eight inches in front of
the pistol, is that right?

A I don't know about that. I didn't measure it. -

Q Had you ever seen Mr. Milam before that night?

39
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A I never had.

Q Did you ever see the lights flashing on his faée
that night?

. A Sure. He had.it up to his féce. That is the way
I know him.

Q Mose, you talked to me over at this law office over
ﬁere (pbinting with his hand) last week, is that right?

A That's right.

Q And do you remember this gentleman here, Mr. Breland,
being present at that time? |

A Yes, Sir.

Q And do you remember Mr. Hendersqn being present there
that day {(indicating another gentleman)?

A That's right.

0 &and this gentleman over there in the blue copat, Mr.
Kellum, was he present that day also?

A That's right.

Q You remember him being there, do you?

A Yes, Sir.

Q And isn't it a fact, Mose, that you on that day told
each one of those gentlemen and me that the only reason you
thought this was Mr. Milam in your house that night was due
to the fact that he was a big man and had a bald head? 1isn't

that crue?

40
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A That's right.

Q And the first time tﬁat you ever saw him was in this
courthecuse lgter on when they came inte¢ the courtroom, isn't
that right?

A I don't believe I understand.

Q The first time yocu ever saw him was in this court-
room, isn't that right?

A No Sir. I knowed him that night.

Q@ And the reason you say you know him is because the:
man had a bald head. isn*t that right?

A Well, T noticed his face and his stature. And T
knowed his face just like I see him there now.

Q Then you have changed your story from what you told
us the other davy, héven't you? |

A They was at my house.

Q And the only thing you saw at your house, the only
man you saw, was a bald headed man, is that right?

A That's right.

Q Mose, isn't it a fact that before you saw Mr. Milam
up here, you saw Mr. Milam's picture in the newsp;pers, that
is, before he came in here and you saw him up here? JIsp't

that true?

A I don'; know whether I have or not. 1 can‘t remember.

Q Now isn't it a fact that you told me and these other

41
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gentlemen here last week that you saw him in the newspaper

before you saw him here in the courtroom?

A
Q
A
Q
A
Q
A
o
A
o
A

Q

I don't remember saying that.

Do you deny that?

1 don't remember.

What were Emmett's initiéis. Mose?

I don't know.

Are hi§ initials "L.T."?

That is his Daddy's name, Louis Till.

But are they Emmett's initials?

That is Leouis Till, his Father's initials.
But they are not Emmett ‘s initials, is that right?
That's right.

Now, you say you saw a car out there when you first

came out on the porch, and you say you saw it first when

they went out there with Emmett, is that right?

A

I saw it when they went cut there with the boy.

I could see something black up on the road.

Q

But you say you couldn't see & car out there on the

road when you [first opened the door?

A

That's right.
But you could see a2 man standing out there?
When I first came on the porch there, sure, I gaw him.

Now, this car you say you saw out there afterwards,

42
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" was the car pulled up to your porch or was it out on the

road?

» O ¥

Q

It was in the space between the road and my house.
It wasn't up in the gravel road, was it?
No, Sir.

and it is just about fifty feet ocut to the gravel

road, isn't that right?

the road,

like that.

A
Q
A

Q

It is something like that.
And what kind of trees are in the yard there?
Cedar trees and Persimmon trees.

And those trees are aboub thirty or forty feet from

isn't that right?

A

Q
A

poo » O O 0O

No, Sir.
Then how far are they?

I guess about maybe ten or twelve feet, something

Is there plenty of room for a car to pull off there?
There is plenty of room for a car. I park there.

And you saw the car parked there, did you?

When it pulled off.

Then you didn't see a car before it pulled off?

1 didn't see it before he pulled off.

Then you didn't see Emmett get into the car, did you?

I didn't see that,

43
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MR. CHATHAM: If the Court please, I would like to ask
Myr. Carlton to please give the Witness time to answer his _
questions.

THE COURT: The Witness will have plenty of opportunity
to answer the questions. And I must ask Counsel to direct
all remarks to the Court.

Q You didn't see Emmett get into the car, did you?

A I did not.

Q0 And you didn't see anybody put him in the car, did
you?

| A I did not.

Q And you did not see either one of these men who were
at your house get into the car, did vyou?

A I did not.

Q And you didn't see anybody in that car when it drove
of £, did you?

A I did not.

Q Did you see any headlights on the car?
There wasn't no lights on.
Pid you see'aﬁy tail 1i9ht on the car?

I did not.

Lo T R o B

When they opened the deor to get in the car, d4id any
lights turn on? |

A T didn't see 1t

14
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Q0 How many folks weré in that car?
A I don'f know.
0 Was this voice you say you heard out there the
voice of one Qf these three men you had already seen there?
A It was just a voice. They took him out there, and
somebody said, *Is this him?" and then a veice said,‘“Yes."
But it wasn't one of them. "
Q@ And the only reason you thought Mr. Bryant was there
that night was because somebody came up there and told you
or said that he was Mr. Bryant, is that right?
A That's right.
0 How old is Emmett Till?
Fourteeﬁ.
What grade was he in?
.The 2th.
And how &id he walk? Did he walk natural?
He walked right.
Did he walk good?
That's right.

And how did he talk?

I o T S o B .~ B S R

Well, he had a stammering speech. Sometimes he

couldn't g2t a word cut.
¢ Did you understand him all right?

A Yes, when he got it out.
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Q And he could make you understand him, is that right?
‘A That's right. :

Q And how tall was he?

A Well, it looked like Enmett was about five feet and

three or four inches.
Q And how much did he weigh?
A One ﬁundred and fifcy.
C Did he look like he was pretty well grown? Was he a
pretty good sized man?
{ ) " A He locked like a man.
Q When this car drove off from there that night, how
many people were in there when it drove of£?.
A I don't know.
Q Well, you say you stood there and watched it drive
off, is that right?
# Yes, Sir.
Was the hoon shining?
It was not.

- There was no light there at all?

OO0 oy O

~No light.

Q And you didn’'t turn on the lights in your house?

A That's right.

Q And you say you stood there for about twenty minutes

before you did anything?
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A That's right.

Q Now, let's go up there to the merning on the river,
Mose. ﬁhen you went up-there, how many folks were iﬁ the-
.car that ?ou went up there in?

A There was three.

Q Do you know who.they were?

A I don't know their names. They said it was the
Deputy Sheriff of Greenwood; Mr. Cothran, I-think.

Q Did you stop anywhere on your way up there?
We stopped at Philipp.
Why did you stop there?

They stopped to inguire where the body was?

[ o T S = -

You stopped there at Philipp and then you went on up

the road to where the body was?

yes, Sir.

And you went with them up there?

I sure did.

When they parked the car there, what did you do?.

We all got out and walked down to the river.

Qo oy O ¥ OO P

You got out of the car and then walked down aways
to go down to the river where the body was?

A  Yes. |

Q¢ Could vyou see the body in the river?

A I couldn't see good. It was in the boat.
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Q There wasn't any trees or anything like that from

where the car was parked to where the body was, is that

-y, S—

l?' right?
: A Yes, Sir.
Q@ And you could look to where the body was from wﬁere
the car was parked?
A Yes, Sir. ;
Q And did you walk down to where the body was with Mr. .
Cothran? | ;
("j A I sure did. :

Q And did he ask you on the way down there if that _ ' i

looked like the boy's body?
| A 1 can't remember now whether he did or not.

Q Then you were close to him, were you, when you first
decided it was Emmett's body?

A I was étanding right up over him.

Q And you didn't say anything to him when you were about
fifteen or twenty yards back from the boat, you didn't say

that it looked like him when you were that distance away?

A I don't remember.

Q You didn't tell Mr. Cothran that befcre you got down

to the boat.
A I don't remember.

0 Do you mean to say that you did not tell him that it
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lpoked like
you reached

A

» O P O

L)

Emmett when yﬁu were some distance away before
the beoar?

I can't remember.

On the river down there, what was done with the boat?
What was that? |
Was the boat still in the water?

It was out of the water.

It was out of the water just like it had been pulied

out on the bank out of the water?

i A

Q

A

Q

It was just kind of pulled out, Yes, Sir.

and how was the body in the boat there?

It was in the boat.

Well, was it laying face down or on its back?

On its face.

And what part of his body was up towards you as y@u

were coming up there to the beat?

A

1%

His head.

And all you could see lying there in the boat was

just his head and back, is that right?

A

0

They turned him over, and then I saw all of it.

Now wait just a minute, Mose - - when you first came

up there,‘all you saw. was just the head and back, is that

right?

A

That's right.
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Q When you got down there, did you have any conver-

sation with the officers there after that as to whether
that was Emmett or not? '
A I can‘t remember.
Who turned the body over?
I can‘'t remember that either. But someone turned it.
Someone turned the body over, is that right?
That‘'s right.
And then you looked at him, did you?
That's right. That is when I began viewing him.
‘And you were sure that was Emmett Till?
That's right.

when did you first see this ring?

O P O v o0 p L0 ¥ O

The same day that he was taken out there, I saw him

on the boat there, and that is the first time I seen the

ring.

L ETEEm o

Q As I understand, you brought him down from Chicago

T,

with you didn't you?

T

A Yes, Sir.
Q And you breought him down on the train with you, is
that right?
A That's right.. _
( ; Q2 2nd I believe, as .l understand it, you left there on

Saturday morning and arrived Saturday afternoon, is that
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correct?

A That's right,.

Q Then you saw him with‘that ring, didn't you?

A Well, he didn't wear it all the time. He didn't
wear 1t every day. I think they had to put some tape around
it, or something. It was too big.

Q@ Do you mean to say that he was there in your home all
week and you didn’'t see that ring?

A I sure didn't.

Then you had never seen that ring before?
No, Sir

Did it have tape on it then?

»oO P ©

It didn't then.
But you say it was too big?
That's right.

Just how do you know that is was too big?

o0 ¥ O

Well, I know when they got it off his finger, well,
it was all swellen, and it was slipping off then. |
But you didn't really know it was too big, did ycu?
It was too large. ‘

But you had never seen it before, is that right?

N oI

I never seen it.
L Q and you don't know of your own knowledge that it was
Emmett's ring, do you?
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A Yes, Sir, I do.

Q Just how do vou know that, Mose?

A Simon and Robert told me.

Q Somebody told you it was his ring,.is that right?

A Simen and Reobert told me.

MR. CARLTON: I would like to ask the Court to disregard
that.

MR. BRELAND: If Your Honor please, we ask the Court
to instruct the jury to disregard the statement that he |
knew it was EmmetLt's ring.

THE COURT: You gentlemen will disregard the statement
that he made where he said that he knew it was Emmett’s ring.

MR. SMITH: If the Court please, Mr. Carlton asked the
witness the guestion, himself, and the witness was just
replying to his guestien.

THE COURT: Will you ask the question over again, Mr.
Carlton. I didn't get the response to that particular
gquestion.

MR. CARLTON: 1Inasmuch as the Court has told or instructed
the jury to disgegard his last stétement, I will pursue
another line of questioning.

Q Now, Mose, you say that the only reason ?ou identified
that man there that night as being Mr. Bryant is that he

said he was Mr. Bryant, is that right?
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A That's right.

Q And you also say that the only reason you identified
Mr. Milam as being there that night is the fact that he is
a big man and bald ﬁeaded,.is that right?

A That's right.

'Q Now, Mose, isn't it a fact that you tdld these
same four gentlemen that I have pointed out previougly - -
those three-gentlemén over there and myself - - that you
told them that the only reason that you could identify that
body in the boat as being Emmett Till was because he was
smooth faced?

Isn't it a fact that you said because the body didn't
have any whiskers and was smooth faced, and because Emmett
was missing, then you identified that body there in the
boat as being Emmett Till? Isn't that corréct?

A 1 didn't mention no missing.

Q Mose, do you deny that you made this statement to
Mr. Breland, Mr. Henderson, Mr. Kellum and me that the only |
reason you could identify that bedy in the boat as being
Emmett Till was because he was clean faced or smooth faced,
and because Emmett Till was missing.

A 1 did not say it.

Q0 You did not make that statement?

A No, Sir, I did not make it.
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Q Mose, when you were talking to those four defenée
lawyers over there in Mr. Breland's office, did we treat
Yyou nice?

A I think so.

MR. CHATHAM: We object to that, Your Honor. He is
1eéding the witness and telling him what to say. .

THE COURT: The objection will be sustained. T will let
you ask him how he was treated, but let him state it, him- |
self.

Q Well, how were you treated ovef there, Mose?

A I was treated all right.

Q Were you treated just about like the State's attorney
treated you when he talked to you?

A That's right.

Q Did anybody threaten you over there?

A They did not.

Q And were you told there in that office that all we
wanted to know there was just what you knew about it?

A That's right.

MR. SMITH: 1If the Court pleaée, we will admit - - we
know these five gentlemen here, and we will admit of ocur
knowledge that Mose was not mistreated and that he wasn't
brow-beaten, and we will admit that all that is true. wWe

admit thet. Me know they wouldn't do a thing like that.
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THE COURT: All right, I think that is enough.

QO Mose, on this Wednesday night that the incident
happened in Money, where were you?

A At church.

MR. SMITH: We object to anything that happened on
Wednesday night, if the Court please. That has nothing to
do with whatever is involved in this lawsuit.

THE COURT: I think it calls for a concldsion and
would be hearsay evidence. And I think it is objection-
able there unless it is further qualified.

Q Now, on the Wednesday night before this incident,
on the Wednesday night down there at Money - - -

MR. SMITH: If the Court please, we object to anything
that happened on Wednesday night.

THE COURT: I will let Mr. Carlton ask the question
before I rule on any gquestion or on any objection to a
question.

Q On the Wednesday night preceding the night that
Emmett Till disappeared from your home, where were you?

MR. SMITH: We object to that, Your Honor.

THE COURT: The objection is overruled.

2 Where were you, Mose, on the Wednesday night before
Emmetr Till disappeared f{rom your home?

A2 Ar the church.

FEEEEEEEEENEERE NN
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Q And who was at church with you?

A Oh, there was a good many people there. I can't

Q I mean, who was with you from your family group in 1§
your house?

A My wife.

Q0 Were the boys with you?

A No, Sir.

MR. SMITH: It the Court please, we object to all
questions that have to do with anything that happened g;
prior to the night that Emmett Till disappeared. That has .
nothing to do with the case at all. ' %I

THE COURT: The objection will be overruled. He can j

state that. But the witness is not going to be permittéd 5

to state something that he doesn't know of his own know-
ledge.
Q Were your boys at church with you that night?
A They was not.
Q Was Emmett Till at church with you that night?
A WNo, Sir. |
Q .Do you know where they were? I
THE COURT: Just of his own knowledge now, not by i
hearsay. ‘ %

THE WITNESS: I sure don't.
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A My wife. §

Q Where were the boys? Where were your boys? :

|

i

A They stayed at home. i

Q The five of them stayed there at home? That is, ?

your three boys and Wheeler Parker and Curtis Jones?

A That's right.

Q@ bDid you go back to your house that night after you
bought the gascline? ;

A I don't think so. i

Q When did you next come back to your house after you
left there that night to get some gasoline? -

A I reckon it was about eight o'clock Sunday, some'-
thing like that.

Q Did you leave any adult, any grown person, there with i
your boys during that time you were gonev?

A 1 sure didn't.

Q About what time did you leave to go to the store
after the gascline? i
A I reckon it was about forty minutes after it happened,

I guess, as near ag I can remember.

Q And you say it happened about two o'clock, is that
right?
A Something like that.

0 Then that would make it about a guarter to three
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when you left your home to get some gasoline?

A

Q

Maybe something like that.

And you say you left there at that time and didn‘t

come back there to your house until about eight o'clock Sun-

day morning?

A

Q

I guess it was about that.

And you left the boys there - - you left them there

for about five hours by themselves, is that right?

A

I guess something like that. I don't know exactly. -

;I didn't keep time.

o

Tell me, Mose, if Emmett Till had not disappeared,

would you have identified the body in the boat as Emmett

Till?

A

I had befocre?

Q

What do you mean? Do you mean the same identification

If Emmett Till had not been missing, would you have

thought that was Emmett Till's body in that boat?

A
Q
A

Q

With the evidence I had on him?
Yes.
Yes, Sir.

And because he had this ring on his finger, I take

it, and because your boys told you that was Emmett's ring,

is that right?

A

That's right.




3028 (Rev. 10-6-93)

44A-JN-30112, 62D-JN-30045-FD302

amuation of FO-3020f - TRANSCRIPT-EMMETT TILL _TRIAL Sept 1855 .0  Page 63

Q But you had never seen the ring before?

A That's right. |

Q And all you know about the ring is what your boys
told you, is that right?

A That's right,

Q Was this a dark night, Mese, that these men came to
your house? . |

A That's right.

Q And there was never any light in that house that_

} night except from just one flashlight, is that right?

A That's right.

Q And_it was so dark that you couldn't even see the
car out in your front yard, is that right?

MR. CHATHAM: Your Honor, I think that is about the
third time he has gone over that. We will be here all week
if he keeps up that type of questioning.

THE COURT: I will ask you to please limit your queétion-
ingland not repeat quéétions, if possible to do so. But we
will let him ask that guestion.

Q My quéstion was, Mose, - - it was so dark that night
that you couldn't even see a car in your'front yard, 1is that
right?

i A I couldn{; make out what it was, what kind of a car

it was.
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Q And you don't know whether it was a Ford or a
Chevrolet, is that right?

A That's right.

Q And you don't know whether it was & truck or whether
it was just a car, is that right?

A That's right.

Q All you know is that some vehicle was out in frent
of your house and that it drove off towards Money after |
these men went out of your house, is that right?

A I saw something dark out there, but I couldn't make
out what it was.

Q And you don't know wheﬁher it was a car or a truck,
do you?

A Well, when it passed the trees, I saw something dark.
But I couldn't make out just what it was, what kind it was.

Q Was there more than one car there?

A I don't know if there was more than one. 1 just seen
one car. |
Wwhich way was the car facing?

Towards Money. |

Could vou see that it was facing towards Mconey?:

o0 » O

Yes, Sir. They didn't ever have te turn around at
all. They just drove right off with it.
0 Could you see that it was facing towards Money?'

61
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A Thét's right.

Q Do you mean to say that you could see it was facing
towards Money, but you counldn't tell whether it was a car
or a truck out there?

A That's right. I saw it when it paésed the trees,
when it was going towards Money. I could see it thgn éasy,

O " Then what kind of a car was it if you could see it

SO easy?

MR. SMITH: If the Court please, he has already testified
to that.
| THEICOURT: I think that guestion has been covered.

MR. CARLTON: That is all. |

MR. CHATHAM: 1 think that be all we have with this

witness.

(WITNESS EXCUSED.)

LE R BB X
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(At the request of the Prosecution, the Court took a
recess from 19:25 A.M. until 10:50 A.M., this date, at
which time the proceedings were resumed.)

MR. BRELAND: 1If the Court please, the Clerk of this

Court has just handed Defense Counsel a list of additional

witnesses which the Clerk states he has subpoenaed both

for the Statehand defense. We now move the Court that the
defendants' counsel have the opportunity of examining these
witnesses in the witness room before tﬁey are offered as
witnesses by the Staté.

The names of these witnesses are as follows:
Amandy Bradley, Walter Billingsley, EG Reed, Willie Reed,
Frank Young and ¢. A. Strickland.

THE COURT: ﬁave subpoenas been issued for them for
the defendants?

‘ MR. BRELAND: They have, Your Honor.

THE COURT: Then you will have an opportunity to examine
them before they are put on the witness stand.

MR. SMITH: 1If they have been subpoenaed for the defense
also, then we have no cbjection to them talking to the wit-
nesses. But I will make this further statement, that none
of these witnesses will be offeféd until after the noon re-

cess, unless some change in our plans comes up which we

&3




cannot foresee.

defense, then they will have an cpportunity to talk to

first duly sworn, upon his ocath testified as follows:

BY MR. SMITH:

taker?

THE COURT: If they have been subpoenaed by the

“them before they are put on the stand.

A witness introduced for and on behalf of the State, being

o

R 0 r 00or 0w

g

* ok ok ok kR

CHESTER A. MILLER,

DIRECT EXAMINATION ' _ i

Your name is Chester A. Miller?

Yes, Sir.

Where do you live, Chester?
I live in Greenwood.
Greenwood, Mississippi?
Yes, Sir.

What is your occupation?

I am an undertaker.

How long have you been in the business of an under-

Sixteen years.
Do you own your own establishment or not?
No, Sir.

You 4o not?
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A No, Sir.
C You just work there as an undertaker, 1s that it?
A 1 am there as Manager.
Q You are manager of it?
A  Yes, Sir.
Q Chester, have you been continuously employed in that

occupation for sixteen years, for the sixteen years that you

have been there?

A

j Q

Yes, Sir.

Now, on or about the 3ist day of August, 18685, were

you called upon to come to Tallahatchie County to pick up a

body?
B

Q
your funeral

A

» QP O ¥ 0O P O

Yes, Sir.

Who came with you on that occasion? Who came from
home up here with you?

Cne of my helpers.

One of your nephews?

No - - one of my helpers.

Where did you go when you came up here?

I went beyond Philipp, back in there on the river.
You went down to ﬁhe river?

Yes, Sir.

Who called you and reguested you to come up there?

Mr. Cothran.

65
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Who is Mr. Cethran? !

i
He is a deputy sheriff of LeFlore County. %
When you got up there, what did you do? ‘

When we got there, they ordered us to turn the body

well, when you got there, did you see a body?
Yes, Sir.

Was it living or dead?

It was a dead body.

Where was it when you got there?

It was lying in a boat.

And where was the hoat relative to being up on the

bank or in the stream?

A

Q

The beoat was up on the bank.

Was the body laying face down or face up when you

first gbt there?

A

Q

Face down.

Then what did you do relative to the body at that

time, you and your helper?

A

FOO O

Well, we got ready to move the body.

How did you move it? What did you do?

We just turned it over. We first turned it over.
Was that while it was still in the boat?

Yes, Sir.
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Q All right - - then what did you do? What did you do

with the body then?

A Well, we - - somecne - - some of the law offidgrs
asked us to go and move that fing of £ his hand. After we
turned it over, then we discovered this ring on one of his
fingers,

) whaﬁ kind of a ring was that?

A It was kind of gilver. It was a big ring up in here
{indicating with his hand), but it was kind of small under--
neath. |

Q Would you recognize that ring if you saw it again?

A Yes, 5ir.

Q@ I hand you here a ring that has marked on it, en-
graved on the front of irt, “May 2%, 1943", and with the
Large initials, "L.T.". I will ask you if that is the
ring you removed off the finger of that dead body?

A Yes, Sir.

Q You can positively ‘identify that as the same ring?

A Yes, Sir.

Q Now then, Chester, who tock the ring off?

A My helper, because he had the gloves on, and when we
got the call, we rushed off and only had one pair of gloves
with us. And when oné of the law officers said, "Take the

ring oif that finger®, well, he had the gloves on, and then
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I said to him, “Take it off." And then he took it off
and handed it to me.

Q@ Dpid you or did you not see the ring taken off of the
finger of that hand?

| A Yes, Sir.

¢ And when the ring was taken off, what did you do
with it?

A Well, he gave it to me. I was standing right there

by his side when he took it off.

A I laid it over on the floorboard <of the ambulance,

Q And what did.you do with itc?
on the left-hand side there. ,
Q That was your ambulance that you teook up there for.‘ i
the body? |
A Yes, Sir. ) é
Q And afterwardslwhat did you_do with the ring?

A Well, after we got the body turned over, then we

decided to load it, and then he tock the ring off, and I

put it away there where 1 told you, on the f£loorboard of

the ambulance.

And then we decided to get ready to load the body

and move it away. And then we went and got the casket - -

or rather it was kind of like a regular shipping case, you ;

might call it. You see, the body was swollen so, and we
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had this casket. and box there, and we took the shipping
case, which is really a metal article, you know. It was
there on top of the regular casket case.

And then we taken it out and put it aside, and
then we taken the lid off the casket box, the outer box,
you know, angd then we tqken this casket, and we set it
there by the side cf the body.

And then I and my helper, we lifted the body and
taken the body out and laid it there in the casket. And

}  then we closed the casket as best we could, and then we put
the casket in this ocuter box, and we tock the box, the |
entire box, and we pushed it up in the ambulance,

Q Now, go back to the time the body was still in the

boat - - was thare any other thing inlthe boat there with
the body?
A Yes, Sir.
Q What wasg itc?
A ﬁell, there was a big wheel there.
“Q A big wheel?
2 A wheel and a strand of barbed wire.
Q Was that barbed wire atrached to the big wheel? Was

it wrapped around it or attached to it in any way?
A I just don't remember whether it was attached to the

wheel ¢r not.

€9
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Was 1t attached to the body?
Yes, Sir.

The barbed wire was?

Yes, Sir.

And the barbed wire - - how was it atfached to the

‘It was right around the neck.

In what manner was it right around the neck? Was

it wrapped arcund?

roO P

Q

Yes, Sir, it was wrapped around; well wrapped.
It was around the neck of the body?

Arcund the neck, Yes, Sir.

Now then, you said you put the ring in the funeral

coach, or the ambulance, this vehicle you took up there

with you, then what happened to that ring after that?

A

Well, we pretty much got everything taken care of,

and then I went up there - - well, I went up to some colored

men who was standing there, and 1 asked if this boy had any

relatives that they knowed about, and then someone pointed

to this old man standing there, and someone said, "This old

man s his Uncle or some relacion.”

And then I went up and I asked him, "Will you iden-

tify the body as the boy who was taken from the house - - -°
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MR. BRELAND: We object to that, Your Honor.

THE COURT: The objection will be sustained. You can't

state anything that would be hearsay. And I will ask vyou.

gentlemen on

Q Did anyone present there at the scene identify the

the jury to disregard that startement.

bedy as any particular person?

A

Q

Yes, Sir.

And who did they. identify it as being?

THE COQURT: That is, if you know,

conclusion.

MR.

BRELAND: We object, Your Henor. That calls for a

THE COURT: The objection is overruled.

Q

A

MR.

Who did they identify that body as being, if you know?

The body of Emmert Till.

BRELAND: We object, Your Honor, because that was

a statement made there.

THE COURT: The objection is overrruled.

Q

Did you later find out who the person was who iden-

tified the body that you testified to?

A

Q

w

Yes, Sir.

And who was that?

Mose Wright.

Have you seen Uncle Mose since then?

Yes, Sir, I have seen him since then.
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Q And you know that was Mose Wright?

A Yes, Sir, ! know him well.

Q Now then, I will ask you, in your business as an
undertaker for sixteen years, have you seen a number of
dead bodies in that time? |
%- MR. BRELAND: I object to that leading form of the
i guestion.

THE COURT: Objection overruled.

Q Have ydu or not seen lots of dead bodies during.the
o j time you have been in your profession?

A Yes, Sir.

Q In your opinion, was the body that was there in.the
boat that you took out of the boat and put in your ambulance,
was it possible fbr somecne who had known the person well
in their lifetime to have identified that body?
| A Yes, Sir. - |

MR. BRELAND: I object to that, Your Honor. That
definitely calls for a conclusion.

THE COURT: The objection is sustained. And the jury
will disregard that answer.

Q Now, Chester, when you got the body up, you testified
you got the body up and then put it in a casket, and put it
in a box, and then you put it in your ambulance - - then

wnat did you do with that body thereafter?
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A 1 taken it to my place, to the funeral home.

Q And where was that?

A  Greenwood.

Q What instructicns were you given relative to what
to do with the body? Now don't tell what anybody said,
but just what instructions you may have received as to what
to do with it after you got it.

A Well, we were instructed to unload it because there
had to be some more investigation made of it.

Q@ Did anyone take any pictures of that body while it
was down there?

A Yes, S;r,

And who toockthem?
Mr. Strickland.
And who is Mr. Strickland?

He is one of the police officers there in Greenwood.

Lo S o I =

and that was while the body was down there in your
place? |
A Yes, Sir.
Q What instructions were'you later given as to what to
do with the body? |
A To take 1t to burial.
( ; Q Where?

A We had planned to take it Lo Money.

{
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Q Now, to go back, how long was it after the body
was taken from the river that Mr. Strickland made those
pictures, Chester?

A About two hours.

Q@ And I believe I understoed the answer to your

guestion was that you were instructed to prepare the body

e g b S

for burial at Monéy, Mississippi, is that right?

1
L

A Yes, Sir.

ey e

Q bid you carry out those instructions?

A Yes, Sir. 1 delivered the body to the cemetary at
Money. ' -
& | '@ And when you got there with the body, what happened?

When I got there, Mose wasn't there, but he left

MR. BRELAND: We object to what he was told or what word
had been left, Your Honor.

THE COURT: Don't tell what you heard. Just state what
you know. |

THE WITNESS: Yes, Sir.

Q@ DPid you bury the body there or not?
- No, 5ir.

What did you do with it?

I taken it back to my funeral home at Greenwood.

0P o »

And who did you later deliver it to?
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A To the undertaker there at Tutwiler.

MR. BRELAND: WE object to that, if Your Honor please,
unless he did it himself.

Q What is the man's name at Tutwiler to whom the body
was delivered?

A I don't remember.

Q Now then, Chester, I asked you about the .ring awhile
ago, and we got up £o the place where ydu léid it in the
ambulance, or the funeral ccach - - what did you do with

y that ring thereafter?
| A I gave it to Mose Wright.

Q You gave the ring to Mose Wright?

A Yes, Sir.

QC And you have never had that ring since?

A No Sir.

MR. SMITH: Take the witness.

CROSS EXAMINATION
BY MR. CARLTON:

Q Chester, this.body that you had there, did you carry
it to Tutwiler, yourself?

A No, Sir.

MR. BRELAND: Now, we move the Court-to exclude the
statement made by the witness that he tock it to Tutwiler.
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THE COURT: The witness says it was delivered to
Tutwiler, and he is the manager of the funeral home. He
should know where he sent the body.

MR. BRELAND: Well, he can still state just what he did.

MR. CHATHAM: One other guestion, Your Honor, if you
will permit it, Ilthink it might save some time.

THE COURT: &All right, Sir, I will permit it.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. SMITH:
Q When that body was laying there in the boat at the

time you got there, Chester, how was the body clothed, if

it was clothed?

A It wasn't clothed.

Q Dit it have anything on it whatsoever except that
piece of barhed wire?

A No, Sir.

Q@ I believe you stated that you are the manager of the
funeral home down there, is that right?

A  Yes, Sir.

Q Will you state whether or not the body was delivered
to Tutwiler at your directions?

MR. BRELAND: If the Court please, we object unless ﬁe

knows.
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THE COURT: The objection.will be overruled.

Q Was it delivered to Tutwiler at your directions?

A Yes, Sir.

MR. BRELAND: If the Court please, we move to exclude
that witness' statement as being a mere conclusion on his
part, as he did not go with the body to Tutwiler.

THE COURT: Thé objection is overrruled.

Q Did you direct anyone in your establishment there to
deliver the body that you got out of the river to Tutwiler? |

A No, Sir.

Q What?

A No, Sir.

0 Did you understand my question, Chester? 1 said,f-
did you give directions from someone or to someone in your
establishment to deliver the body which you found in the
river, or which you got'from the river, to Tutwiler? |

MR. BRELAND: If the Court please, we pbject to that
as being a leading question. |

THE COURT: I think it would be better if the witness
were to state the directions that were given, if any, and
if so, what they were,

Q The body that was down there at your funeral home,
what directions did you give and to whom did you give them
te deliver the body ro Tutwliler?
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MR. BRELAND: We object, Your Honor. That is. leading.

THE COURT: The objection is overruled. Let's proceed.

RGN PR =t
STt SR

THE WITNESS: Well, T don't remember instructing anyone

the way to go from Greenwood to Tutwiler.

Q Who did you instruct to take the body up there to

Tutwiler?

MR. BRELAND: We object, Your Honor. That is still

leading rhe witness.

THE COURT: The objection is overruled.

e,

“)' : THE WITNESS: Crosby Smith.
Q Will you state whether or not the body which left
yOurlfuneral home with Smith was the body that you took |
from the river down there?
A Will you say that again, please, Sir?
Q Will you state whether or not the body which Smith
left there to take to Tutwiler was the same body that you
picked up down there at the River?
A Yes, Sir.
MR. BRELAND: We object to tﬁat, Your Honor.
THE COURT: The cobjection is overruled.
MR. BRELAND: But he has not said that Smith left there
with any body.
{ THE WITNESS: Well, I went to Tutwiler the next morning

to see if the body was going to be shipped, and it had a bill
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or a £ag with the name "Emmett Till" on the casket. And
I helped load it on the coach in the train.
MR. BRELAND. We object to that, if your Honor please.
The witness was not asked about that at all. - |
THE COURT: The objection is sustained. You gentlemen
will please disregard fhat statement made by the witness.
Q Will you describe the body generally that you picked
up down there on the river out of the bocat? Would you tell
the court and jury generally just what kind of body it was?
A Yes, Sir.
MR. CARLTON: If the Court please, we cbject to this.
This 1is not proper Cross éxamination. _
THE COURT: The obiection is overruled., I believe they
. asked permission to ask additional guestions.
MR. WHITTEN: But, if the Court please, it was just one
question that they wanted to ask.
THE COURT: The objection is overruled. ‘
Q Will you give the jury a description of that body as
to size, age, weight and so forch?
A Well, it loocked to be about five foot four or five
inches in height; weight between one hundred and fifty or
sixty pounds. And it looked to be that of a colored person.
¢ Could you tell whether or not it was the body of a

young person, or middle age or an old person?

19
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A yes, Sir. Well, the flesh in the palm of the hand,
well, it locked like it was the body of a young person. And
from certain parts of the body - - well, in my experience
in handling those kind of bodies, by certain parts of the
body it looked like a youth mﬁre so than a grown person or
an older person.

MR. SMITH: That 1is all.

MR. BRELAND: We will excuse the witness at this time,

Your Honor.

(WITNESS EXCUSED)

LA & & &R

cC. Q. STRICKLAND,
A witness introduced for and on behalf of the state, being
first duly sworn, upon his oath testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
By MR. SMITH:
| Q Will you state your name, please, Sir?
C. A. Strickland.

Where do you live, Mr. Strickland?

Greenwood.

What is your occupation?

B0 P o P

Identification Officer for the Collision Department.
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Q Of Greenwood?
A Yes, Sir.
Q How long have you been serving in that capacity?
A Most of twelve years.
Q0 Now, as an identification officer for the Police

Department of Greenwood, did it fall within your province
to take photographs and so forth?

A Tes.

Q0 On or about the 2lst day of August, 1955, were you

) called upon to rake photogfaphs of a dead body and other

articles there in Greenwood?

A Yes, Sir.

Q@ And where were they?

A The body was at the Century Burial Funeral Home
there in Greenwood.

@ 1Is that the funeral home operated by Chester A. Miller?

A Yes, Sir.

Q Aand did you take photographs of a dead body there,
and a fan or wheel, or something of that sort there?

A A fan was there at the same place where the body
was. 1 takan both pictures but at different times. And I
did photograph the body there.

Q¢ And the body was there at tﬁe funeral home?

B  Yes, Sir.

51
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Did anybody point out to you the body that you were

Lo take pictures of?

A

Q
A
Q
that right?
A

Q

Yes, Sir.

And whe pointed it out?
Deputy Sheriff Cothran.

And he is a deputy sheriff of LeFlore County, is

Yes, Sir.

I now hand you a photograph and ask you to identify

that and tell the court and jury what that is.

A

That 1s a picture of the body that I photographed

on the -31st of ARugust, at about three p.m. in the after-

neon. It was on a table at the back ©f the Century Burial

Funeral Home

Q

there in Greenwood. -

Now I will ask you whether or not this photograph

represents the true situation that was there when you

photographed
A
Q
equipmant?
A
Q
your work?

A

that body?
It does.

And you took it with what kind of photographic

I used a 4 by 5 Crown graphic camera.

And is that the kind of camera you use normally in

Yes, Sir. I take the pictures, and develop them
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too. 1 took the pictures there, and I printed the film
and developed it myself.

Q And that has been in your possession all the time,
is that right?

A Yes, Sir.

Q Now I hand you another photograph and ask you to
identify that, please. | _

A This is a photograph ¢f the gin fan that I photoQ
graphed on the 1st day of September in the LeFlore County
Sheriff's office. It was in the office of the sheriff.

0 And who directed you to take this photograph?

A Sheriff Cothran ~ - I mean Deputy Sheriff Cothran.
He was algo with me when I made that picture.

Q And you were also the same person who printed and
developed the film of that?

A Yes, Sir.

MR. SMITH: Your Honor, we would like to make these
photographs exhibits to the testimony here.

MR. CARLTON: We object to the writing on the back of
the photograph.

MR. SMITH: We admit that is not competent. We will

obliterate it in some manner.

THE COURT: All right. But see that it is done before

the exhibit is shown to the jury.

83
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THE WITNESS: fou see, I take that information for
. my own use s 1 can positively identify the pictures.

MR. BRELAND: If the Court please we are going to
object to the picture of che'gin fan at this time.

THE COURT: All right. The objectionvwill be sustained
as to the gin fan picture. The photograph of the hody will
be admitted providing what is written on the back of the
photograph is marked out or obliterated so that it cannot
be read or identified.

(A photograph 1g marked ag Exhibit 1 éo the testimony
of C. A. Strickland by the reporter.

MR. BRELAND: As I understand it, Your Honor, the
photograph of the gin fan is not admissable, is that
correct?
THE COURT:o I held that the photograph of the gin fan

had not been properly identified.

MR. SMITH: Yes, Sir. That is not important anyway
at this time. Take the witness.
MR.. CARLTON: No guestions.

(WITNESS EXCUSED)
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GEORGE SMITH,
A witness introduced for and on behalf of the State, being
firsf duly sworn, upon his cath testified as follows:
DIRECT EXAMINATION

BY DISTRICT ATTORNEY CHATHAM:

Q Is this Mr. Georgé Smith?

A Yes, Sir.

MR. BRELAND: Just a preliminary gquestion, if Your
Honor please - - has this witness beesn in the courtroom
during theltrial of the cause?

THE WITNESS: No, Sir.

Q@ Mr. Smicth, what official position do you now have

in LeFlore County, Mississippi?

A Sheriff.

Q How long have you held that position?

A Well, it will be four years this January.

Q Were you sheriff of LeFlore Cﬁunty on August 31lst,

19587

A Yes, Sir.

G I want you to tell the court and jury whether or not

along about August 28th or August 31st, 1955, you had
occasion to investigate the death of Emmett Till.
4 Yes, Sir.

¢ And in your investigations, please tell the jury

g




whether or not you had a conversation-with Mr. Roy Bryant,

one of the deferndants in this case?

MR. BRELAND: If the Court please, if he is going to
bring out any admission or any ccnversaﬁion had with the
defendant, then we ask that 1t be properly gualified, that
the testimony be properly gqualified in the absence of
the jury.

THE COURT: 1Is that what you are leading up to, Mr.
Chatham?

MR. CHATHAM: We are leading up to a statement made tQ
the witness.

THE COURT: Then the jury will be excused from the room
at this time,

{(The jury retired to the jury room, and the proceedings
continued in the absence of the jury.)

Q Mr. Smith, where was Mr. Bryant when you had this
conversation with him?

A In front of his store, sitting in my car, Sunday
afternocon,. August the 28th, at about two o'clock.

Q And where 1s that store located?

A In Money, Mississippi.

O Did you offer Mr. Bryant any hope of reward or
immunity if he made a statement to you concerning the

death of Emmect Tiltl?

g5
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AR No, Sir.

Q Did you threaten him in any way in order to intim-
idate him to make a statement?

A No, Sir.

3 And was the statement that he made to you then and
there wvoluntarily made?

A Yes, Sir.

" MR. CHATHAM: We think that qualified the statement,

Your Honor.

CRQOSS EXAMINATION

BY MR. BRELAND:

¢ How long have you known Mr. Bryant, Mr. Smith?

A Mr. Breland, I guess he has been in that county for
about two years.

Q And you have known him since that time?

A Yes, Sir - - not too well, but I know who Roy was.

Q Now, your deputy, Mr. Cothran, ran for Sheriff of
LeFlore County in this past election, did he not?

A Yes,'Sir, |

Q And you supported him in that, did you not?

& No, Sir.

MR, CHATHAM: We cobject to that, if Your Honor please.

That has no bearing on this whatsoever.

i
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THE COURT: 1 will reserve my opinion on that.

Q .Did you support your deputy for Sheriff down there
in LeFlore County?

A Mr. Breland, 1 had two deputies running out of my
office, and 1 prefef not to answer that question if I can.

¢ And thar is for personal reasons?

A Yes, Sir.

THE COURT: I don't see that this would have any bear-
ing on the case unless it can be shown that such an inquiry.-
is material.

Q Mr. Smith, you, yourself, did run for representative
down there in your county this time, is that right?

A Yes, Sir.

Q And Mr. Bryant supported you in that race, did he
not?

A I don't know, Sir. I didn't ask him to vote for me
or anybody else.

Q But he told you that he supported you, isn't that
True? |

A T don't know.

Q Wwell, you considered him your friend and he consider-
ed you as his friend, isn't that true?

A Well, I have been friends with several of them in
the family; yes, Sir.

gs
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his bedroom,
A

Y

didn't you?
A

Q

P family?
A

Q

And when you went there that day he was asleep in

wasn't he?
He was asleep, yes, Sir, as 1 understand.

And you asked him to come out away frem his family,

Mr. Cothran did.

And that was so you could talk to him confidentially?

Yes, Sir.

And you wanted him away from the members of his

Yes, Sir.

and the impression was left by you and Mr. Cothran

that you were geing to talk confidentially with him at

that time?

A

it not?

Q

Well, I don't know about the impression.

Well, that could have been the impression, could

It ¢could have been.

And he trusted you, did he not, and also Mr. Cothran?

I guess so.

And it was on that basis that he made anv statement

Lo you, was it nou?

A

Breland.

Well, there was very little statement made, Mr.

£9
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Eq
':{ Q 1 understand - - but what statement was made, that
‘ was tfﬁe?

A Yes, Sir.

Q And you didn't tell him that you actually came up
5 there for the purpose of arresting him or anyfhing like
b that, did you?
- A Well, I didn't right at that moment.

Q I mean before any statement was made to you?

A No; Sir.
E i ' Q In other words, when he was talking to you, he
. thought that he was talking to a confidential friend and
| in a cenfidential manner, didn't he?

A Well, 1 coﬁldn't answer that question.

ME. BRELAND: We submit, Your anor, that the witness
i should not be permitted to testify on the grounds that any
statewment made to the witness was made as a matter of con-
fidence, and any statement that was made, whatever it was,
would not be competent in this case.

And we object further, Your Honor, because the
corpus delicti has not been eséablisbed.- There has been
no testimony here that this body that was taken from the
river was the body of Emmett Till. And any admission,
if the corpus delicti has not been established, thenlsuch

admissior or admissions that might have been made, as far

g0
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as any admission ©f guilt is concerned, that 1s certainly

not competent in this case.

THE CQURT: Any conversation as to guilt or any ad-
mission of guilt in the crime of murder cannot be shown
at this time because the c&rpus delicti has not been
shown.

MR. BRELAND: And fﬁrther, Your Honor, that cannot be

considered as res gestae at this time, and therefore, such

an admission is not competent.

THE COURT: Suppose we see what the witness is going
to testify to before I rule on this.

MR. BRELAND: &and we would like for that to be traced
before the jury comes in and hears it.

THE COURT: Yes. The corpus delicti. has not been

proeven as vet.

REDIRECT EXAMINATION
BY DISTRICT ATTORNEY CHATHAM:

Q0 Mr. Smith, cn that particular day that you say you
talked to Mr. Bryant, what statement did he make Lo vou c¢on-
cerning the disappearance of Emmett Till? |

A He said he went down there and went to his house
and got him ocut and then brought him up Eo the store. And
he said he wasn't the right one so then he turned him loose.

91
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Q And to whose house did he say he went to get him?

& He said he went down to Mose Wright's.

Q Did he make any further statement to you as to where
he went after he réleased Emmett Till? -

A He said he went somewhere to play cards. I don't
remember where just Now.

¢ Did he say how long he had been up that night?

A Well, he said he played cards the rest of the night,
over at some of the family's house.

! Q And whé did he say went down to Mose's house with
him? |

A He didn't say.

Q And did you later have an oppoftunity.to talk to
Mr. Milam?

A I didn't, No, Sir.

THE COQURT: Mr. Chatham, the court is of the opinion
that before the witness can testify to these things, the
corpus delicti should be proven. There has been no proef
of any criminal agency shown here as far as a corpus
delicti is concerned. |

These gentlemen are charged with tﬁe crime of
murder. And before this evidence can be received, 1 think
& corpus delicti: should be proven. But as yet, there has

been no corpus delicti in this case.

—
e

o a2

v




-302a (Rev, 10-6-95)

442-JN-30112, 62D-JN-30045-FD302

ntmuaton of $0-3020f TRANSCRIPT- EMMETT TILL TRIAL Sept 1255 .0n Page

96

MR. CHATHAM: Will the court permit me to continue

-alcng that line?

THE COURT: Yes, Sir; go right ahead.

Q

Myr. Smith, did you have an opportunity to see the

bedy that was taken f£rom the Tallahatchie River on August

31st by Chester A, Miller at the point between Philipp and

Masel anytime after it got into Miller's possession?

A
Q
E A
Q

A

I did not.

When did you see that body?
I did not sgee the bod?.

You did not see the body?

No, Sir.

MR. SMITH: 1In view of the Court's ruling, we will

excuse Mr. Smith at the present time and call Chester

Miller back,

{WITNESS EXCUSED)

dodk ok dokw
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{The jury returned to the-courtrocom, and the pro-

ceedings continued with the jury present.}

CHESTER A. MILLER
Recalled as a witness for aﬁd on behélf of the'State,
having been duly sworn, upon his oath testified as
follows: _
REDIRECT EXAMINATION
BY MR. SMITH:

Q HNow you are Chester A. Miller, is that.right?

A Yes, Sir.

Q And you are the same Chester A. Miller who testified
here awhile ago?

A Yes, Sir.

Q And you are an-undertaker at Greenwood?

A Yes, Sir.

Q Now, we asked ycu about the body of a person taken
out of the Tallahatchie River on August 3lst, 1955, and you
testified to that. Did you examine that body while it was -
in your possession or while you observed it?

A  Yes, Sif.

o Did you make a close or casual examination of it?

A T would Say casual .

Q0 Did wvou notice anything unuéual about the body

relative to wounds or anything of that nature?
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A Yes, Sir.

Q Where were those wounds?

A It seemed like a bullet wound - - -

MR. BRELAND: We cobject, Your Honor.

THE COURT: The objection is sustained,

Q <Chester, just describe the situat;on. Describe
what you saw,.

A Well, the whole crﬁwn of bis head, from here above
{indicating with his hand) was just crushed in.

G Where there any other wounds about the body?

A DNo, Sir.

Q Were there any other wounds on the head? Any other
indications of a wound on the head?

A There was no other wound except it looked like a
piétol wound - - -

MR . BRELAND: We object, Your Honor.

THE COURT: The objection is sustained. fhe witness
should not state his own conclusion. Just state what you
Know.

Q Just describe what any wound about the head looked
like. wés 1 a round hole, of a square hole or what?

MR. CARLTON: We object to counsel testifying, Your
Honor. |

THE COURT: The c¢bjection is overruled.
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THE WITNEES: The crown of his head was just crushed
out and in, you know, and a piecelof his skull just fell
out there in the boat, maybe three inches long or maybe
two and a half inches wide, something like that.
) Now don't tell what your conclusion is, but just
state what the wound was there about his head.
A Well, that is about all the wound I know of.
Q I believe it was objected to your testifying about
somethihg over his ear: What did that look like?
j ‘ " A It looked like a buller hole.
' MR. BRELAND: We object, Your Honor.
THE COURT: The objection is sustained.
Q Chester, just describe it. Don't tell your con-
clusion aslto what caused it. Just-state what.it lqoked
like. what did you see there?
A I saw a hole in the skull.
Q aAnd how big a hole was it?
A Oh, about - - - maybe half an inch sguare, something
like thar.
Q And where was that hole? Will you point on your
head to where it was?
A It was somewhere arcund there, above the ear
{indicating with his hand).

Q And that is abcut three-quarters of an inch above
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your right ear, is that right?

A Yes, Sir.

O w§s there any holé or similar thing over on the
other side of his head?

A Well, it was crushed on the other side. You
couldn't tell toc much it was crushed so. And it was
all cut up and gashed across the top there.

Q Wili you state whether or not the wounds which
you have described here were sufficient to cause his
death?

MR. BRELAND: We object to that, Your Homor. He is no
‘expert to that. And the jury knows as much as he dogs
about that. I think that is Qithin the province of the
jury. -

THE COURT: i am going'to let the witness answer the.
guestion.

Q Will you state whether or not the wounds which you
have described Here were sufficient Lo cause his death?

A Yes, Sir.

Q@ I believe I asked you this, but T am not sure. .you
testified that there was some barbed wire in the boat, but
did I ask you whether or not the barbed wire wés on the
persoh cr the deceased?

A Yes, Sir, you agked me.
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Q Was it?

A Yes, 3ir.
Q Where was it?
A  Around the neck.

RE-CROSS EXAMINATION

BY ME. BRELAND:

Q Chester Miller?

A Yes, Sir.

Q ﬁhat you saw about that body was a decomposed
condition. You couldn't tell what caused that condition,
could you?

‘A Well, Yes, Sir. It was blown from some kind of
instrument. o

Q It was caused from some outside agency? Would you
say that? That.is all, you can say, is it? |

A  What do you mean, by outside agency?

Q Well, you said a blow or something, isn't that fight?

A It was a bruise caused by some instrument, I would
say. |

Q Then you would say that there was a bruise or some-
thing there?

A VWell, some of'the wounds I.noticed were caused from
some instrument of some kind and some I saw might be some-

thing like from a gun. 58




0-3020 (Rev, i0-6-95}

44A-JN-30112, &62D-JN-30045-FD202

“ontinuation of FD-302 of  TRANSCRIPT-EMMETT TILL TRIAL Sept 1955 .0n Page 102

MR. BRELAND: The Court has alréady ruled on that, .
and we move thathit be excluded. I

THE COURT: The conclusion of the witness will be dis-
regarded by the jury. |

Q Now, what you saw about the condition of that man as
to his head, ‘you couldn't tell whether it-was caused before ‘
or after his death, could you?

A No, Sir.

Q And you couldn't tell whether it Qas caused in a
car accident or otherwise, could you? You couldn't tell
that to.be truthful about ib, could you? You couldn't
tell could you?

A No, Sir.

MR. BRELAWD: That is all. Take the witness.

MR. SMITH: That is all.

{(WITNESS EXCUSED.)
(At this peint in the proceedings, 11:45 a.m., the Court
tock a recess until 2:4% p.m., this date, at which time the

proceedings were resumed.)
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ROBERT HODGES,
A witness introduced for an on behalf of the State,
being first duly sworn, upon his oath testified as fellows:
DIRECT EXAMINATION

BY MR. SMITH:

{) What is your name, please?

A _Robern.Hodges,

Q Where do you live, Robert?

A Down in Philipp, Mississippi.

Q And what county is that you live in?

A Tallahatchie.

Q How oldlare you, Robert?

A Seventeen.

Q Are you a fisherman?

A Yes, Sir.

Q And you live right out on the river, I beliéve.

A  Yes, Sir. |

Q ©Now, Robert, on the last day of August of this year,
of 1955, on the 31st day of August, did you go fishing that
morning?

A Yes, Sir.

Q And I believe you-said that you had set ocut some
lines and went cut to sze them, is that right? |

A Yes, Sir.

G Robert, did anything unusual happen while you were 100
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out Ehere setting out the lines?
" A Yes, Sir. I seen two kXnees and feet.

Q Just describe to the jury and court what you saw
there.

A Well, I saQ right along here, up and down, both of
them (indicating with his hahds) .

Q@ And that would be from the top part of the legs and
knees déwn, is that right? |
Yes, Sir.

And the front part of the feet, is that right?

Yeg, Sir.

Qoo 0w

Robert, where did you find that?

x4

Well, it was about one mile from my house.

Q Which side of the river was it on?

A On the left side going down the river.

0 Would thar be in LeFlore County ox Tallahatchie
County? ‘Was that on the LeFlore County side or Tallahatchie
.side? |

A Tal;ahatchie.

.Q What was the reason for it being there? Was it hung
up or flocating?

A Yes, it was hung up there on a snag‘in the bottom
of the river. - |

0 When you saw those two feet and legs sticking up

bt
<
[
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there, what did you da then, Robert?
A ﬁell. I'héd a few more set out down below there,
and then I went on and run them, and then I came down and
told my Father aboutr it. And then my Father - - -
MR. SMITH: Yo; can't tell what you told your Father.
THE COURT: Don't tell any conversation you might have
had with anyone‘.
Q Then afrer you had run your lines, what did you do?
A 1 reported it to my Father. |
Q Do you know of vour own knowledge what he dia about
ic? |

A Well, he told the landlord that we live with, and

then he reported it - - -

Q0 Who is your landlord?

A B. L. Mims,

" And what time of the morniﬁg was that?
It was between six thirty and seven o‘clock.
In the morning?

Yes, Sir.

P s B A o

Did anybody d¢ anything about that body down there
duringlthe rest of the day?

A Mo, Sir, - - didn't ncbody go down there.

Q Did somebody go down there later in the day?

2 Three men was the only ones that went down there

S S

R
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and there was the Deputy Sheriff.
Q Did they go down there with Mr. Mims or by them-
selves or how? | |
A No, Sir; in B. L. Mims' boat.
Iz that B. L. Mims?
Yes, Sir. |
Who were those men?
Well, the Deputy Sheriff.

Mr. Melton?

» o0 ¥ O r O

Yes, he was one of them; and there waé Charlie. Pred
Mims énd my Father.

Q Do you know whether that was in the Sumner Court
District of Tallahatchie County?

A Yes, Sir, -in the Sumner court District.

Q That is where the body was found?

A Yes, 8Sir,

Q Robert, when youall went back down there, I beiieve
~you took two boats, did you not?

A Yes, Sir.

Q When vyou got back down there, was the body thére in

the same place?

A Yes, Sirx, in the same place. It hadn't been moved

a bitg.,

Q And was it still in the same position?
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A Yes,.

Q When you got down there, tell the court and-jury
what you all did. |
A Well, the first thing we done, one boy went down
there - - - the first thing we done - - the first boy - -
let we see now - - when the first boy went down - - Bo
Mims and Mr. Melton, I think that was the deputy's name,
and Fred Mims -~ - well, they came back to the house aﬁd got
me and'my Daddy, and we went down there at first.

Q And then what happened?

A Well, they brought the rope back there, and then me
and this other boy was in é boat, and Mr. Mgltdn was there,
aﬁd the? had the rope around the boy's legs and theﬁ_they
hung it on there, and they had it on this other boét, and
then they_carried it down the river and took it out. on the
other side there,.

Q How did you'haﬁg_it there?

A Well, they pulled up the river a little ways and
got in unhung, so that they could move it, and then they
got this ropé around the legs, and then we carried it on uﬁ
the river, and then we just come on across and pulled it
over.on the bank in the boat.

Q2 When you pulled it back up the river, did the baody

float?




D300 (Rey 10-6-95)

ominuotion of FU-302of TRANSCRIPT-EMMETT TILL TRIAL Sept_ 1955 .0

oy,

448-IN-30112

, 62D-JN-30045-FD302

. Page

108

A

Q

-was attached

0o ¥ 0O » O

attached to
A

C

member .

again?

L

dictating an

Qo 0O P

attached to

Yes, Sir, I think so.

when you pulled it out on the bank, what if anything,

to the beody?

An iron weight.

Wwhat?

A weight .

What kind of a weight was ic?

A gin fan.

Robert, how was that weight or fan, as you say,

the body?

With a piece of barbed wire.

How was the barbed wire attached to the body?

It was wrapped around his neck, as

best I can re-

Would you remember that fan or weight if you saw it

Yes, Sir, I believe I would.

Will you come around and take a look at this (in-

object on the fleoor)?

It looks like it.

Does that look like ic?

Yes, 8Bir.

And does that look like the barbed

ig?

wire that was
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A Yes, Sir. It locks like it except the mud has
been cleaned off it. |

Q And you say when you pulled it out on the bank that
the bafbed wire was wrapped around the neck of this body
and that it was attached to the fan, 1s that right?

" A Yes, Sir. -

{ And that was serving as a weight for the body, is
that correct?

A Yes, Sir.

- Q bid you have a chance to observe the body the;e

relative to any blows or any wounds of aﬁy kind?

A It was beaten pretty bad in the back.
On the back?. |
Yes, Sir¥ aﬁd hips.
What about the head?

It was also gashed in on the side.

O yr QO B O

What was done with the body then afrer you drug it
out on the bank with that weight?
A Well, this - - -

MR. BRELAND: Your Honor, we want to object to the

statement of the witness that the body was beaten on the
back.
THE CTOURT: You can tell what the condition of the

body was, but not your conclusions as to what caused that.

105
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You can state to the jury what the condition of that

body was with reference to any marks, wounds, or.anything
else that you could actually see. But you can't draw
your own conélusion_as to what might have caused that.

THE WITNESS: No, Sir, I can't.

THE COURT: And you gentlemen (to the jury) will, of
course, disregard that statement made by the witness.

| Q What did ﬁhe marks on his back look like?

A Well, it looked to me like it was blood-shot.

Q Robert, what was done with the body after you ali
pulled it out on the bank with that weight attached to itc?

A Well, they unéonnécted the barbed wire from the
welght. I Believe that was the first-thing. And fhen they
pht the body in the boat, and they got the weight and set
it in the back end of the boat.

2 And where was the boat taken, if anywhere?

A We carried it up to the landing there.

Q 1Is that the landing you normally used there?

A VYes, Sir.

Q And when you got back up there, what did you do
with the body and with that weight? |

| A Well, the undertaker came down - - will you repeat
that? I didn't get that.

Q After you got the body up there in the bhoat, and

-t

-~}
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it was in the boat, what did you do with the body and

‘this weight up there at the landing?

I
I A Well, they just left it in there. And then after
that the ambulance come, or the coach, or whatever you want
E .to call it.
Q Did you stay there until the ambulance came?
E A Yes, Sir..
i ~ Q@ Do you know who the undertaker was that was driving
or coperating with that_ambulance?
g"; , A Chester Miller, I believe his name was.
Q You saw him come there, did you?
A Yes, Sir.
Q And you were theré when he got the body?
A Yes, Sir. | _
Q@ And when the undertaker got ﬁhere, what did he do
with the body? |
| A He put it in a box.
Q And what did he do with the box?
A He set it back in the coach.
Q Now, Robert, did you see anything on this boy's hands
or fingers? | |
. _There was a ring. .
o Q¢ What kind of a ring was 1itc?

A A silver ring.
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Did you examine that ring? Did you loock at it?
No, Sir. I didn't get close to it.
Would you recognize it if you saw it again?

Q
a
Q
. A I might.
Q There is a ring, Robert, that has engraved on it
19

"May 25, a3" and the big initialsl"ﬁ. T.". Do you re-
cognize that as being the ring that was on the finger of
that bodf?

A It locked like it. I didn't get close enough to
see the initials.

Q But that looks like the ring though?

A Yes, Sir.

2 Who took charge of this weight out there,.Robert?

A Wﬁo was in charge of ic?

Q Yes. Who took charge there and took it away from .
there?

A There was some sheriff - - I forgot who it was - -

from Greenwood. 1 can't remember his name.
Q Was it Mr. Cothran, if you know?
A It could have been. I don't_remembef.
MR. SMITH: Take the witness.
MR. BRELAND: No Questions.

i (WITNESS EXCUSED)

LS B
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B. L. MIMS,
A witness introduced for and on behalf of the State, being
first duly sworn, upon his oath testified as follows:

DIRECT EARMINATION
BY MR. SMITH:

Q@ You are Mr. B. L. Mims?
AI That's right.
Q And I believe you spe;I'that M~-I-M-S, is that
right?
Yes.

Where do you live, Mr. Mims?

About five miles north of Philipp.

A
Q
A
Q Is that in Tallahatchie County?
A Yes, Sir.

Q

And I believe you live right down there, right at

the river, is that correct?

That's right.

And that is the Tallahatchie River?

Yes, Sir.

Lo R o B

Mr. Mims, do you recall the occasion back on August
3lst, 1858, when a body was foundidown there at the river
near your home?

{ A Yes, Sir.

Q Who notified you about that fact?
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A It was 6nelof these boys on the place there. I am
not sure exactly who did notify me about it. But somebody'
rold me about it. |

¢ And you then called the officefs about it, is that
righté
Beg pardon?

Did you call the cfficers?
No, Sir.

You didn’t call them?

w0 » 0 P

No, Sir.
Q Mr. Mims, 1 believe someone down there did notify
Lhem, is that corfect?
- A Yes, Sir; that's right.

Q pid you go down there to the river after you heard

A 'qu; Sir.

Q When was the first time vou saw this body?

A I went down the river. I used my cutboard motor and
boat, and I went down the river to look for him, and we
found him.
Who was with you at thaﬁ time?

Deputy Sheriff Garland Melton.

LY ©

Was there anvone else along?

o

Yes, Sir. There was tweo men behind us in another

111

. about this? : : - '
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boat .

Q Who were they?

A Well, my brother Fred Mims, and Robert Hodges.

Q. Will you just desqribe what you saw when'ycu gof
there? |

A Well, we saw a pérson - - from his knee on down
and including his feet - - we saw that sticking up above

the water. And we could tell by looking at it that it was
a coléred person. That is all we could see, just from the
knee on down, both knees.

Q Why was that body there? Was it hung up, or
floating or Qhat?

A Yes, Sir, it was hung. It was hung.

Q Then what did you and the others do“relétive to
that body?

A ﬁell, we went up there and looked at it, and we de-
cided that we was going to have to have a rope in order to
unhang him. And so we sent one of the boats back after a
1line and to bring it down so that we could unhang the body.

Q And ther you got the line, what did you do?

A Well, we tied it on the feet and then pulled the feet
together. We tied it around the ankles and then pulled it |
loose from the bottom.

Q When you pulled it loose, did the body tloat there
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.in the water?

A Well, I am not sﬁre about that. I wouldn't say it
did fleat, and I say that because the depﬁty was there in
the front end of the boat holding on to the line. 2and I
didn't notice whether there was any slack that was loose
enough for the body to be floating there or not. I didn't
notice that.

Q What did you all do then with the body?

A We towed it downstream to a shaliow bank there and
then we landed there and pulied the body out.

| Q Then was there anything attached to that body?

-Yes,'éir, there was.
What was 1it?
It was a weight, part of a gin fan.

would you recognize that fan if you saw it again?

oo o o» 0O W

Yes, Sir, I believe I couid. _

0 Would you come afound here and look at this fan here
on the floer?

A Yes, Sir.  (The witness observed the object). I
think that is it. |
Is that 1ir?
1 believe it is, Yes, Sir.

It looks like it, does it?

HOO P O

Yes, Sir.
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| Q Now,Jhow was that fan attached to the bbdy?
A It was tied around his ﬁeck and then it was around
the fan.
Q It was Cied with what?
A A piece of barbed wire.
Q When you all got it out there on the bank, what did

~you do then?

A

The Deputy Sheriff disconnected the weight from the

body there when we pulled it out,

Q

A

we had there

And what did you do with the body and the weight?
We pulled the body over there in an extra boat that

to tow him back in, and we put the weight there

in the boat also, in the same boat.

Q
2

And then what did you do?

Then we connected it on behind my boat and towed it

upstream to the landing.

Q
A

And then what was done with the body?

We pulled the boat out on the bank about fifteen

steps, I would say, from the water. And that is the way

it was when I left. 1 didn't stay there but a little

while afrer that.

Q

You are familiar with the river and the land and. so

forth down there in that section, are you not?

A

Yes, Sir.
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Q And I believe you are a landowner down there, is

that right?

A A renter.

Q At the place you found that body, will yoﬁ state to -
the jury and to the courxt whether it was on the Tallahat-
chie Ceunty side or on the LeFlore County side of the
river? -

A Well, I am not sure about how the line goes thefe.
I understand the river is not exacrtly the way the line is.

v But I would guess it was in Tallahatchie County.

Q@ And would that be in the Second Court District of
Tallahatchie County or the Sumner Court District?

A Yes, Sir.

MR. SMITH: Take the witness.

MR . CARLTON:  No questions, Your Honor.

(WITNESS EXCUSED)

* Aok ok
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GEORGE SMITH,
Recalled as & witness for and on behaif of the State, having
been duly sworn, upon his oath testified as follows:
REDIRECT EXAMINATION
BY DISTRICT ATTORNEY CHATHAM:
Q Is that Mr. George Smich?
A _Yes; Sir.

Q Mr. Smith, what official position do ydu hold in
LeFlore County, Missiséippi? |
g” )y ' AI Sheriff.

Q How long have you held that positién?

A Four years.

Q As Sheriff 6f LeFlore County, Mr. Smith, I want you
to tell the court and jury whether or not during the period
beﬁween August 28th and August 31st,'1955, you had occas-
ion to investigate the death and disappearance of Emmett
.Till?- |

A Yes, Sir.

¢  And during that investigation did-you héve an oppor-
tunity ﬁo talk to the defendant, Roy Bryant?

A Yes, Sir.

MR. BRELAND: -Now, if the Court please, we are going
I+ to interpose here the same objection ghat we did before

the preliminary examination of this witness, for two

MmE aewR LI AN NN W N aEm W AW G GEN O ERT R cRT
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reasons.
And the first reason is that it is hot shown here
in the preliminary eiamination that any statement incrim-
ihating this defendant waé freely and voluntarily made.
And that has already been decided by the Supreme Court
of Mississippi. And if they are going to ask any additionél
questions to qualify the witness or any statemeqt that he
might have made, then that should be made or done in the
_absence of the jury.
THE COQRT: Suppose you go ahead and ask your questions,
Mr. Chatham. The objegtion at this time will be overruled.
Q Mr. Smith, where was Mr. Bryant when he made the
statement to you?
A In my car, sitting there in front of his store, in
Money, Mississippi.
Q And on what day of the month of August was that?
A It was Sunday afterncon, August 28th.
Q Sunday afternoon, August 28th?
A Yes, Sir.
Q Were there any other persons present at the time Mr,
Bryant hade the statement to you?
A No, Sir.
T Q Now, before making any statement to you at that time,

Mr. Smith, did you threaten or intimidate Mr. Bryant in
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order to get-him to make a statement?

A No, Sir.

Q Did you offer him any hope of.rewafd or immunity
from prosecution? 'Did you promise him any reward for making
any statement to you?

A 1 did net,

Q And was the statement freely and voluntarily méde
by him to you?

A Yes, Sir.

¢ I wish now, Mr. Smith, that you would-pléage tell
the jury what your conversation was with Mr. Bryant at thatl
time in regard to the disappearance or murder of Emmett Till.

MR. CARLTON: We object, Your Honor.

THE CQOURT: The objection is overruled.

MR. CARLTON: We want to renew cur objections at this
time which we made earlier during the preliminéry examin-
ation of this witness and for the same reasons that we

stated then.

" THE COURT: Let the record show that the objections of

the defendants are renewed at this time as they were stated

in the preliminary hearihg made this morning relating to

the same matters, and that the objections are now renewed

at this time as they were given this morning.

MR. CARLTON: And if the Court please, the defendants
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would like to object further on the grounds that the

corpus delicti has not been definitely established.

THE COURT: The objection is overruled.

Q Mr. Smith, go ahead and tell about the statement

that Mr. Bryant made to you that Sunday afternoon.

A Well, 1 just asked him about it.
Q What did you ask him?

A I asked him about going down there and getting

that little nigger.

Q Will you please go over that again?

A T asked him why did he go down there and get that

little nigger boy, and he said that he went down and got

him to let his wife see him to identify him, and then he

said that

said that

she said it wasn't the right one, and then he

‘he turned him loose.

Q And where did he say that he turned him loose?
2 He said right in front of his store.

Q Did he say that he went down to Mose Wright's house

to get him?

question.

MR. BRELAND: We object, Your Honor. That is a leading

THE COURT: I don't believe there has been any test-

{ imony in that respect.
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Q Did he tell you where hé went Lo gét Emmett Tili?

A To Mose Wright's. |

¢ And when you drove up to Roy Bryant'é stofe in
Money that Sunday afternoon, was the store open?

A No, Sir.

Q Where was Mr. Bryant at that time?

A He was asleep in back of the store.

Q And what time of the day was that?

A It was around two o'clock approximately.

- ) Q Did he offer any explanation to you at that time
ﬂ as to why he was asleep? '
MR.'BRBLAND: We object to that, Your Honor. That has
nothing to do with the case at all. \
THE COURT: The objection is sustained.
Q Did he say where else he had been the night before
other than going down to Mose Wright's house?
A He said he went to some of his people - - I don't
remember just who he said now - - and he said he played
cards there the rest of the night.
Q He said he pléyed cards the rest of night?
A Yes, Sir.

MR. CHATHAM: Take the witness.
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RE-CROSS EXAMINATION
BY MR. BRELAND:

Q Mr. Smith, how long have you lived in the Greenwood
neighborheod?

A Since 1%21.

Q And did you live in the city during that time or out
in the country'around Gféenwood?

. A I lived in the city since '28.
Q¢ And prior to 1928, Qhere did you live?
A Well, I lived around Crahen or Moorhead (?), and
1 was there for about five years, and then I was at Minter
City for two years.

Q And_you_have been Shériff of that County for the
past four years, is that right? |

A Yes, Sir.

Q And bf virtue of being an officer of that County,
you got over the County very much during your administration,
is that right?

A Yes, Sir.

Q And during that period of time you got acguainted
with Mr. Roy Bryant, did you?

A Yes, Sir.

Q And of course, Mr. Roy Bryant was acguainted with

you?
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A Yes, Sir.
Q@ And you were all friends, is that right?
A Yes.

0 And you trusted him about matters, and he trusted you

about matters, isn't that rlght°

A I hope so;  Yés, Sir.

Q Now, in this last summer, in the last primary. you

ran for representative in LeFlore County, dadn't you?

MR. SMITH: We object to that, Your Honor. That has

o nothing to do with this at all. .
THE COURT: The objection is overruled.
Q That is correct, isn't it?

A That is right.

Q And Mr. Roy Bryant supported you for that office,

didn't he?

A Well, I hope so.

Q But you understood that he supported you, isn't that

Crue?

A Well, I didn't make any campaign for it, but if he

did, 1 appreciated it.

O Butr if you rhought that you were his friend,

you expected it, didn't you?
? A I hope he did.

C And you believe he did, isn't that true?

then
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A I am not going to doubt it,.no,'Sir.

Q And when you went up to Money that afternoon, when
yoﬁ went up there and went to his store, he was asleep back
there in his living gquarters, and you awékened him up or
had him waked up, is that right? -

A Yes, Sir.

Q Were_thé other members of his family, the other

members who were there, were they awake?

A I don't think anyone else was there but he.

Noone was tChere but he?

That's right.

.Wasn't his wife there?

I didn't see her.

Did you see the little children?
No, Sir. |

Did you see anybody else there at all?

O OP OO O PO

Yes, Sir, 1 saw some others. They came there when
we-were there.
Q Pid vyou see his Mother?
Mo Sir.
Who did you say you saw?
Some others.

Where they friends of hisg?

roO P O W

Ho, 8ir; relatives.
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I Q0 And they were there in the store at the time you

wefe there, were they?

A When I was talking to Roy,  they were there in the
store. |

¢ And they were there when you got there?

A No, Sir. They followed me up.

Q But they were there before you tock him out to your

car to talk to him, is that.right?

A I guess they was.

Q And you requested him to go out to your car where
yvyou could talk to him in private, is that righg? |

A Mr. Cothran told -him to go out there, that I wanted

‘to talk to him.

Q Was Mr. Cothran in the car when you talked to him?

A  No, Sir.

Q Then Mr. Cothran stood aside there and was not present
when you talked to him?

A No, Sir.

Q It was just you and he there together, is that right?
A That is all, sir. | |
Q in other words, the purpose of that was so that you
could talk to h;m confidentially and privately, isn't that
right? _
A Well, T went-up there tdﬂ#eewwhat.l could do about
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this trouble.

Q But the purpose of that was so that you could talk
to him in private away from.anybody else, even away from -
members of his family or relatives, and even your députy
sheriff, isn't that right? |

A Well, they didn't come out there.

Q But you asked ﬁiﬁ to come out there for ﬁhat pur-
pose, didn't you?

A Yes, Sir.

Q And of course,lhe left the impressionlthat he Qas

ageing to talk to vou confidentially, and you left that im-

. pression with him, isn't that right?

A Well, 1 asked him about the trouble down there.

Q Now let's go further on that - - when you asked him
to come out there, when you said that you wanted to talk
to hih, he naturally got the impression that you wanted to
talk to him coﬁfidentially, isn't that right?

In other words, when he came out and got in the
car with you alone, you closed the door of the car, and you
were both alone in there, isn't that right?

A Well, I imagine that is right.

Q And that was so that you could talk to him there
confidentially, isn't that right?

| A Well, he came out to talk, Yes, Sir.
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) Q And you talked to him alone and separate from his
I kinfolks and also separate from your deputy sheriff, isn't
! that right?
A Well, they was standing off to the other side there.
Q But they were not within hearing distance, were they?
A No, Sir. |
Q And what was said there in the car was just between
you and Roy Bryant, isn't that right? Just between you |
two?

I A That right, Sir.

pr—

'Q Now, Mr. Smith, when you came up there to see Mr.

Bryant, and he came ocut to your car and got in the car, and

you got in the car with him there, you didn't tell him that
you had come up there to arrest him, did you? |
| ‘A Not at that particular time.
"Q And you didn‘'t mention that fact at all, did you?
A HNot right then,
. O I mean, until he made that Statement to you, isn't
that right? |
- A Well, my general purpose was to go up thefe angd
arrest him. _
Q But you didn‘'t tell him that, did you?
[ A Well, not to come on, no, not right then.

Q And you didn't have a warrant for him, did you?
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A Not at that time.
Q Did you tell him that you were investigating the
case for the Sheriff's Office? |
A Yes, Sir - - well, he knew that.
d I am asking you if you told ﬁim that?

A T wouldn't say that I told him exactly that.

Q But you went up there that afternoon as far as
appearances were concerned, and as far as a reasonable
man would think, where he might have been concerned, you

went up there just as a friend to talk privately with him,

isn't that right?
| A Well, I got him in the car, yes, Sir.

Q0 Of course. And you didn’'t tell him that any state-
ment that he might make to you anywise incriminating him |
might he used against him did you?

A There wasn't no statement hardly made, Mr. Breland.

But you didn't tell him that, did you?
No Sir, 1 did not.

And did you later arrest him?

Q

A

Q

A Yes, Sir.
Q0 Did you tell him that you were arresting him?

A Yes, Sir.

Q Just what were the words you'said?

A I told him I was going to have to arrest him and
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take him in, and he asked mé to let him go in and put on

some clean clothes; which he did.

Q did vou tell him what you were arresting him for?
A I told him what I was arresting him for, ves.

Q0 And you tock him right on to jail in Greenwcod, did

Enuwalmn of FD-302 of
you?

A A few minutes lateyr, yes, Sir.

Q In other words, you waited for him so that he could
dress and change clothesg?
5 A Well, he waited on some customers and so forth

first.

Q And you didn't have him in handcuffs or anything like

that?

A No, Sir.
' ' Q You just took him along wiﬁh you to Greenwood and
put him in jail, is that right?
| : A Yes, Sir.
Q And he sﬁayed there in your jail from that time on
until he was brought to Tallahatchie County, is that right?
A Yes, Sir. |

MR. BRELAND: That is all.

( REDIRECT EXAMINATION
BY THE DISTRICT ATTORNEY:

Q0 Mr. Smith, the town of Money is in LeFlore County, 128
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isﬁthgt right?

A Yes, Sir.

Q How long has Mr. Bryant been in business at Money,
to your knowledge? |

A Approximately - - I don't know exactly, but I .
wouldn't say not over two years, I don't-think.

Q And during that time you became acqﬁainted with
him and he with you, is that right?

A Yes, Sir.

~Q And when you talked to him on this particular Sun-
day afternoon, he knew you were éheriff of LeFlore County,
is that right?

A That's right, Sir.

0 After he made thé statement to you that he did go
down there to Mose Wright's house that night and got Emmett
Till, and then he found out he was the wrong man - - -

' MR. WHITTEN; I don't believe any of that part was
testified to, Your Honor.

THE_COURT; i think it was. Go ahead, Mr. Chatham.

Q (Ceontinuing} - - - and found out that he was the‘
wrong boy and then put him out of the car and released him
where did he say that he released him?

A  There in front of his store.

Q And his gtore is in the town of Money, is that

right?
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A Yes, Sir.-

Q Do you know how far that point would be from Mose
Wright's house where he had gotten him?

A  Approximately three miles, something like that.

Q D;d he offer any explanation to you at that time
as to why he did not carry the boy back home when he found
out he was the wrond boy?

A He said he figured he knew the way back.

Q MR. CHATEAM: That is all.

MR. BRELAND: Now, if the Court please, we move to .
exclude this witness' testimony with:reference to tﬁat
statement. And any confession or statement made by Mr.
Brfant to the Sheriff at that time would not be admiss-
able, because it has beén shown that any statement he did
make was not made free and voluntarily to-the Sheriff, and

he was not properly advised of his rights.

THE COURT: That motion will be overruled. The witness

was the Sheriff of Tallahatchie County, and as such, it was
his duty to investigate any aﬁd all crimes and alleged
crimes.

MR. CHATHAM: I believe Your Honor used the word
"Tallazhatchie" County, but I believe you meant to say

LeFlore County.

THE COURT: Yes - - excuse me - - I meant to say he was
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the sheriff of LeFlore County.
MR. CHATHAM: That is all we have for this witness.
{WITNESS EXCUSED)
MR. BRELAND: Your Honor, we don't like to be repetit-
lous butlthe'District Artorney in propounding guestions to
the witness used the words or name "Emmett Till". And there
has been no evidence here to show that either party knew -
the name of Emmett Till at that time.
THE COURT: It is the Court's recollection that Emmett
Till's name was mentioned in direct examination. |
MR. BRELANﬁ: Then we would like to call Mr. Smith

back to the stand, if you please.

GECRGE SMITH,
Recalled as a witness for further cross examination by the
defense, having been duly sworn, upon his oath testified
as follows:
RE-CROSS EXAMINATION
BY MR. BRELAND:

Q 1If we understand your testimony correctly Mr. Smith,
you asked Mr. Bryant at that time why he went down there
and got that little ole boy, and you just asked him about
a boy, and you didn‘tJmention the name “Emmett Till*, is
that right?
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A T didn't know Emmett Till's name at that time.

Q And so far as you know, neither did Mr. Bryant?
A No, Sir, 1 don't know tha; he did.

MR. BRELAND: Now, if the Court please, we ask that

his restimony be excluded.

REDIRECT EXAMINATION

BY_THE DISTRICT ATTORNEY:

Q_ Mr. Smith, on that Sunday afternoon when you were
talking to Mr. Bryant, and he told you that he had found
out that the boy he had gotten from the house of Mose
Wright was the wrong boy, and he said that he had released
him after that, where did he say he released him?

A In front of his store.

MR. BRELAND: That is repetition, Your Honér.

THE COURT: That question was asked before.

MR. CHATHAM: But before_when I guestioned him about
this, I used the words "Emmett Till" and that ié what they
objected to. Apd I am just going back to the testimony

about the boy that was taken cut of the house and later,

‘80 he said, he was released. 1 am just clearing that up

as far as the testimony is concerned.
THE COURT: That 1s correct.

MR. CHATHAM: And I would like for the rest of his

135
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'Q Greenwood, LeFlore County, Mississippi?
A Yes, Sir.
Q How long have you been in that County?
A Thirty years.

Thirty years?

O

Yes, Sir,

'Q And during the past four years, have you Sccupied

any official position in that County? _ ‘ L ' 5!

A 1 have. ' o ' iée

g Q and what was that position? ' i

A Deputy Sheriff.

Q' You were a deputy under Sheriff Gecrge Smith, is iﬁ

that right? ' _ j

AI Yes, Sir. | ‘ i

Q Were you serving in that capacity during the month !
of August, 19587

A 1 was.

Q As Deputy Sheriff working under Mr. Smith, did you
have occasion to assist him in.investigating the déath or

disappearance of a negro boy by the name of Bmmett Till?

A Yes, Sir.
Q And- in your investigation, did you have occasion to
} talk to Mr. J.W. Milam, cne of the defendants in this case?

A Yes, Sir.

d
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Q And when was it that fou talked to him, Mr. Cothran?
A It was 1n the LeFlore County jail.
Q You talked to him in LeFlore County jail?
A Yes, Sir, |
Q Do you remember how many days after the body was
found it was that you talked to him, or was it before that?
.A it was after the boy had disappeared, but it was
after he was placéd under arrest for tﬁe commission of an
~alleged c¢rime.
Q Who was-present when you had this conversatibn with
Mr. Milam? ‘
A No cne but him and myself.
Q And you say.that was in the LeFlore County jail over
in Greenwood?
A Yes, Sir.
Q Did you offer or promise Mr. Milam any reward for
making a statement to you?
A He didn't make a statement.
. Q But you say you talked to him?
A . Yesg, Sir.
Q¢ And in that conve;sation-you had with him, ﬁe did
make a statement, isn't that right?
A That's right.

Q Before that statement was made, did you offer him
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or promise him any reward or hope of immunicy afterQards
if he woul& méke any statement o you?

A No, Sir.

¢ Digd you threatén him or intimidate him in any way
at any tiﬁe in order to get him Lo make a statement to you? |

A No, Sir. |

Q Was any statement made to you on that day in the
LeFlore County jail by Mr. Milam?

A Yes, Sir.

Q And was the statement wade to you on that day, at
that particular time, freely and voluntarily.made?

A Yes, Sir.

0 Mr. Cothran, will you tell the Court in the absence
oﬁ-the jury what your conversation was at that cime with Mr.
Milam?

A 1 asked him if they went out there and got that boy.

Q When you said "they", did you call them by name?

A I didn't call anyone by name. I just asked if they
went out and got that boy. And then he said, yes, they had
got the boy and then turned him loose at the store afterwards;
at Mr. Bryant's stbré.

Q Did he say why they turned him loose there?

A He just said that they breought him up there and’

talked to him, and then they turned him loose.
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Q Did he say why he went down to get the boy at Mose

Wright's house in the first place?

A No.

Q Did he cffer any explanation to you as to why they
didn't carry the bov back down to Uncle Mose's house after
thac?

A I didn't ask him.

Q And he didn't offer any explanation to you about
that?

A  No.

ME. CHATHAM: I believe that is all.we have in

qualifying the witness for the State.

CROSS EXAMINATION
BY MR. CARLTON:

Q Mr. Cothran, give to the Court the exact language

of the guestion which you asked "J.W." on this occasion?

A I asked him if they went out and got that boy, out

at Mose Wright's house.

Q Then you said, "Did they go out and get that boy

from Mose Wright's house?™
A I just said "Did you all".

Q And what was his exact answer o you?
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Q And when he said, yes, but they put him out there
at the store, did he =say who put_him out at ;he store?

A No, he didn’'t say.

Q And when he gave his answer to you, did he say “They"”
or "We»?

A I don't remember whether he said "We" or "They".

Q Now who was present when you had this conversatioh
with Mr. Milam?

A Yeou méan when I talked to Mr. Milam?
Yes, Sir. Who was present at that time?
Nobody but me and him.
Was Roy Bryant presént?

No.

o e =

Mr. Cothran, you were a candidate this year for
Sheriff of LeFlore County, isn't that right?
A That's right.
Q And Mr. Campbell, a brother-in-law of Mr. Milam down
there at Minter City, supported you in that campaign for
Sheriff, isn't that true?
A I think so.
Q And Mr. Milam supported you in that campaign, isn't
that truye?
{ A I think so.

Q .And the there was & brother over at Itta Bena who

.
ey
L
o
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supported you, isn't that righe?

A

Q

I think so.

In fact, the entire family supported you in your

campaign for Sheriff, isn't that right?

A

Q

A

Q

I believe they did.
And you are a good friend of that entire family?
Yes.

And you no doubt believe that they are all good

friends of yours?

oo P O W

Q

Yes, Sir.

And you knew J. W. Milam bhefore that time, did you?
Yes, Sir.

And you all were good friends in the past?

Yes, Sir.

Did you know that any statement he might make to you

would be used against him?

A
Q
occur?
A
Q
disappeared
{ o A

o

No, S8ir.

And on what day did this particular conversation .

It was on Monday.

Then it was on Moanday, August 29%th, after the boy had

and before the body was found, is that right?
Yeas, Sir.

My . Cothran, do remember the occasion about a
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week ago wheﬁ you conferred with Mr. Breland, Mr. Henderson,
and Mr. Kellum,land myself, and also Mr; George Smith, when
we were all together over there in the office? ‘ |

A T do.

Q And on that occasion, Mr. Ccthran, did you not make
the statement to us that you had never talked to "J.W." at
all about this and that he had never made any statement
about it?

MR. CHATHAM: If the Court please, this deesn't go iﬂtc
the admissability of the statement.

| 'THE COURT: No, it doesn't; but it is all right to ask
it now. _

MR. CARLTON: Well, we will héld that_for now. But Qe.
will object to the admission of tﬁis testimony and this ’
alleged admission on the grounds that it was not freely
and veluntarily made, and that if any statement was made,
it was made under improper circumstances Qithout the de-
fendaﬁt being properly advised of his rights. And we say
that it is inadﬁissable for that reason.

And we also have a further objection to this wit-
ness's testimony at this time on the grounds that the corpus
delicti has not been proven, and that there has been no
showing whatsoever in the record that the body taken from

the Tallahatchie River and alleged to be that of Emmett Till,

’
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that the death of that body was caused by any c¢riminal
agency whatsoever,
THE COURT: The objections will be overruled. Let the
jury come in. |
(The jury returned to the courtroom, and the proceed-
ings continued with the jur? present . )
Q 1Is this John Ed Cothran?
A Yes, Sir.
Mr. Cothran, where do you live?
Greenwoad .
Greenwood, LeFlore County, Mississippi?
Yes, Sir.
How long have you lived in LeFlore County?

Thirty years.

O r 0O P 0O P 0D

What, if any, official position have you held in
that county dﬁ?ing the past four years?
| A. Deputy Sheriff,
Q Deputy Sheriff?
A. Yes, Sir.
Q And you have been a deputy under Sheriff Gecrge
Smith, is that right? | |
A Yes, gir.
i - ' Q In your capacity as Deputy Sheriff, I want you to

tell the Court and jury whether or not in the latter part
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of August, 195%, .you had occasion to investigate the
murder or disappearance of Emmett Till?
A T did.
Q And in that investigation, did you have occasion to

talk to J. W. Milam, one of the defendants in this case?

A Yes, Sir.

Q Where was he when you talked with him?

A In the LeFlore County jail.

Q Do you remember the day of the week it was that you
o talked with him?
o A Monday.

Q You talked with him on Monday?

A Yes, Sir.

Q And had he been arrested that day or was it the day

before?

A That day.

Q@ Who was present in the jail, Mr. Cothran, when you
talked with him?

A No one but he and myself.

Q Now, before he made any statement to you, and before
you asked him an; questions, did you threaten him or intim-
idate him in any way in order to compel him or force him to
»tf 1 make any statement against his will?

A No, Sir.

142
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C You did not?

A No, Sir.

Q And before he made any statement to you, did you
promise him any reward or hold out any hope of immunity
for him if he made any statement to fou?

A No, Sir.

Q And was any statement that he made to you in the
jail at that time on that Monday; was. that statement freelf
and voluntarily made? o

' A Yes, Sir. _

Q Now, will you tell the jury, Mr. Cothran - - and
speak out so the last man sitting over here on the back
row can hear you, Qill you state what you had ko say to
"J.W." that day in the jail and what he had t¢ say to you . .
in regard te the murder of Emmetr Till?

A I agked him if they went out there'ahd got that
little boy and if they had done something with him. And he
said-that they had brought him up there to that store and

turned him loose, there at Roy Bryant's storxe.

Q Did you say they went and got the boy, or did he say

we went and got the boy?

A I don't remember whether he said "we® or *I*. 1

wouldn't say for sure.

Q Did he say where they got the boy?
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A
| 0
l house?

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

' Q
A

Q

that right?

A

(o 0

house te Mr.

when they went out and got him?
the hour that he got him from Uncle Mose's house>?
what he or they did with the boy after they got him from

¢ld man Mose's house?

and then they let him go.

Over at Mose Wright's.

He told you they had gotten the boy at Mose Wright's

Yes, Sir.

Did he say what time of the night or morning it was

No, Sir.

Do you remember whether you asked him specifically

No, Sir.

What did he say, Mr. Cothran, with reference to

He said they brought him up there and talked to him,

Where did he say they brought him to talk to . him?
Up to Mr. Bryant's store. |

Where is Mr. Bryant's store?

In MOney, Mississippi.

And Money is in LeFlore County, Mississippi, is

Yes, Sir.
De ycu know about how far it is from Uncle Mose's

Bryant's store at Money?
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I would say arcund three miles.

Q BHow long did they say they kept him up there before

they released him?

A IHe didn't say.

Q

Did he offer any explanaticon to you as to why they

didn‘t carry the boy back home, back down to Uncle Moseé's

house?

A

Q

night afrer

versation

you well?

A

Q

]

Q
A

Q

NQ, Sir.

Did he tell you where he spent the rest of the

cthat?

He told me he went home.

He said he went home after that?

Yes, Sir.

Do you know where he was living at that time?
No, Sir.

How long had you known Mr. Milam prior to this con-

you had with him?

A

Q

A

Q

I imagine around a couple of years.

Would you say that you knew him well and that he knew

¥es, Sir, I knew him.

So that, at the time you were talking to him in the

jail there in regard to this alleged crime, he knew you

were 3 deputy sheriff of that county under Sheriff George

145
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Smith, 1s that right?

A Yes, Sir. .

0 .And I believe it is the fact that you arrésted him
and brought him to jail, is that correct?

A Yes, Sir.

Q Now, Mr. Cothran, in'your further investigation
of this alleged crime, did you gé down to the point on the
Tallahatchie River between Philipp and Masel where the
body was found? |

A Yes, Sir.

G And that was a body said to have been the bedy of
‘Emmett Till, is that right? | |

A That's right.

Q wWhen did you go down there?

A It was on Wednesday morning about - - around ten:
¢'clock.

QI Then that would have been Wednesday morning, August
31lst, is that right?

A Yes, Siri

Q And it was this year, 195572

Yes, Sir.

Q And you say that was about ten o'c¢lock in the

f.( i morning? .

A  Yes, Sir.

,
'_J
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Q And what was the occasion for your going toc that

particular place? In other words, did you receive some

message to go there or some request?

A Yes, Sir.

Q Do you remember who made that request of you or the

sheriff?

A Mr. McCool, the office deputy, called me and told

me - - -

MR. BRELAND: We object to any conversation, Your

Honor.

THE COURT: Don't'repeat any conversation.

Q

But you did receive a request from someone in the

sheriff's office to go to that place there on the Talla-

hatchie River between Phillip and Masel, is that right?

A

Q

O P O P O

Yes, Sir, -that's right.

And did you there immediately?
Yes, Sir.

Who went there with you?

My . Weber.

And who is Mr. Weber?

A deputy sheriff.

Did you stop on the way there anywhere between

i * OCreenwood and the point of your destination?

A

We did.

147
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Q Where did you stop?
A At Mose Wright’s.
Q Was Mose at home?
A Yes, Sir. He was picking cotton.
Q¢ And did you pick him up?
A Yes, Sir.

Q And Qhere did you and Mose and Mr. Weber go afrer
that?

A We went up on the Tallahatchie River, up on the
other side of Philipp. -_ |

Q ﬁhat did you find there when you got to that part-
icular point on the rivef?

A Ve found a body that they had taken out of the
river.

¢ and where was the body when you and Uncle Mose
first got there?

A It was laying in a boat there at the edge of the
river.

Q@ And where was the boat? Was it in the water or cut
on the bank?

i A On the bank.

Q Do you remember who else was around there assisting

in getting the body there in the boat, and the details

connected with it?

[ed
[£iY
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A Well, Mr. Scrider was there, the Sheriff. And there
was several people around there. There was Mr. Smith, He
was over there. And I don't know just who all was there.

There was several more.

Q Was there a number of your people around there?

Yes, Sir.

h-J

Do you recall the negrc undertaker at Greenwood?
Chester Miller?

Yes, Chester Miller?

Yes, Sir.

Was Chester there?

Yes, Sir.

Was he there when you first got there?

No, He came right after I got there.

And did he have his funeral coach with him?

o0 o » O » O r O ¥ 0O

Yes, Sir.
Q And I beliévé you said that boy was in the boat when
you first got there, is that right?
A Ygs, Sir.
Q And how long was it after you got there that the
body was remcved frowm the boat?
A ©Ch, I imagine around twenty minutes, maybe more or
i maybe not.

Q What did they do with the body after it was taken
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out of the boat? How did they handle it?

A They tock some big brown wrapping paper and put it

a around the body and then put it in a casket.

Q When you first saw the body there, was it lying on

its back or face down?

the boart?

A On its face.

And was it turned over before it was taken out of

Q

- A Yesg, Sir.

Q And then what was done with the body;'John E4d?

A It_was put in a casket.

G Was the casket out on the bank?

A Yes, Sir. |

C And who was supervising that? Was it Chester Millgr?
A Chester Miller. He was the one that handled him.

€ And he was the undertaker there?

A That’s right.

Q Now, in the course of Chester and those who were

assisting him in removing the body frdm the boat and putting

1t in the

casket, do you recall seeing a ring on the de-

ceased's finger and seeing that ring remcoved from his finger?

the general description of it?

A Yes, Sir.

Q Do you remember generally what kind of ring it was,
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A Yes, Sir. It was a - - it looked like a home-made
ring.
‘ Q Was it silver or gold?
‘A It was silvér locking.
Q

Did it have any marks or identification on it that

you remember?

A

it was.

A

Q

fore it was

O o O

Yes, Sir.

aAnd what were they?

1843 was the date.

1943?,IDid it have any other marks?

Yes. It had May - - I don't vemember just what date

Did it have any initials on it?

L. T. |

Did you see that ring on the deceased's finger be-
taken off his finger?

Yes, Sir.

And who took it off his finger?

This Miller's helper.

Do you know whether that was Chester's boy or not?
I think his name is Simon Garrett.

Did you see Simon when he took the ring off the .

{ . deceased's finger?

A.

Yes, Sir.

i

1.n

IJ-
|l.
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off the bodyf

When did you

155
Q what was done with that ring after Simon took it

A

I o I e LY

- Q

A

OO OP OO r 0

Q

He géve ie tq Mose Wright.

Do you know what Mose did with it?

Yes, Sir.

What did he do with it?

ﬁelcarried'it to his house.

Did you see the ring at any time thereaffer?
Yes, Sir. |

How long was it after that when you saw it again?
see it égain? i

He gave it to me as soon as that boy looked at it.
How is.that?

He gave it back to me there at his house.

Did you go with him back to his home?

1 carried him back down there.

You didn't drep him out there at Money?
No. 1I carried him out there.

And when you took him back home, he returned that

same ring back to you?

since?

A

Q

Yes, Sir.

And have you had that same ring in your possessioh

A Yes, Sir.

[
1

n
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Q@ I will hand you this ring, Mr. Cothran, and I ask
you if you can identify it as the same ring that was taken
froﬁ thé body there at that point on Tallazhatchie River on
rhe day that vou went over there? (A xring is shown to the

witness.) -

A It is.

Q And have you given anybody else possession of that
ring since you have had it?

Nobody but you.
Nobody else except me?

That's riéht. .. N

o ¥ OO »

Now, you were speaking from your recollection a few
"minutes ago when 1 asked you what marks of identification
were on the ring. And for the purposes of the record now,

and for the benefit of the jury, I would like for you to

read what marks, or initials, or figures are on that ring.

A {Reading) “ng 25, 1943." And then right under
that it has got "L.T.". |

Q The initials "L.T."?

A  Yes, Sir.

MR. CHATHAM: If the Court please, we at this time will
offer this ring in evidence as Exhibit 1 to the testimony
of Mr. John Ed Cothran.

THE COURT: It will be received in evidence.
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(A ring was tagged and marked as Exhibit 1 to the
testimony of Mr. John Ed Cothran by the reporter.)
QD Now, John Ed, I wish you woul& step down off the
witness stand and look at this object lying on the floor
here in front of the jury, and if you can, I wish you
would tell the jury when was the first time you saw that
object? And will you tell what it is and the first time
you saw it?
.A Well, the first time I saw it was out there at that
river that morning, laying in a boat there.
Q Was it in the boat with the body at the same time
you testified of your seeing the body? |
A That's right.
Q &And on that same day?
A Yes, Sir. |
-Q Was it in the same boat with the body ox was it in -
a separate boat?
A It was in the same boat.
Q@ At the time you saw the fan and the body, was the
wire $till attached to the fan and to the body or not?
A& No, Sir, it wasn’'t.
Q The wire was nof attached to the body when you saw
Pooit?
A The wire was still on the body but it was not on

the fan. ' : - 1

[ 53]
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Q@ fCan you tell the court and jury where that fan has

been since that day?

A It has been in the Sheriff's office down in Green-

wood .
Q Who carried it there?
A I did.
Q0 And could you say that the object there on the:
floor is the same fan and that it is the same piece of
wire that you took frdm the boat that was at the river
that day?
Yes, Sir.

And it has been in your possession sincé then?

o0 v

Yes, Sir.
Q Mr. Cothran, you are familiar with the area around
Money where Uncle Mose Wright's house is situated or where

the house is that he was living in on August .28th of this

year, are you?
A Yes, Sir.

Q And is that house in LeFlore County, Mississippi?

Yes, Sir.

-Now, John Ed, how long have you been a peace cofficer?

O P

Almost eight years.

i Q@ And during that time I want you to tell the court

and jury whether or not you have had numerous occasions to

-
Ity
(3]
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see bodies that have been maimed and beaten and shot or
wounded?

A Yes, Sir, I have.

Q And since you have, I would like for you to describe
for the court and jury the condition of this boy's body
that you saw there in the boat that you have testified to
and about, with reference to any wounds or abrasions on or
about his head or body? And describe them, if you can,
please, Sir?

A Well, his head was torn up pretty bad. And his left
eye was about out, it was all gouged out in there, you -
know. And right up in the top of his head, well, there was
a hole knocked in the front of it there.

and then right over his right eaf - - well, I

wouldn't say it was a bullet hole, but some of them said it

was - - -

MR. BRELAND: We object to what they séid it was.

THE COURT: The objection is sustained.

Q But there was a hole.there on that side of his head
- - =7 i |

MR. BRELAND: We object to the leading form of the
question.

THE COURT: I believe he said there was a hele in his

head there.

:
;
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Q And I believe you said there was a hole there, ahd

you indicated with your finger that it wés about one 1inch

above the right ear, is that right?
A Yes, Sir.
Q And could you describe the dimensions of that hole

by an illustration with a dime or a penny, or anything of

that sorc?
A No - - it wasn't anyth;ng like that big. It was just

a small hole.

Q Could you tell whetﬁer or not that hole penetrated
the skull? - |

A No, Sir.

What portion of the left side of his head was caved
in?

A Right above his ear, on that side {indicating with‘
his hand).

Q do you mean at a point neﬁt Lo fhe left temple?

(At this point, one of the jurors stated that he could
not hear the witness's answer.)

THE WITNESS: I said it was on the left side of his
head, right alongside his left ear and above his ear.

Q From the way you indicated with your finger, you
began at a point on the left temple, about an inch above

the Jeft eye and his left ear, and extending back to a

P E N EENEEENNENNNNN
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point about an inch or an inch and a half behind the left
gear, is that correct?

MR. BRELAND: I thing we should let the witness make
.his own statement about that, Your Honor.

THE COURT: Was that right, Mr. Cothran? Did Mr.
Chatham state it correctly?

'THE WITNESS: I think I have got confused myself,
Judge. _

THE COURT: Then suppose you tell it to the jury, your-
self, Mr. Cothran. Just state it to them in your own words,
and show on your head, as best you can where it waé, and
just what the condition looked to you. _

THE WITNESS: There as a small hole in his head right
above the ear over on the right side of his head, over here
- - - and that was all tore up. {The witness hesitated in
his answer at this point) Now the reason I hesitated there,

I wanted tb be sure I was getting it on the right side.

Q And what about the front part of his head, and on
his Eorehead?

A There was a place knocked in on his forehead.

Q Did that seem to penetrate the skull?

A Well, it loocked like it did.

-f : . ¢ With reference to other parts of his body being

- maimed or mutilated, did you notice that?

P
i
fusd
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A There wasn't any.

Q Did you notice anything at all other than about the
head? | - |

A No, Sir.

MR. CHATHAM: Take the witness.

CROSS EXAMiNATIbN
BY MR. CARLTON:
Q Mr. Cothran, I believe you ran for Sheriff of
LeFlore éounty this last summer, is that fight?
A Yes, Sir.
" Q That is, this summer?
A That's right.

T @ And in that campaign, f believe that Mr. Milam’'s
brother-in-law over at Minter City, Mr . Campbell, supported
you in that race, is that right? -

A Yes, Sir.
Q And Mr. Milam supported you in that race?
2 Yes, Sir.
Q¢ And Mr. Roy Bryant, from Money, supported you, is
that right? |
A Yes, Sir.
{3 Q And Mr. Beaner {?}, a full brother of Mr. J.W.

Milam, also supported vyvou, I helieve?
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A Yes, Sir.

Q And the entire family, gener;lly, have been friendly
with you over a pefiod of years, 1s that right?

A That's right.

¢ And you Have confidence in that.ﬁamily. and the
family has confidence in you?

A Yes, Sir.

Q@ And you have known J.W. Milam for several years,
have you?

A Por about two years.

Q &And he was friendly with you and you were friendly
with him?

A Yes, Sir.

@ And they were right in treating ?ou as a friend,
isn't that right? '

A Yes, Sir.

0 Bnd they were right in feeling that you would treat
them fairly and properly?

A That's right.

Q Now, when this statement that Mr. Milam was supposed
to have made to you there in the courthouse in Greenwood on
Monday, the 28th - - -

Mr,ICHATHAM: We cbject to that stacemenc thar it was

supposed to have been made. He had already testified that

[a)
L]
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he uneguivocally made a statement.
Q Mr. Cothran, this statement to which you testified
that Mr. Milam made to you on Monday, the 28th - - or I
believe it was the 26th - - of August, was anyone present
when that conversation was had between you all?
A HNo, Sir. |
and where was it made?
Up in the jail there.
Was Mr. Roy Bryant present at that time?
No, Sir. |
Was there anyone else there at all?
There was no one but J.W., and myself.

Was he in a cell at the time?

PO O» O PO ¥ O

We were going in a cell.
Q0 And he made this statement to you right after you
érrested him?
A Well, he stopped there and talked to me after we
got to the jail. |
Q0 And that is when he made the statement to you?
A Yes, Sir.
Q And had you told him anything that he might say
there would be used against him?
b A Neo, Sir.

Q Had you told him that he was under arrest?

I"’HI‘I'I'IIII'-'--I
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A Well, no, Sir, I hadn't.
Q Had you given him any reason to think that you wére !
askinag that guestion for the purpose of iﬁcrimiﬁating him?
A Well, I just asked the guestion. - f
Q And you talked to him and asked him that just as
one friend would ask another friend, is that right? i
A Yes, that's right. -

Q And just what was the exact gquestion which you asked

him, John Ed?

A I asked him if they haa carried that boy off.

Q You asked him if they had carried that boy off?

A That's right. '

Q And you used the term or words, ;If they had carried
the boy off"? | - ’

A Yes, Sir.

Q And just what was his answer?

A He said that they carried him up to Roy Bryant's
store, and they talked to him, and then they let him go.

Q Now, let's get over here and look at this gin fan
or this object on the floor here, John Ed. Will you.tell
the jury just how that fan is made, and for the purpose
of the record, will you describe it so that the reporter

can get it down here? W®Will you give us a description of

~ that fan?

=
(421
)
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A what do you mean? | |
Q Well, how many blades are in ic?
A I don’'t know.
Q Count them there, please, sir.
A Eighteen. |
-Q It has eighteen blades?
A That's right.
Q Are those blades flat or cupped?
A They are cupped on the b&ttom and kind of flat at

the top.

Q And they are set in there betweén.the metal sides,
I believe, is that right?
That's fight,

Are the sides circular?

e & B

Yes, Sir.
Q And of course, the fan is lying flat on the floor
now, is that right?
A Yes, Sir.
Q And one side is lying flat'on the floor, and then
come these eighteen blades, and then the next side is on top
of that, is that correct?
A That's right.
i Q And there is a big, heavy hub in the center there,
is that right?
163
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f

_ A That's right.
I' And those blades are sharp on the end, is that
I- correct?

' Yes, Sirt.
[ Now, how wide is this bub across here?

. About three inches.
l Is that made out of heavy metal or light metal?
Heavy.‘

And is it round or sqguare?

r O o r O o oQ »

Round.
o Q How long are those blades, Mr. Cothran? That is,,l
from the inside edge to the ocutside edge, what is your
best judgement as to the length of the blades?
A Six or eight inches, I imagine, something like that.

Q And how wide across is the fan? What is the diameter,

approximately?
A BAbout - - almost three feet.
f Q 'Have you had occasion to weigh that fan?
; A I did.

And how much does it weigh?

———

Q

A Seventy pounds.

Q@ When you took the fan out of the boat up there at
7(- i the river, was it muddy or clean like it is now?

A It was full of mud.

[
o
19
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¢ Who tocok it away from the scene there?
A Two colorsd boys put it in my car.

Q Did it still have mud on it when they put it in

your car?

A ves, S;r.

Q Did it get your car muddy?

A Yes, 8ir, it sure did.

0 And of course, it weighed considerably more when
yvou took it out of the river there than it does now, is
that right?

A  Almost twice.

Q@ Then you would say that the weight was somewheré
around one hundred and forty‘pounds when it came out of the

river, is that right?

A Yas, 8ir, I sure would.

Q0 Now, how long was this barbed wire that was wrapped

around the neck of this body in the boat? How long was that

wire, the length of it, from his neck?

A They had the wire off the fan when I got up there.

I don't know how much of it they had off. But it was tied

around the fan before, and I would judge from the length of

it now - - well, I would say the length - - well, it locoked
i . to me like it would have been a width of about that long

{indicating with his hands) .

165
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Q Would you say that is about eighteen inches?

; A Something like that.
Q then about eighteen inches would have been the dis-

R

tance the body was from the fan, is that right?

A
Q
was it round
A

Q
A

Q
some gashes
A

Q
look like?

]

2 9P O o D

by this fan
A

Q

Yeg, Sir.

Now, this wound over his right ear, the small wound,
or what kind of a wound was it?

It wouldn't say because 1 don't Know.

Was it just a_hole there? |

1t was just a little hole.

And as I understood from ycour testimony, there were

or cuts over his left ear?

That's right.

And these gashes over his left ear, what did-they

They was jﬁst gashes, is all I know.
And how many were there?

I know there was two.

And how close together were they?
Oh, they were pretty close together.

Was it possible for those gashes to have been made

dropping on that head, in your best judgement?

You mean if they dropped that on his head?

Well, the body was found in the river, I believe,
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is that right?

A Yes, Sir.

Q Do you think the body went in the river under its
own power?

A T don't know.

MR. SMITH: Your Honor, we object to what he thinks,
even if it is cross examination.

THE COURT: Yes - - don't ask the witness that.

Q Of course, yvou don't know, Mr. Cothran, wheﬁher_the

body went in
river first,
A

Q

the river first or whether the fan went in the
do you?
No, Sir.

But those wounds on the left-hand side of his head

were such that they could have been made by this fan drop-

ping on the head, isn't that right?

3 Yes, Sir.- If it had hit him, it would have.

Q And the depressed place in the forehead of that
body, the gash there, that could have been made by tﬁe |
fan blades or by the hub, too, couldn't it?
A Yes, Sir.

Q In your best judgement, was it possible for that.

place, the wound over his right ear, was it possible for

{ : that to have been made by a snag in the rivex?

.
I i
-;
l wd

A Yes, it could have been.
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Q John Ed, when you arrested Mr. Milam, did he ask
you to be allowed to talk to counsel or to an attorney?

A Yes, Sir,

Q And what did you answer him?

A I told him he could call in the office.

Q And did vou allow him to call his counsel or his
atcorney?

A I don't know whether he did or not.

Q Was that before the statement which you testified
about was made or after?

A It was before. We went in the office there, but I
don‘t know whether he called or not.

Q All right. Now, John Ed, I believe you testified
on direct exaﬁination that there was no mutilation of this
bedy except around the head?

A That's right. 1If there was, I didn't see any.

Q@ Had the boy's pri%ates been mutilated?

A No, Sir.

Q Did his back show any signs of any bruises or any
wounds at all on the back?

A Now you are asking me a pretty hard guestion there.
That body was in pretty bad shape, and I couldn't hardly
tell. 2&nd I wouldn't want to answer that "Yes" or “"No”.

At least, you couldn't see any.
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Q Then you couldn't see anv signs of that?

A You couldn't see any.

Q Now, let's éo down to the morning of Wednesday,

the 31st of August, when you left Greenwood - - 1 believe

you said that dgiuty sheriff Weber, from Itta Bena, Le-

Flore County, was with you?

A

LA o I A« I A s A

Q

Yes, Sir.

Was anybody else in the car with you?

No, Sir.

And after ?ou left there, where did you first stop?
At Mose Wright's.

And did you pick up anybody there at Mose Wright's?
We picked up Mose Wright.

Did you pick up anybody else there at Mose Wright's?
No, Sir.

And as I understand, you stopped again between there

and the river, is that right?

A

YOO oy O v

I did.

And where did you stop?

We stopped at Ray's Service Station in Philipp.
Did you pick up anybody there?

Yes, Sir.

Who dia you pickup there?

I never did ask the man his npame.

W W EWNETENNNN Ilell
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Q Did you at any time pick up Deputy Smith of
Tallahatchie County?

A  Not then.

Q WNot on that trip?

a 1 don't remember ever picking him up.

Q When ycu got up there to the river, and after you
parked your car, could you see the body in the boat in the
river down there?

A Not from where we parked the car.

@ And why couldn't you see it?

A There was some bushes and trees between me and
where the boat was.

Q After you stopped and parked the car there, did
Mose Wright get out of the car Qith you? |

A Yes, Sir,

Q And then you walked down towards the river, I be-

A That's right.

Q &nd when you were about fifteen or twenty yards
away from the boat, did Mose make any statement about
whether the body in the boat was that of Emmett Till or

A Yes, Sir. He said, “I believe that's him."

Q 2and when he made that statement to you, where was

170
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the body at the time?

A It was in the boat.

Q And where was the boat then?

A 1t was setting on thé river bank about - - I would
say. about twenty feet from us.

Q The beat was about fifteen or twenty feet from . you
or would you say it was fifteen or twenty yards away?

A Feet.

Q And was the body lying on its back or was the body

on its stomach?
A It was on its stomach.

Q And which end of the body was towards you and Mose?

A The head.

Q WNow there at the boat, was Mose's attention directed

to the ring that was on this boy's hand?

A Well, T don't know just how - - 1 don't know who
first saw that ring.

¢ But was Mose asked any guestions there about thé
ring?

A That's right.

Q And what did Mose say there ébout the ring?

A He said he Qidn't know about the ring at the time,

i but he said he would carxy it out te his house and ask his

boy about it, that he would know.
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¢ And Mose said at that time that he didn't know
anything about the ring? -
A That's right.
Whét hand of the body was the ring on?
It was on his right hand.
Do you know which finger it was on?
I think it was on his middle finger.
Was there any tape wrapped around the ring?

I didn't see any.

Lo TN o B S o N

Did the ring come ¢ff the hand or finger easily or
wag it hard to get off?
A It'waén‘t any trouble to get off.

Q Beg pardon?

™
o

A The ring didn't seem any trouble to get off, or
didn't look like it was. I think the undertaker took it off.

Q Now, when Mose got up close to the boat and saw the
body there, did he make any statement te you such as, "I
could be mistaken that it might could not be him*?

A He did.

0 At the time this ring was taken off his finger, did
the skin come off with the ring?

A Yes, Sir.

-
L

Q@ And how abcut the f[inger nails?
A I didn't notice about that.

172
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Q Did you examine his left hand?

A No, Sir.

Q Was the skin slipped badly all over his body?

A I didn't notice that, but when they pﬁlled that ring

off, 1t slipped off.

Q
A

scene?
A

Q

And vyou didn't look at the left hand at all?
No, Sir.

What was the position of his tongue there at the

It was swelled out of his mouth.

1

And what was the condition of the body all over as

regards swelling?

A

Q
A

Q

when he was

A
Q
A
Q.
A
Q
A

It was bkad.

And was he a well developed body?

Yes, Sir.

And what was the condition of his privates there
turned over?

It was in bad shape.

Were they swelled or sciff?

Well, swelled or stiff.

And were they well developed privates?

Yes, Sir.

How old would you estimate this body to be?

I wouldn't.
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MR. CARLTON: That is all, Your Honor.

THE COURT: Any further guestions, Mr. Chatham?

want. to offer - - well, I am not in a condition right now
- -or T can't lift this object here, this gin fan, but we

want to offer it as Exhibit 2 to Mr. Cothran's testimony.

THE COURT: All right, sir. I think we will just

the Court Reporter take care of that.

o REDIRECT EXAMINATION

BY THE DISTRICT ATTORNEY:

MR. CHATHAM: Just one minute, Your Honor, please.

We

let

Q@ John Ed, during the cross examination by Mr. Carlton,

at one point there with reference to Uncle Mose Wright's

statement, I believe he asked you if Uncle Mose at that

time expressed any doubt that his identification of the body,

and I believe you answered at that time that Uncle Mose
said he might be mistaken; is that right?

A  Yes, Sir.

Q And at that particular time, I wanc you to tell the

court and jury whether the corpse was lying on its stomach

or on its back?

A Mr. Chatham, as well as I remember it was still) on

{ - 1ts stomach. Now I wouldn't say for sure whether it had

been turned over or not. But I think it was on its stemach.
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MR. CHATHAM: We would like to now introduce these
photograﬁhs,-if we may. The writing has been covered up
now.

THE COURT: I think the picture of the body was re-~
ceived in evidence this morning as an exhibit to Mr.
Strickland's testimony. Buf the other ones had not been
properly identified at the time, as I recall.

MR. CHATHAM: Then can we introduce both of these
photographs now? We have had the testimony about the fan

¢ now.

MR. CARLTON: We have no objection.

THE COURT: All right. There has been no objection,
and the picture of this wheel or fan will be received as
Exhibit 2 to the testimony of Mr. Strickland.

(3 photograph was then marked as Exhibit 2 to the
testimony.of-Mr- Strickland by the reporter.)

{WITNESS EXCUSED}

THE COURT: We will now recess until ten o'clock to-

morrow morning.

LE B N XN ]
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STATE OF MISSISSIPPI )

) In the Circuit Court
TALLAHATCHIE COUNTY }

SEPTEMEBER TERM, 1955

STATE OF MISSISSIPPI

Vs.

J.W. MILAM and ROY BRYANT

INDICTMENT - MURDER
Presiding:
Hon. Curtis M. Swango, Jr., Circuit Judge,
Seventeenth Judicial District_of the State.
Appearances:
For the State:
Hon. Gerald Chatham, District Attorney;

Hon. Robert B. Smith, III, Special Assistant
ta the District Attorney;

Hon. Hamilton Caldwell, County Attorney.

For the Defendants:
Hon. J. J. Breland, of Sumner, Mississippi;
Hon. C. Sidney Carlton, of Sumner, Mississippi:
Hon. J. W. Kellum, of Sumner, Mississippi: |
Hon. John W. Whitten, Jr

.. of Sumner, Miss,.;

Hon. Harvey Henderson, of Sumner, Missigsippi.
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‘FOURTH DAY

This day, this cause having been continued fér further
hearing; on this the 22nd day of September, 18555, comes the
District Attorney, came also the defendants, each in his
own proper person and represented by counsel and announced
ready to proceed herein. Whereupon, came the same jury,
composed of J. A. Shaw, Jr., and eleven others, being

specially sworn to try the issue. Thereupon, the cause

proceeded to further trial before the Judge aforesaid,
and the jury, when and where the following proceedings

were had, as follows:

C. F. {(CHICK) NELSON
A witﬁess introduced for and on behalf of the State, being
first duly sworn, upon his cath testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR. SMITH:
Q Will you state your name, please, sir?
C. F. Nelson.

And 1 believe they call you "Chick", is that right?

» O ¥

Yes, Sir.
£ Q Mr. Nelson, what is your occupation?
A I have a fuyniture store for ons thing.

177

IJ
|.J
I.—J




+302a (Rev. 10-6-93)

i

44A-JN-30112, 62D-JIN-30045-Fh302

.alinuation af FD-302 of SCRIPT-EMMETT TILL TRIA 955 ,0n Page 181
Q And are you also manager and operator of a funeral
home?
A That's right.
- Q@ Where is the funeral home?
A At Tutwiler, Mississippi.
Q Do you hold any cfficial position in the town of
Tutwiler?
A Yes, Sir. T am Mayor.
Q You are the Mayor of the town?
; A Yes, Sir.
-Q Mr. Nelson, directing your attention to the last
part of August, were you called upon or requested tc come
to Greenwood to pick up a body?
A Yes, Sir.
Q And who were ydu advised that the person would be
that your were to pick up? What was the name?
MR. BRELAND: We object to that, Your Honor.
THE CCURT: The objecticon is overruled.
THE WITNESS: Emmett Till.
Q And did you go or send someone to Greenwood to pick
up that body? |
A Yes, Sir, 1 did.
( : Q@ And to what funeral home did they go to pick up
- that hody? _
A The Century Funeral Home, I think they call it. 178
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